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Misel tedna

(Michel de Montaigne)

Zdravniki so res lahko srečni: njihovi uspehi se bleščijo 
na soncu, njihove napake pa pokriva zemlja. 

Reforma
Pred leti, ko sem v prostem času 

tekala, sem si »pridelala« hujšo po-
škodbo vezi. Zaradi bolečine nisem 
mogla normalno hoditi. Takrat sem 
bila postavljena pred odločitev, ali se 
»postavim« v nepregledno in nerazu-
mno dolgo vrsto čakajočih na fiziote-
rapijo, ki bi mi pripadala iz mojega 
zdravstvenega zavarovanja, ali poi-
ščem plačljivo pomoč takoj. Bolečina 
me je prepričala, da sem že naslednji 
dan obiskala odlično fizioterapevtko. 
Po samo nekaj obiskih pri njej je bo-
lečina izginila, načrtovanemu teka-
škemu udejstvovanju pa sem se morala kljub temu za lep 
čas odpovedati. Ne znam si niti predstavljati, kaj bi bilo, če 
bi čakala več tednov ali mesecev na fizioterapijo, za katero 
mi sicer ne bi bilo treba plačati še enkrat iz lastnega žepa.

Ste se že tudi vi kdaj znašli v situaciji, ko ste z napotnico 
za katero od zdravstvenih storitev ali specialistični pregled 
obupano hodili od vrat do vrat, zavrteli več telefonskih šte-
vilk, a se je vedno znova izkazalo, da boste želeno dobili šele 
čez nekaj mesecev? Čeprav ste pregled ali storitev potrebovali 
čim prej oziroma takoj, ker so bile bolečine hude? In čeprav 
ste reden plačnik vsakomesečnega finančnega odmerka za 
zdravstveno blagajno? Ste tudi vi že kdaj v kakšni ambulanti 
dobili odgovor, da če boste čakali po »redni« poti, boste na 
vrsti čez nekaj tednov ali mesecev, če pa ste pripravljeni pla-
čati, ste lahko na vrsti takoj?

Ob strašnih napovedih, da smo na pragu nujno potrebne 
zdravstvene reforme, mi vendarle zasveti kanček upanja. 
Kar ima me, da bi bralcem, ki nam pošiljajo pisma ali nas 
kličejo po telefonu ter nam zaupajo takšne in drugačne never-
jetne zgodbe, ki se jim dogajajo po zdravstvenih ustanovah, 
odgovorila: »Saj zdaj se bodo zadeve uredile. Zdravstvena 
reforma je pred pragom!« A še dobro, da tega nisem komu 
prenagljeno rekla. Ker očitno to, kar uporabniki zdravstvenih 

storitev pojmujemo pod besedno 
zvezo »zdravstvena reforma«, ni 
to, kar pod tem pojmuje ministr-
stvo, ki je ta dokument sredi ja-
nuarja poslalo v javno obravnavo. 
Medtem ko si uporabniki želimo 
hitrejše in bolj kakovostne obrav-
nave in storitve, ima predlagatelj 
pred očmi drug cilj: kako priti do 

več denarja. Tako se kar 353 od 360 členov tega dokumenta 
ukvarja z zdravstvenim zavarovanjem, na spletnem portalu 
Siol.net analizira dr. Jure Stojan, direktor razvoja in razi-
skav v Inštitutu za strateške rešitve. Koliko pa ta tako dolgo 
pričakovana in napovedovana reforma pove o povečevanju 
kakovosti in učinkovitosti zdravstvenega sistema? Bojim se, 
da je vprašanje retorično.

Reforma je nujna. In to ne samo zato, da bo »država« 
skušala zakrpati večmilijonsko luknjo, ki ni zgolj luknja, am-
pak kar vulkanski krater, ampak zato, ker smo uporabniki 
zdravstvenih storitev velikokrat nezadovoljni s tem, kar nam 
je na voljo, čeprav v skupno blagajno ves čas prispevamo. In 
ker je tudi navzven že lep čas jasno, da tudi stanje po neka-
terih zdravstvenih ustanovah ni preveč zdravo. Trenutno je 
v naši regiji kar nekaj takšnih, kjer se ukvarjajo bolj sami s 
seboj in svojimi zdrahami kot s kakovostnejšo storitvijo za 
svoje uporabnike.

Ker je javna obravnava nove zdravstvene reforme šele dobro 
zaživela, še ne smemo vreči puške v koruzo. Če bo rezultat 
reforme takšen, da ob obveznem plačevanju prispevkov ne 
bo treba za hitrejšo in kakovostnejšo obravnavo plačevati še 
iz lastnega žepa, bo to uspešna reforma.

Stanje po 
nekaterih 
zdravstvenih 
ustanovah ni 
preveč zdravo.

Centre za socialno delo, ki 
so v Sloveniji pogosto tarča 
kritik, še posebej ob odmev-
nejših primerih na področju 
socialne varnosti, čaka te-
meljita reorganizacija. Ka-
kšne bodo spremembe, je na 
papirju že zapisano. Ali se 
bodo – tako kot želijo na Mi-
nistrstvu RS za delo, družino, 
socialne zadeve in enake mo-
žnosti – pokazale za učinko-
vite tudi v praksi, bo pokazal 
čas. Skupni imenovalec vseh 
sprememb je predvsem, da 
bodo strokovni delavci cen-
trov zdaj morali biti več v 
stiku z ljudmi na terenu, pri 
čemer naj bi opravljali manj 
pisarniškega dela.

Reorganizacijo namreč 
predvideva predlog spre-
memb Zakona o socialnem 
varstvu. Ta je tudi pravna 
podlaga za spremembe, ki so 
jim na ministrstvu nadeli celo 
slogan Na teren, bližje k lju-
dem. Cilj je izboljšanje storitev 
za državljane, za katere je tudi 
dobro, da vedo, kakšna reor-
ganizacija centre za socialno 
delo sploh čaka. Trije ključni 
mejniki bodo, in sicer nova 
organizacijska struktura cen-
trov, informativna odločba in 

Spremembe centrov za socialno 
delo: od birokracije k ljudem
Socialni delavci iz pisarn več na teren

Odziv na prihaja-
joče spremembe je 
pozitiven. Tudi zato, 
ker bodo spremembe 
s časom prinesle tudi 
kadrovske okrepitve. 
Medtem ko je na ravni 
Evropske unije na 100 
tisoč prebivalcev 1400 
socialnih delavcev, jih 
je pri nas na 100 tisoč 
ljudi samo 800. Neka-
teri zdajšnji centri so 
kadrovsko podhranje-
ni in primanjkuje stro-
kovnega kadra. CSD 
Slovenske Konjice je 
eden takšnih, kjer je 
delavcev premalo, zato 
bo ministrstvo za ta 
center uredilo pomoč 
dodatnega zaposlene-
ga.

projekt socialne aktivacije. »Z 
reorganizacijo želimo poeno-
titi delovanje centrov za soci-
alno delo, omogočiti več časa 
za strokovne naloge, vzposta-
viti skupne službe, povečati 
učinkovitost in kakovost dela, 
izboljšati dostopnost storitev 
in razviti nove oblike strokov-
nega dela,« pravi ministrica dr. 
Anja Kopač Mrak.

Več bo dela tudi 
popoldne
Nova organizacijska struk-

tura mreže ohranja obstoječih 
62 centrov za socialno delo v 
Sloveniji, pri čemer krčenja 
delovnih mest ne predvide-
va. Uvaja centralno enoto in 
šestnajst območnih centrov 
na regijski ravni. Centralna 
enota bo nudila podporo 
centrom z izobraževanjem, 
statističnimi analizami, baza-
mi podatkov, raziskovalnim 
delom, razvojem strokovne-
ga področja, poenotenjem 
praks in poročili. Območni 
centri za socialno delo bodo 
upravljali pravne, finančne in 
računovodske zadeve ter se 
ukvarjali z informatiko za vse 
lokalne enote v regiji. Vklju-
čevali bodo regijsko interven-
tno službo, po potrebi bodo 
oblikovali mobilni strokovni 
tim. Vsak območni center za 
socialno delo bo imel tudi 
enoto za uveljavljanje pravic 
iz javnih sredstev.

V enotah centrov za so-
cialno delo bodo ohranili 
izvajanje strokovnih nalog, 
sprejemanje vlog po Zakonu 
o uveljavljanju pravic iz javnih 
sredstev, odločanje o denarni 
socialni pomoči in varstve-
nem dodatku ter starševskih 
pravicah. »Zaposleni v enotah 
centrov za socialno delo bodo 
razbremenjeni administracije 
in upravnih postopkov. Zaradi 
več terenskega dela bodo bolj 
vpeti v lokalno okolje. Reor-
ganizacija bo omogočila tudi 

Po uveljavitvi sprememb bodo uradne ure vedno tudi popoldne.

Socialna aktivaci-
ja, tretja novost, 
je projekt, ki bo v 
obdobju 2017–2020 
omogočil zaposlitev 
48 socialnih akti-
vatorjev, ki bodo 
delali na terenu z 
dolgotrajno brez-
poselnimi osebami 
in jih usmerjali v 
programe, ki jih bo 
ta projekt prinašal.

Novost bo tudi informativna odločba. 
»Ta prinaša avtomatično in ponavlja-
jočo se centralno določitev premoženj-
skega položaja družine, ki bo pogoj 
za določitev pravic iz javnih sredstev. 
Podobna bo davčnemu informativne-
mu izračunu. Prve testne informativne 
odločbe bodo predvidoma izdane jeseni 
2017,« pravijo na ministrstvu za delo.

Torkovega posveta se je udeležilo ogromno zaposlenih v centrih za 
socialno delo celjske regije. Za ministrico so imeli kar nekaj vprašanj. 
Na fotografiji stoji direktorica CSD Celje Olga Bezenšek Lalić. Po 
reorganizaciji bi denimo vodila območni center za socialno delo, ki 
bo združeval pet enot celjske regije - dosedanjih centrov na Celjskem: 
Celje, Laško, Slovenske Konjice, Šentjur pri Celju in Šmarje pri Jelšah. 
CSD Velenje pa bo samostojni območni center, ki bo združil enote 
Velenje, Mozirje in Žalec.

enak standard storitev za upo-
rabnike po celotni Sloveniji,« 
pravi Tanja Amon, v. d. gene-
ralne direktorice direktorata 
za socialno delo. Tudi vodje 
enot bodo razbremenjeni 
nekaterih poslovnih nalog in 
bodo morali biti bolj osredoto-
čeni na strokovno delo.

Zaradi prilagojenega delov-
nega časa, delali bodo tudi po-

poldne, bodo enote centrov 
uporabnikom časovno do-
stopnejše. Reorganizacija naj 
bi izboljšala tudi strokovnost 
metod socialnega dela, tega 
preusmerila bolj na terenu in 
v skupinsko delo, k sodelova-
nju pa privabila tudi strokov-
njake s specifičnimi znanji.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: arhiv NT, GrupA
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Spremembe centrov za socialno 
delo: od birokracije k ljudem
Socialni delavci iz pisarn več na teren

Pod okriljem spomladan-
ski sejemskega trojčka Flo-
ra, Poroka in Altermed so v 
Celju gostili tudi 40. dneve 
čebelarstva ApiSlovenija. 
Gre za največje srečanje če-
belarjev v regiji, ki ga je le-
tos počastil tudi predsednik 
svetovne čebelarske zveze 
Philip McCabe. V okviru 
Čebelarske zveze Slovenije 
so ustanovili tudi posebno 
sekcijo, ki bo poskrbela za 
vključevanje invalidov v če-
belarstvo.

Število čebelarjev je v za-
dnjih letih naraslo, vendar 
je povprečna starost sloven-
skega čebelarja še vedno vi-
soka, kar 58 let. S številnimi 
čebelarskimi krožki in z več 
kot tri tisoč usposabljanji za 
čebelarje začetnike se bo tudi 
statistika sčasoma obrnila v 
prid mlajšim čebelarjem. V 
povprečju ima slovenski če-
belar 17 čebeljih družin, le 
45 jih je v državi takšnih, ki 
oskrbujejo več kot 150 pa-
njev. Skupaj imamo v Slove-
niji 176 tisoč čebeljih družin. 
»Odkar imamo evropske pro-
grame pomoči čebelarstvu, 
smo kar 1.318 čebelarjev pod-
prli s sredstvi za posodobitev 
čebelarske opreme, 3.800 se 
jih je udeležilo raznih izo-
braževanj in več kot 2 tisoč 
jih je izkoristilo možnost 
brezplačne analize medu,« 
je nekaj spodbudnih številk 
nanizala državna sekretarka 
s kmetijskega ministrstva Ta-
nja Strniša. Glede na letino v 
Sloveniji letno pridelamo od 
1.500 do 2.500 ton medu, kar 
predstavlja približno tri četr-
tine domače porabe. Vedno 
več čebelarjev se vključuje v 
kakovostne sheme kočevski, 
kraški in slovenski med. Vi-
sokim ekološkim standar-
dom se je lani zavezalo 77 
čebelarjev.

Svetovni 
dan čebel in 
Apimondija 2021
Slovenski čebelarji izva-

jajo celo vrsto tradicional-
nih projektov, med njimi je 
na primer medeni zajtrk že 
prerasel nacionalne okvire. 
V tem letu si bodo posebej 
prizadevali za razglasitev 20. 
maja za svetovni dan čebel. 

Spomladanski trojček je med sejemskim dogajanjem vedno bolj priljubljen.

S podporo celotne slovenske 
politike in tudi svetovne če-
belarske javnosti bodo Zdru-
ženi narodi to odločitev mor-
da razglasili konec tega leta. 
»To je eden tistih pozitivnih 
projektov, ki združuje celo 

Slovenijo in tudi svet. Resnič-
no smo ponosni na ta projekt 
in verjamemo, da ga bomo 
pripeljali do uspešnega za-
ključka,« je bil optimističen 
predsednik ČZS Boštjan Noč. 
Enako verjame tudi v uspe-

šno kandidaturo za svetovni 
čebelarski kongres leta 2021. 
Če bo slovenska kandidatu-
ra to jesen v Turčiji uspešna, 
bomo čez štiri leta v Celju 
gostili čebelarje vsega sveta.

Idejo je z velikim obču-
dovanjem slovenske čebe-
larske tradicije podprl tudi 
predsednik svetovnega če-
belarskega združenja Philip 
McCabe. »Zame je Slovenija 
srce in duša evropskega čebe-
larstva. Kamorkoli po svetu 
pridem, z občudovanjem in s 
spoštovanjem govorijo o njej. 
Meni pa je v čast, da poznam 
toliko slovenskih čebelarjev.« 
Najbolj ga je prevzela tradi-
cija, ki jo predstavljajo sto-
letni ročno izdelani prapori. 
»Kdor čebelari, postane boljši 
človek. In zaveza, da bomo v 
čebelarstvu poskrbeli za bolj-
še možnosti tudi za telesno 
prikrajšane ljudi, to samo še 
potrjuje.«

StO
Foto: SHERPA

Predsednik ČZS Boštjan Noč in predsednik svetovnega čebelarskega 
združenja Philip McCabe.

Slovenski čebelarji imajo daljnosežno vizijo.

Na ministrstvu za delo pričakujejo, da 
bo zakonodajni postopek končan do 
poletja, jeseni pa naj bi sledil začetek 
izvajanja reorganizacije, ki bo z vzpo-
stavitvijo območnih enot končana pred-
vidoma v začetku prihodnjega leta.

WWW.SIMBIO.SI

Ministrica za delo dr. Anja Kopač Mrak je za Novi tednik dejala, da se 
organizacija centrov za socialno delo ni spreminjala že od Jugoslavije 
dalje. Centrom se je nalagalo vedno več dela, vendar organizacija je 
bila ves ta čas enaka. In tudi birokracije je enostavno preveč, kar 
pomeni, da so se socialni delavci »izgubljali« v papirjih in imeli pre-
malo časa za ljudi in za delo na terenih. Ena izmed novosti, ki bo zelo 
vplivala tako na delo zaposlenih in olajšala iskanje pomoči ljudi, so 
popoldanske uradne ure.

»Reorganizacijo je tre-
ba uskladiti tudi z lokal-
no skupnostjo. Centri za 
socialno delo so namreč 
izredno vpeti v lokalno 
okolje, zato je treba s spre-
membami seznaniti ljudi 
v okolju, kjer centri svoje 
delo opravljajo,« pravi mi-
nistrica za delo Anja Ko-
pač Mrak. A lokalna sku-
pnost bo v novosti vpeta 
tudi »nadzorstveno«. Usta-
novljen bo Svet lokalnih 
skupnosti, v katerih bodo 
župani občin, ki bodo spa-
dale v območni center in v 
okviru katerih bodo enote 
CSD (dosedanji centri za 
socialno delo). Direktorji 
enot bodo po novem po-
močniki glavnega direk-
torja območnega CSD. So-
glasje zanje bodo morali 
še naprej dati tudi župani 
tistih občin, kjer enote de-
lujejo. Vsem zdajšnjim di-
rektorjem se pogodbe do 
konca mandata ne bodo 
spreminjale ne glede na 
reorganizacijo.

Srce in duša svetovnega 
čebelarstva Spomladanski trojček v znamenju 

40. dnevov čebelarstva



4 Št. 11, 16. marec 2017GOSPODARSTVO

Zmerna in 
stabilna rast
Gorenje je po zaslugi zadnjega četrtletja lani poslovalo 
bolje, kot je pričakovalo

Skupina Gorenje je lani 
poslovala bolje kot leto 
prej. Povečala je prihodke 
in imela dobiček, uspelo ji 
je zmanjšati stroške finan-
ciranja in doseči relativno 
razdolžitev. Najboljše je bilo 
zadnje četrtletje poslovanja, 
ko je načrtovane prihodke 
od prodaje presegla za 5,3 
odstotka. Ugoden trend se 
nadaljuje tudi v letu 2017, 
pravijo v Gorenju.

Celotna skupina, ki jo se-
stavlja približno 70 družb 
v Sloveniji in tujini, je lani 
ustvarila 1,258 milijarde evrov 
prihodkov od prodaje, kar je 
2,7 odstotka več kot leta 2015. 
Medtem ko je konsolidirana 
izguba leta 2015 znašala osem 
milijonov evrov, je skupina 
lani imela 8,4 milijona evrov 
čistega dobička. To je več, kot 
je načrtovala, in tudi več, kot 
je ocenila v januarski objavi o 
lanskem poslovanju. H konč-
nemu rezultatu, ki je za kar 
16 milijonov evrov boljši kot 
leta 2015, so močno prispe-
vali nižji stroški financiranja 
poslovanja. Pomembno je, 
pravijo v Gorenju, da so z do-

bičkom poslovale vse njihove 
dejavnosti.

Večja prodaja 
premijskih 
izdelkov
Skupina Gorenje je lani 

prodajo okrepila na vseh svo-
jih trgih, najbolj v vzhodni 
Evropi, Rusiji in Ukrajini. V 
Rusiji je bila prodaja večja za 
7 odstotkov in v Ukrajini kar 
za 40 odstotkov. Tržni delež je 
povečala tudi v državah Bene-
luksa. Izven Evrope je zmerno 
prodajo dosegla v Avstraliji, 
Severni Ameriki, na Kavkazu 
in v Aziji. Prihodki od dejav-
nosti Dom so se lani v Gorenju 
povečali za 3,4 odstotka, brez 
sprememb valutnih tečajev bi 
bila rast 4,7-odstotna.

Najbolj, za devet odstotkov, 
je skupina lani povečala pro-
dajo izdelkov pod premijsko 
blagovno znamko Asko. Sicer 
je lani v primerjavi s predla-
ni prodala za 4,3 odstotka 
več premijskih aparatov, ki v 
strukturi prihodkov predsta-
vljajo že 27,3-odstotni delež. 
Večja je bila tudi prodaja ino-
vativnih in kuhalnih aparatov, 

pomivalnih strojev ter malih 
gospodinjskih aparatov, kate-
rih prodaja je bila večja za kar 
32,4 odstotka.

Za marketing 26 
milijonov evrov
Lani je skupina v razvoj 

izdelkov vložila 32 milijonov 
evrov ali 2,6 odstotka prihod-
kov od prodaje. Prenovila ali 
naredila na novo je nekaj apa-
ratov blagovne znamke Gore-
nje in tudi premijskih blagov-
nih znamk. Gorenje je lani več 
denarja namenilo marketingu. 
Kot so povedali v družbi, so 
za to dejavnost porabili 26,4 
milijona evrov.

Štiriodstotna rast 
krovne družbe
Tako kot Skupina Gorenje 

je lani poslovanje izboljšala 
tudi krovna družba v Velenju. 
Njeni prihodki od prodaje so 
znašali 710 milijonov evrov, 
kar pomeni štiriodstotno rast 
v primerjavi z letom prej. Čisti 
dobiček je znašal 3,7 milijona 
evrov, leta 2015 je imela druž-
ba štiri milijone evrov izgube.

JANJA INTIHAR

Golte imajo 
novega večinskega 
lastnika
Po dokapitalizaciji tričetrtinski delež ljubljanskemu 
Sikom Investu

»Prepričan sem, da se 
je novi večinski lastnik, 
podjetje Sikom Invest, za 
naložbo odločil z name-
nom, da bo smučarski 
center Golte razvijal in 
vanj vlagal ter ga spreme-
nil v dobičkonosno druž-
bo.« Takšna so pričako-
vanja direktorja podjetja 
Golte Ernesta Kovača po 
še eni odprti dokapitali-
zaciji, ki je tokrat uspela.

V ponovljeni odprti 
dokapitalizaciji družbe 
Golte je drugi največji 
smučarski center v celj-
ski regiji dobil novega 
večinskega lastnika. Naj-
večji družbenik, z več kot 
76-odstotnim deležem, je 
postalo podjetje Sikom 
Invest iz Ljubljane. Skup-
ščina družbe Golte, ki je 
bila sklicana pred dnevi, 
je potrdila nova lastniška 
razmerja, s kapitalskim 
vložkom novega, 23. 
družbenika se je preo-

dar so zaradi obveznosti do 
bank poslovno leto končale 
z izgubo. »Čisti denarni tok 
(EBITDA) se povečuje, lani 
je bil dobiček iz poslovanja 
190 tisoč evrov, kar je veli-
ka spodbuda,« je še pouda-
ril Kovač. Skupni prihodki 
so znašali malo več kot 1,5 
milijona evrov, od tega so z 
žičniškimi napravami zaslu-
žili 600 tisoč evrov, s hotelir-
stvom in z gostinstvom 950 
tisoč evrov.

Smučarjev več, 
nočitve kot lani
V letošnji zimski sezoni, od 

decembra do sredine marca, 
so na Golteh zabeležili pri-
bližno 60 tisoč obiskovalcev, 
kar pomeni 8-odstotno rast v 
primerjavi z lanskim obdob-
jem. Število nočitev je bilo na 
ravni lanske sezone. Hotel je 
bil januarja in februarja zase-
den 90-odstotno in decembra 
60-odstotno.

ROBERT GORJANC
Foto: arhiv NT (GrupA)

Skupščina je izvolila tudi nov pet-
članski nadzorni svet. Za štiriletni 
mandat so bili kot predstavniki druž-
benikov imenovani Sandi Brezovnik, 
Samo Krivic, Julija Dudetska in Peter 
Goltnik. Lidija Gregorn kot predstav-
nica zaposlenih še naprej ostaja člani-
ca NS.

Ernest Kovač, direktor družbe Golte, verjame, da se z novim večinskim 
lastnikom za družbo začenja novo obdobje, in sicer z manj težavami 
kot v preteklosti.

stalim lastnikom delež 
sorazmerno zmanjšal.

Družba Sikom Invest je 
večinska lastnica postala 
z vplačilom denarnega 
vložka v višini 200 tisoč 
evrov in s stvarnim vlož-
kom v višini 250 tisoč 
evrov, ki ga je zagotovila 
s konverzijo dela terjatve 
do družbe Golte. Sikom 
Invest je namreč od NLB 
tudi odkupil kredit v viši-
ni 3 milijone evrov, ki so 
ga Golte najele za gradnjo 
novega hotela. »Odkup te 
terjatve je bistvenega po-
mena. Pomembna razlika 
je, če si dolžen lastniku 
ali banki, ki ima drugo 
poslanstvo in interese,« 
je še poudaril Ernest Ko-
vač. Lastnik družbe Si-
kom Invest je poslovnež 
Sandi Brezovnik, tudi 
častni konzul Ukrajine v 
Sloveniji.

Prejšnji največji lastni-
ci Golt sta bili hčerinski 
družbi Premogovnika 
Velenje, to sta PV Invest 
z malo manj kot 60-odsto-
tnim deležem in HTZ s 16 
odstotki. V družbi Golte 
so se za še eno dokapita-

lizacijo odločili tudi zato, ker 
občine, med katerimi je naj-
večja lastnica velenjska, niso 
imele interesa, da bi prevzele 
smučišča in zagotovile finan-
ciranje nihalke in žičniških 
naprav.

Brez dolgov do 
bank pozitivno 
poslovanje
Ernest Kovač je povedal, 

da Golte zadnji dve leti iz 
rednega poslovanja ustvar-
jajo pozitiven rezultat, ven-
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Celjski direktorji podprli 
ministra

Upravni odbor Regionalne gospodarske 
zbornice Celje se je odzval na dogajanje, pove-
zano s koprskim Cimosom ter izrazil podporo 
vladi in svojemu bivšemu članu, zdaj gospo-
darskemu ministru Zdravku Počivalšku pri 
reševanju te družbe, ki »poslovno, socialno 
in razvojno pomembno vpliva na gospodar-
ske razmere v Sloveniji«. Tovrstne izjave celj-
ske zbornice niso običajne. Upravni odbor, 
v katerem so predstavniki dvajset večjih in 
manjših podjetij s Celjskega in ga vodi direk-
tor Celjskih mesnin Izidor Krivec, se namreč 
v minulih letih ni odzival niti na dogodke, 
pomembne za gospodarstvo celjske regije.

»Preteklo je skoraj desetletje neuspešnega re-
ševanja Cimosa, kar so nekatere stranke, mediji 
in drugi krojači javnega mnenja ob zapletih s 
hrvaško državo in z italijanskim kupcem očitno 
pozabili. Kot da se že dolgo ne ve, kdo je lastnik 
podjetja ter kdo je bil in je najbolj odgovoren 
za eno najdaljših in najbolj dragih sanacij pod-
jetja, ki je bilo deležno že več milijonov evrov 
davkoplačevalskega denarja,« je v izjavi zapisal 
upravni odbor. Zato je začuden, ker nekateri 
površno in enostransko ocenjujejo ukrepe go-

spodarskega ministra, ki je napovedal tudi plan 
B, kar je bilo takoj zlorabljeno za takšne in dru-
gačne špekulacije. Upravni odbor se je dotaknil 
tudi po njegovem mnenju »neprofesionalnega in 
nestrokovnega poročanja nekaterih medijev« ter 
dodal, da želi del politike z enostranskim prika-
zovanjem sage o Cimosu pridobivati predvolilne 
točke. »Morda je Cimos primer, kjer bi se lahko 
pokazala večja državotvornost in enotnost vseh, 
ki jim ni vseeno za gospodarsko uspešnost, sta-
bilnost in evropski razvoj Slovenije,« je še med 
drugim zapisal upravni odbor.

Edini član upravnega odbora, ki izjave ni 
podprl, je bil direktor Simbia Marko Zidan-
šek. Kot je dejal, je takšna vsebina »osladna in 
nevredna članov upravnega odbora«. Zidan-
šek pravi, da bi gospodarski minister za Cimos 
moral poiskati rešitev, ki bi imela ekonomsko 
logiko, tudi se mu ne zdi prav, da bi vlada v 
primeru plana B podjetje reševala preko SDH 
in slabe banke, kar pomeni spet z davkoplače-
valskim denarjem. »Sploh pa se mi ne zdi prav, 
da bi z denarjem slovenskih davkoplačevalcev 
reševali tudi delovna mesta na Hrvaškem,« še 
dodaja Zidanšek. JI

Nekaj ponudb za najem 
Polzele

Za najem tovarne nogavic na Polzeli je kar nekaj zanimanja, je povedal stečajni upravi-
telj Zlatko Hohnjec. Na objavo, da je začel zbirati nezavezujoče ponudbe, so se odzvali trije 
ponudniki. Z enim je tudi sklenil pismo o nameri, vendar so nadaljnji pogovori propadli.

Kdo je bil morebitni najemnik tovarne in tudi vse ostale podrobnosti, stečajni upravitelj 
ni razkril. V svojem rednem poročilu sodišču je zapisal le, da je šlo za podjetje iz Slovenije, 
ki se ukvarja z enako dejavnostjo kot Polzela.

Sicer pa, pravi Zlatko Hohnjec, želi z iskanjem najemnika predvsem preveriti, kakšno je na 
trgu zanimanje za nadaljevanje proizvodnje in za nakup tovarne. Na osnovi tega bo kasneje 
predlagal način prodaje. Kmalu bodo končane tudi cenitve nepremičnin, premičnin in zalog.

V tovarni nogavic, kjer so prejšnji mesec spet zagnali proizvodnjo, vendar v zelo okrnjenem 
obsegu, je trenutno za določen čas zaposlenih 90 ljudi. V prodajalnah jih dela 22, v režiji 
osem, ostali so delavci v proizvodnji. JI

Kam je izginil Atrij?
Vrata podjetja Atrij na Ljubljanski cesti v Celju so že skoraj dva tedna zaprta, rolete na 

oknih so spuščene, na vhodu pa visi obvestilo, da »danes ni uradnih ur«. Kje so zaposleni, 
ne ve nihče, njihovi mobilni telefoni zvonijo v prazno ali so izključeni. Na klice se ne 
odziva tudi direktor podjetja Radovan Cink.

Odgovora na vprašanje, kam je izginil Atrij in kje so vsi zaposleni, ni mogoče dobiti niti v 
Murski Soboti v podjetju Fisa nepremičnine, ki je večinski lastnik Atrija Fise. Kot je znano, 
to podjetje, ustanovljeno konec lanskega leta, že nekaj časa prevzema posle Atrija oziroma 
posluje namesto njega. Direktor Fise in prokurist Atrija Fise Stojan Fišer se izogiba pogovoru 
za naš časopis, odgovoril tudi ni na vprašanja, ki smo mu jih poslali po elektronski pošti.

Vse bolj glasne govorice, da je bil za Atrij že vložen predlog za uvedbo stečaja, smo preve-
rili na stečajnem oddelku celjskega sodišča, a nam odgovora na naše vprašanje niso mogli 
dati. To lahko pomeni, da predlog ni bil vložen, ali pa je bil vložen, vendar o njem sodišče 
še ni odločalo.

JI

Vrata Atrija so že skoraj dva tedna zaprta. (Foto: SHERPA)

Slorest kupil velenjsko pekarno
Stečajnemu upravitelju Klasja Antonu 

Kristijanu Kontarščaku je v šestem posku-
su uspelo prodati pekarno v Velenju. Malo 
manj kot 2 tisoč kvadratnih metrov veliko 
zgradbo s silosom za moko je za 350 tisoč 
evrov, kolikor je znašala tudi izklicna cena, 
kupilo podjetje Slorest iz Ljubljane. Kontar-
ščak je velenjsko pekarno prvič dal na draž-
bo maja lani. Izklicna cena je takrat znašala 
764 tisoč evrov.

Slorest je eno največjih podjetij za pripravo 
hrane v Sloveniji, na trgu je že 22 let. Ima 

približno 600 zaposlenih in na leto ustvari 
25 milijonov evrov prihodkov od prodaje. V 
Sloveniji ima več kot 120 poslovnih partner-
jev. Kot je povedal generalni direktor Rok 
Ponikvar, so se v podjetju za nakup velenj-
ske pekarne odločili, ker je stavba primerna 
za živilsko dejavnost. V njej ne nameravajo 
imeti gostinske dejavnosti, ampak proizvo-
dni obrat. Stavbo nameravajo temeljito pre-
noviti, v obratu pa bodo odprli najmanj deset 
delovnih mest.

JI

Država napovedala tožbo
Nadzornemu svetu Cetisa se je 13. marca začel nov 4-letni mandat. Lastniki so člane 

nadzornega sveta ponovno imenovali na petkovi seji skupščine.
Poslovanje družbe bodo še naprej nadzirali Marko Mohar, Davor Vlahek, Tina Bačič in 

Anton Černič. Vsi štirje so zaposleni v večinski lastnici Cetisa, družbi MSIN, ali so z njo 
povezani. Ista dva predstavnika kot do zdaj bodo v nadzornem svetu imeli tudi zaposleni.

Država, ki ima preko Kapitalske družbe in SDH malo več kot 15-odstotni delež, je na seji 
skupščine predlagala, da bi namesto Davorja Vlahka v nadzorni svet imenovali Goranko Volf, 
članico uprave Kapitalske družbe. Vendar ostali delničarji takšnega predloga niso podprli. 
Kapitalska družba in SDH sta zato napovedala izpodbojno tožbo. JI

Alea zvišala ponudbo
Družba Alea inženiring je zvišala ponud-

bo za odkup delnic Term Dobrna, ki še niso 
v njeni lasti. Alea že ima 32,8 odstotka term, 
za preostali delež pa zdaj namesto 2,01 evra 
za delnico ponuja 2,40 evra. Če bodo osta-
li lastniki ponudbo sprejeli, bo za celoten 
paket delnic zdaj plačala malo več kot 1,1 
milijona evra.

Direktor Alea inženiringa Dušan Korošec je 
povedal, da se je družba za zvišanje odkupne 
ponudbe za delnice Term Dobrna odločila, da 
bi poleg delničarjev, ki so že sprejeli ponudbo, 
prepričala tudi tiste, ki še oklevajo. »Višja cena 

je zagotovo eden od razlogov, zaradi katerih se 
bodo delničarji lažje odločili za prodajo,« je še 
povedal Korošec. Kateri delničarji so ponudbo 
že sprejeli, še ne razkriva.

Največ, približno 33 odstotkov delnic Term 
Dobrna ima v lasti družba Sanatus, za katero 
stoji celjski podjetnik Aleksander Jančar. Tre-
tji največji lastnik je z malo več kot 21-odsto-
tnim deležem Družba za upravljanje terjatev 
bank, pet odstotkov delnic ima v lasti Addiko 
bank, lastniki preostalih delnic so manjši del-
ničarji.

JI
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Sodobna pomoč za lažje 
iskanje grobov

CELJE – Če ste morda pozabili, kje ima kdo od vaših znan-
cev grob, ki ga že dolgo niste obiskali, bo odslej na mestnem 
pokopališču zadrega manjša. Celjska občina je v začetku 
tega tedna predstavila novo informacijsko rešitev, ki bo v 
pomoč pri iskanju grobov. Prav tako s pomočjo tega sistema 
dobite informacije o napovedanih pogrebih.

Aplikacija na mestnem pokopališču kot 
ena od storitev pametnih mest

Storitev so v občini razvijali 
od junija lani. »Pri projektu, 
katerega vrednost znaša pri-
bližno dvajset tisoč evrov, smo 
sodelovali trije partnerji, poleg 
občine še družba Veking, ki 
upravlja celjsko pokopališče, 
in podjetje Tri. Gre za sodob-
no rešitev, ki je hkrati tudi 
dovolj preprosta in jo bodo 
lahko uporabljali tudi tisti, ki 
niso tako domači s sodobno 
informacijsko tehnologijo,« 
je povedal župan Bojan Šrot.

Sistem iskanja pokojnikov 
je zasnovan na informacij-
ski interaktivni tabli na dotik 
s preprostim uporabniškim 
vmesnikom, ki zahteva samo 

izpis imena in priimka pokoj-
nika. Po vpisu podatkov sistem 

izriše pot do groba. S pomočjo 
QR-kode si je pot mogoče na-
ložiti tudi na pametni telefon.

»Mestno pokopališče je že 
staro, skupaj s teharskim je 
na njem pokopanih več kot 
trideset tisoč ljudi. Da bi in-
formacijski sistem deloval, 
kot mora, je bilo treba vse po-
datke urediti in jih naložiti na 
skupno mesto. Sistem je po-
vezan z evidencami podjetja 
Veking in ko to vnese podatke 

o novem pokojniku, se pojavi-
jo tudi v tem novem informa-
cijskem sistemu,« je povedal 
Goran Anders z občinskega 
oddelka za splošne zadeve. 
Zgolj dopolnitev in uskladitev 
baze podatkov pokojnikov sta 
trajali štiri mesece in vključe-
vali fizično preverjanje vseh 
grobov z zajemom fotografij 
spomenikov. Občani lahko 
tudi zahtevajo spremembo 
podatkov, če opazijo kakšne 
napake, prav tako fotografijo 
groba.

Sicer pa je ta sodobna infor-
macijska rešitev prva v nizu iz 
nabora storitev t. i. pametnih 
mest. V celjski občini že dlje 
pripravljajo tudi projekt ge-
ografskega informacijskega 
sistema. »Gre za učinkovitejšo 
predstavitev množice podat-
kov, na primer tudi številnih 
zemljevidov, s katerimi raz-
polaga MOC, z vseh področij 
njenega delovanja, od kultu-
re do prostora. Namenjen bo 
tako uslužbencem MOC kot 
tudi občanom. Dostopen naj 
bi bil do poletja,« je še povedal 
Anders.

ROBERT GORJANC
Foto: SHERPA

S torkove seje celjskega mestnega sveta

Pri zaključnem računu o 
zimzelenih temah
Svetniki za ureditev taksi službe, potrjeni nominiranci za 
celjske grbe

Dežela Celjska 
odmevno v 
Berlinu
Zelene destinacije turizma v regiji 
pritegnile pozornost obiskovalcev

Na prestižni turistični borzi v Berlinu se je v okviru 
najmočnejšega turističnega nastopa Slovenije doslej pred-
stavila tudi Dežela Celjska. Za to regionalno destinacijsko 
organizacijo, ki združuje dvajset občin s Celjskega, je bil 
to prav tako najambicioznejši in najodmevnejši turistični 
nastop v tem letu.

Na razstavnem prostoru Slovenske turistične organizacije, 
na stojnici Slovenija Green, so se kot certificirane zelene 
turistične destinacije predstavile občine Celje, Podčetrtek, 
Zreče in Žalec. Vse so pripravile tudi animacijski program: 
na primer Celje s poudarkom na aktivnostih na prostem, ki 
jih ponuja Celjska koča, Žalec je obiskovalce nagovarjal z 
učno uro o hmelju in s kolesom sreče. Dežela Celjska je bila 
prvi dan borze tudi pokroviteljica promocijskega poslovnega 
dogodka Beer Show & Local Finger Food s predstavitvijo 
lokalne hrane in mikropivovarn s tega območja.

ITB Berlin je najpomembnejša globalna 
turistična borza, na kateri se srečujeta 
ponudba in povpraševanje različnih 
igralcev turistične industrije – nacional-
nih turističnih organizacij, potovalnih 
agencij, ponudnikov turističnih pro-
duktov in tehnologij, prevoznikov in 
drugih. Na 160 tisoč kvadratnih metrih 
berlinskega sejmišča sodeluje 10 tisoč 
razstavljavcev iz 187 držav in s petih 
celin, njihovo ponudbo si ogleda 120 
tisoč poslovnih in 60 tisoč splošnih 
obiskovalcev, dogodek spremlja 5.500 
novinarjev in blogerjev.

Poleg predstavitve na stojnici so se zelene destinacije De-
žele Celjske predstavile tudi kot aktivne destinacije dobrega 
počutja. Stojnica je pritegnila tudi novinarje in ostalo stro-
kovno turistično javnost, ki je izkazala izjemno zanimanje za 
Slovenijo kot nov turistični cilj. Urša Dorn iz Zavoda Celeia 
Celje je nastop na berlinski borzi ocenila kot uspešen, k temu 
pa je pripomoglo dosedanje sodelovanje partnerjev Dežele 
Celjske. »Organizacija tovrstnega nastopa zahteva precej 
organizacijskih vložkov, ki brez vzajemnega sodelovanja s 
partnerji ne bi bili mogoči. S skupnim nastopom smo člani 
destinacije ponovno dokazali, da smo skupaj močnejši in da 
je v turizmu sodelovanje pomembnejše od t. i. ›vrtičkanja‹,« 
je še poudarila Dornova.

ROBERT GORJANC

Poslovil se je prvi 
mož civilne zaščite 
celjske regije

V Kulturnem središču evropskih vesoljskih tehnologij 
Vitanje je bila v četrtek slovesna podelitev priznanj in 
nagrad civilne zaščite za leto 2017. Podelili so jih pripa-
dnikom civilne zaščite v naši regiji. Gre za vse ekipe, ki 
sodelujejo pri reševanju v primerih naravnih in drugih 
nesreč.

Eno najvišjih priznanj – plaketo civilne zaščite – so prejeli 
prostovoljni gasilci iz Vitanja in Mozirja. Prvi letos praznujejo 
140 let delovanja, drugi 130 let. Tudi med dobitniki brona-
stih, srebrnih in zlatih znakov so predvsem gasilska društva, 
ki se aktivno vključujejo v posredovanja, mnoga pa letos 
praznujejo že več kot sto let.

Četrtkovo prireditev so začeli z minuto molka. Slovensko 
civilno zaščito je namreč ravno tisti dan pretresla vest, da je 
umrl njen prvi človek na Celjskem Silvester Šrimpf. Ta je več 
kot dvajset let uspešno deloval na področju zaščite, reševanja 
in pomoči. Naši bralci so ga poznali predvsem po izjavah in 
pripravljenosti za sodelovanje pri medijskem obveščanju 
javnosti v času poplav in drugih naravnih nesreč.

SŠol

CELJE – Sprejemanje za-
ključnega računa proračuna 
za minulo leto je ponavadi 
ena bolj rutinskih tem na 
sejah občinskih svetov, a na 
seji celjskega mestnega sve-
ta tokrat ni bilo tako. Med 
vsemi točkami obsežnega 
dnevnega reda druge seje 
v tem letu se je prav pri tej 
razvnela najbolj živahna in 
polemična razprava.

Mestna občina je v minu-
lem letu ustvarila za več kot 
45 milijonov evrov prihodkov 
od načrtovanih 51 milijonov 
evrov (88,3-odstotna realiza-
cija), odhodki pa so znašali 
več kot 46 milijonov evrov od 
načrtovanih skoraj 54 milijo-
nov (85,9 odstotka). Sandi 
Sendelbah, vodja oddelka za 

finance in gospodarstvo, je 
povedal, da je z uresničitvijo 
lanskega proračuna zadovo-

ljen, tudi zato, ker se je zmanj-
šal proračunski primanjkljaj. 
»Plačali smo vse obveznosti 

do bank, zavarovalnic in do-
baviteljev, tako da ob koncu 
leta občina nima dolgov, kar 
zadeva zapadle obveznosti,« 
je poudaril Sendelbah.

Z vprašanjem, kje je v za-
ključnem računu naveden 
namen porabe več kot milijon 
evrov denarja zdravstvenega 
doma, kot presežka prihod-
kov nad odhodki, je svetnica 
Brigita Čokl iz Desusa spet 
pogrela zimzeleno temo, ki 
se pojavlja v zadnjem ob-
dobju v mestnem svetu pri 
obravnavi proračunskih do-
kumentov. Marko Zidanšek, 
svetnik SLS in pooblaščenec 
župana, ki je v tem delu tudi 
vodil sejo mestnega sveta, je 
opozoril, da ima občina sku-
pni proračun vseh prihodkov 
in odhodkov in del tega je 
tudi presežek zdravstvenega 
doma. Sendelbah je dodal, 
da je mogoče reči, da je bil 
denar zdravstvenega doma 
porabljen za nadstandardne 
storitve, ki jih MOC izvaja na 
področju družbenih dejavno-
sti, kot sta varstvo na domu in 
brezplačna kuhinja. Mestni 
svet je zaključni račun prora-
čuna 2016 sprejel z 19 glasovi 
za in 8 proti.

Svetniki so v višini 50 tisoč 
evrov izglasovali tudi doka-
pitalizacijo družbe Celeia, ki 
upravlja s počitniškim domom 
v Baški, kjer občina izvaja po-
letne kolonije zdravstveno in 
socialno ogroženih otrok. Prav 
tako so potrdili spremembe 
odloka o Gospodarski coni 
Celje, ki zajema območje nek-
danjega Aera, kjer bo podjetje 
Jagros zgradilo nov trgovski 
center. Seznanili so se tudi s 
potekom priprave celostne 
prometne strategije ter potrdili 
nominirance za celjske grbe, 
najvišja občinska priznanja, ki 
bodo podeljena ob prazniku 
občine, 11. aprilu.

ROBERT GORJANC
Foto: GrupA

Mestni svet je v prvem branju sprejel tudi odlok o ureditvi 
taksi prevozov v občini. Odlok med drugim predvideva obve-
zno pridobitev dovoljenja za opravljanje prevozov, minimal-
ni ekološki standard za vozila, kar pomeni, da mora vozilo 
ustrezati zahtevam Euro 5, in tudi minimalne standarde za 
voznike. Tako bodo prevoze lahko opravljale le tiste osebe, 
ki imajo veljavno vozniško dovoljenje že vsaj tri leta in niso 
mlajše od 21 let ter nimajo statusa voznika začetnika. Obe-
nem odlok zahteva od voznikov znanje slovenskega jezika 
in vsaj enega v odloku navedenih tujih jezikov, prav tako 
tudi uspešno opravljen izpit o poznavanju Mestne občine 
Celje. Taksi prevoznik bo moral plačati takso za uporabo 
taksi postajališč, kot osnova za izračun takse pa bo cena 
mesečne dovolilnice za parkiranje na parkiriščih II. cone v 
občini. Odlok predvideva še poenotenje barve taksi vozil, ki  
naj bi bila rumene barve.
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Zdrahe se morajo končati
Izredna seja občinskega sveta zaradi stanja v zdravstvenem domu

Dolg spisek očitkov in 
domnevnih nepravilnosti

Spisek očitkov in domnevnih nepravilnosti, nezakonitosti in nehigieničnosti pri delovanju 
zdravstvenega doma, ki jih je župan podrobno predstavil svetnikom, je dolg. Med očitki sta 
se tako znašla sporno izplačilo nadur direktorici in različna evidenca opravljenih delovnih 
ur, ki so jo zabeležili zaposleni in jo je priznalo vodstvo zdravstvenega doma. Zaposleni so 
se tudi pritožili, da so podvrženi pritiskom pri izrabi dopusta. Prav tako naj bi bilo sporno 
izplačilo delovne uspešnosti, na obrazložitev direktorice je občina po besedah župana Re-
žuna morala čakati štiri mesece. Prav tako, kot še navaja župan, se direktorica ni pravočasno 
odzivala na zahteve za podatke, pomembne pri oblikovanju občinskega proračuna. Občina je 
na direktorico naslovila štirinajst konkretnih vprašanj, odgovore ali delne odgovore je dobila 
le na nekatera. Glede klientelizma se direktorici očita, da je zaposlila svojo hčer, da je preko 
študentske napotnice delal tudi njen sin in da je hotela zaposliti tudi svojega zeta.

Z burne izredne seje radeškega občinskega sveta o stanju v zdravstvenem domu

Nedavna burna izredna seja ob-
činskega sveta o nezavidljivem sta-
nju v Zdravstvenem domu Radeče 
je pokazala, do kakšnih razsežnosti 
lahko privedejo različne komunika-
cijske in druge težave, domnevne 
nepravilnosti in nezakonitosti, ki 
se kopičijo v javnem zavodu že vrsto 
let. Da je zadeva skrajno resna, se je 
strinjala večina radeških svetnikov. 
Dramatičnost stanja ponazarjajo 
tudi besede, ki so jih uporabljali 
svetniki: grozljivka, agonija, sramota.

Če bi bil merilo besednjak, povzet iz govoric ulice, z 
družbenih omrežij, tudi nekaj iz svetniške razprave, bi 
lahko stanje duha v Radečah opisali tudi kot približek 
Cankarjeve doline šentflorjanske v sodobnem času. Ko so 
pomešajo ulične govorice, žolčne razprave na družbenih 
omrežjih, ko zaposleni v strahu ubirajo obvodne poti, da 
bi opozorili na težave, ko gredo najprej k županu namesto 
k direktorici, ko ta ne komunicira z ustanoviteljem, ko pri-
stojne ustanove, svet zavoda in nadzorni odbor občine ne 
razpoznajo pravočasno razsežnosti težav in ko se bliža še 
predvolilni čas, potem je duh dokončno ušel iz steklenice.

»Nemirno dogajanje« v zadnjem času ni le značilnost 
zdravstvenega doma v Radečah. Politične zdrahe so se 
za dlje časa naselile tudi v zdravstveni dom v Šmarju pri 
Jelšah, kjer že nekaj mesecev iščejo direktorja s polnimi 
pooblastili. Za razliko od Radeč so zaposleni na strani 
sedanje v. d. direktorice, a kaj, ko ima premalo podpore 
med župani in svetniki občin, ki so ustanoviteljice javnega 
zavoda.

Tudi v Celju je stanje v zdravstvenem domu vse prej 
kot podobno »mirni reki«. V javnem zavodu, v katerem 
strokovni svet, del zaposlenih in sindikati tožijo svojo 
ustanoviteljico, torej občino, zaradi pobranega dobička, 
je težko pričakovati, »da bo vse v redu«. Če k temu doda-
mo še nasprotovanje načrtom občine, da bi zdravstveno 
dejavnost razširila v občinske prostore, ki niso po okusu 
strokovnega osebja, potem je zadeva še bolj zapletena.

Ta novica je sicer prišla izza celjskih regijskih meja, a je 
morda lahko pomemben kamenček v mozaiku opisa duha 
časa v naših zdravstvenih domovih: pred dnevi smo lahko 
prebrali, da je odstopila direktorica zdravstvenega doma 
v Trbovljah. Uradno iz osebnih razlogov, neuradno, ker je 
obupala nad vodenjem zavoda, kjer primanjkuje zdrav-
nikov, ki menda v Trbovlje nočejo tudi zaradi razprtij in 
slabih odnosov med zaposlenimi. Se »virus« širi?

Zavarovanci, ki prihajamo v zdravstvene domove, 
da bi si povrnili zdravje, bi pričakovali, da te ustanove 
pravzaprav pokajo od zdravja. Očitno je to pričakovanje 
lahkoverno. Tako se lahko zanesemo le na zdravnikovo 
vest do bolnika, da »bolezenskega ozadja v ustanovi« ne 
bomo občutili. Tu in tam kakšen bolj mrk pogled zaradi 
kakšnega nezadovoljstva osebja bomo pa že morali pre-
nesti. Samo da ni stavke.

OB ROBU

Duh je ušel iz 
steklenice

ROBERT GORJANC

RADEČE – Zaradi do-
mnevnih nepravilnosti, ne-
zakonitosti, slabih odnosov 
med zaposlenimi in direk-
torico Ingrid Kus Sotošek, 
ki so vroča tema družbenih 
omrežij in govoric v mestu, 
je župan Občine Radeče To-
maž Režun sklical izredno 
sejo občinskega sveta. Raz-
prava je bila po pričakovanju 
burna.

Kot smo lahko slišali, se 
negativna podoba Zdravstve-
nega doma Radeče zaradi 
domnevnih nepravilnosti in 
slabih odnosov vleče iz man-

ogorčena Rafaela Pintarič, 
svetnica z liste Za napredek Ra-
deč in radeškega območja. Nič 
manj razburjen ni bil svetnik 
SD Janez Kmetič: »Agonija v 
zdravstvenem domu se enkrat 
mora končati. Kdo je na koncu 
največja žrtev takšnega stanja? 
Vedno bolnik.«

Pristojni organ nadzora de-
lovanja Zdravstvenega doma 
Radeče, svet javnega zavo-
da, bi že moral oziroma bo 
vsekakor moral opraviti eno 
ključnih nalog za razrešitev in 
umiritev razmer.

Direktorica 
zavrnila očitke
Ob koncu seje je besedo 

dobila tudi direktorica zdra-
vstvenega doma Ingrid Kus 
Sotošek, ki je županu očitala, 
da je bil sestanek zaposlenih 
s predstavniki občinske upra-
ve sklican v času njene odso-
tnosti, zato na njem ni mogla 
sodelovati. »Glede anonimnih 
obtožb sem pisno zaprosila, 
da bi nadzorni odbor občine 
podrobneje predstavil ob-
tožbe, da bi se sploh lahko 
branila.« Na vprašanja novi-
narjev po seji direktorica ni 
želela odgovarjati. Na koncu 
izredne seje so svetniki spre-

data v mandat občinskega 
sveta, zato je mnogo svetnikov 
menilo, da se mora to končati.

Zaposleni so se zaradi sla-
bih odnosov, kot je dejal Re-
žun, večkrat obrnili nanj, o 
pritiskih, šikaniranju, ustra-
hovanjih, klientelizmu in 
podobnem govorita tudi dve 
anonimki. Župan, ki je na 
zahtevo svetnikov podrobno 
in kronološko predstavil sta-
nje v zdravstvenem domu, je 
poudaril tudi neodzivnost di-
rektorice zdravstvenega doma 
na področju komunikacije z 
ustanoviteljico, torej občino.

Vroča razprava, 
veliko ogorčenja
»Škripa na vseh ravneh. Ne-

zadovoljstvo je med zaposle-
nimi in bolniki, pojavljajo se 
sumi o kršitvah predpisov,« je 
povedal župan. Svetniki so v 
razpravi izražali ogorčenje, da 
se morajo vsak mandat ukvar-
jati s stanjem v zdravstvenem 
domu.

»Slabe notranje odnose je 
›ulica‹ napihnila do skrajnosti. 
Dobro pri vsem tem je samo to, 
da smo zdaj seznanjeni, za ka-
kšne nepravilnosti gre,« je bila 

jeli sklep, da pristojni organi, 
svet zavoda zdravstvenega 
doma, nadzorni odbor občine 
in drugi preverijo obtožbe in 

domnevne nepravilnosti ter o 
tem seznanijo občinski svet.

ROBERT GORJANC
Foto: RG

Znamenitosti iz odpadne 
embalaže

CELJE – Na sejmu Altermed vsako leto razstavijo in razglasijo najboljše v 
nagradnem natečaju Eko-paket. Tudi letos so podelili nagrade tistim vrtcem, 
osnovnim in srednjim šolam, ki so pokazali največ izvirnosti pri ustvarjanju 
iz odpadne embalaže za mleko in sokove.

Otroci so izdelali svetovne in slovenske znamenitosti, športne pripomočke 
ter motive iz gozda. Tako je komisija izbirala med 1.210 prejetimi izdelki, med 
katerimi so bili tudi Aljažev stolp, Kip svobode, Tower Bridge, Empire State 
Building, Atomium, ovire za tek, kotalke, štadion, frizbi, družabne igre, ptičje 
krmilnice, krmilnice za divjad, lovske opazovalnice …

V programu Ekošola je bil nagradni natečaj letos pripravljen že enajstič. Or-
ganizatorji s partnerji z njim otroke ozaveščajo o pravilnem ločevanju tetrapak 
embalaže in njenem recikliranju.

Med nagrajenci so tudi nekateri vrtci in šole s Celjskega. V prvem triletju so 
drugo mesto osvojili učenci OŠ Marjana Nemca Radeče – POŠ Svibno, tretji so 
bili osnovnošolci iz OŠ Šmarje pri Jelšah – POŠ Sveti Štefan. Pri višjih razredih 
sta se najbolje odrezali OŠ Šmarje pri Jelšah – POŠ Zibika in OŠ Ob Dravinji 
Slovenske Konjice. Srednja šola za gostinstvo in turizem Celje je bila tretja, OŠ 
Glazija Celje pa druga, vsaka v svoji kategoriji. TC

Mansarda za mansardo
VOJNIK – Zaradi povečanja števila učencev v 

Osnovni šoli Vojnik se občina pripravlja na pridobi-
tev dodatnih prostorov, ki jih bo uredila v mansardi 
obstoječe stavbe. Lani je podobno rešila prostorsko 
stisko v podružnični šoli v Novi Cerkvi. Letos name-
rava urediti še mansardo šole v Socki.

Za ureditev mansarde vojniške šole je občina tehnično 
dokumentacijo in pravnomočno gradbeno dovoljenje že 
pridobila. Trenutno pripravlja razpis za izvajalca. Občina 
potrebuje za novo šolsko leto le eno dodatno učilnico, 
vendar bo hkrati uredila še dodatni učilnici, kabinet in 
sanitarije. S tem se želi izogniti poznejšim večjim pose-
ganjem v stavbo. Za vojniško mansardo, ki naj bi bila 
urejena med poletnimi počitnicami, je v občinskem pro-
računu zaenkrat namenjenih tristo tisoč evrov.

Med poletnimi počitnicami naj bi bila urejena še man-
sarda podružnične šole v Socki. Na podstrešju želi ob-
čina pridobiti prostore za potrebe vaškega kulturnega 
in športnega društva. Idejni predlog za ureditev tega 
prostora, ki mora imeti od šole ločen vhod, občina še 
pridobiva. BJ

Na vrsti Trnovlje 
pri Socki

VOJNIK – Na področju plazov čaka 
Občino Vojnik nova večja naloga. No-
vembra je dokončala sanacijo plazo-
vitega območja v Bovšah in leto prej 
pod gradom Lemberg. Trenutno se pri-
pravlja še na sanacijo plazu ob cesti v 
Trnovljah pri Socki.

Gre za povezovalno cesto med Socko 
in Frankolovim, ki služi tudi kot obvo-
zna cesta. Za sanacijo sta se povezala 
občina in ministrstvo za okolje in pro-
stor, ki jo bo sofinanciralo. Pogodbi z 
ministrstvom in izvajalcem sta podpisa-
ni in gradbišče naj bi oživelo prihodnji 
teden. Sanacija plazu bo stala približno 
110 tisoč evrov, od česar bo prispevala 
država 90 tisoč evrov. Plaz v Trnovljah 
med drugim ogroža bližnje gospodarsko 
poslopje. BJ
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marec
Leskovec
Lipovec pri Škofji vasi
Ljubečna
Začret
Žepina
Glinsko
Šmiklavž pri Škofji vasi
april
Zadobrova
Trnovlje pri Celju
Bukovžlak
Teharje
Slance
Vrhe
Šmarjeta pri Celju

VOJNIK – Na predvečer 
gregorjevega so v Polžah 
pri Novi Cerkvi obudili za-
nimiv slovenski običaj. Pri 
Sorževem mlinu so po vodi 
spuščali tako imenovane 
gregorčke v obliki hišic, 
cerkva, gradov, mlinov … 
Nevsakdanji dogodek si je 
ogledalo več kot sto ljudi.

V okolici Nove Cerkve so 
spuščali gregorčke že tretje 

Spuščali so gregorčke

Zdravstveni dom 
posluje dobro

ŠMARJE PRI JELŠAH – V zdravstvenem domu so 
predstavili poslovanje v letu 2016. Kljub nenehnemu 
iskanju novega direktorja je zavod pod vodstvom vr-
šilke dolžnosti Irene Nunčič lani posloval bolje kot v 
prejšnjih letih, celo najboljše v zadnjih devetih.

Javni zavod ZD Šmarje pri Jelšah je lani ustvaril malo 
več kot pet milijonov evrov prihodkov in malo manj kot 
pet milijonov evrov odhodkov. Tako odhodki kot pri-
hodki so se v primerjavi z letom 2015 povečali. Slednje 
Nunčičeva pripisuje povišanju cen zdravstvenih storitev, 
pridobitvi novih programov zdravstvenih dejavnosti in 
naraščanju njihove realizacije.

Lani so v zavodu zaposlili tudi petindvajset novih de-
lavcev, devet za nedoločen čas in šestnajst za določen 
čas. Da je takšna okrepitev pomembna, je izpostavil tudi 
strokovni vodja Zdravstvenega doma Šmarje pri Jelšah 
Ali Nassib, ki je spomnil, da je zavod še pred nekaj leti 
pestila huda kadrovska stiska. Poudaril je še, da so danes 
zaposleni v zavodu zadovoljni tako s pogoji dela kot z 
vodstvenim kadrom.

V zavodu so uresničili tudi veliko novih naložb v skoraj 
vseh zdravstvenih postajah, torej v Podčetrtku, Bistrici ob 
Sotli, Kozjem in Rogatcu ter Šmarju pri Jelšah. V tem letu 
načrtujejo še večjo naložbo v Zdravstveni postaji Rogaška 
Slatina, kjer bodo obnovili prostore, ki jih zaenkrat še 
zasedajo Celjske lekarne.

EP

Uprava korak bliže 
novim prostorom

ŠMARJE PRI JELŠAH – Občinska uprava bo nove 
prostore za delovanje dobila v obnovljenem Šmarskem 
hramu. Tako je zapisano tudi v pogodbi, ki sta jo podpi-
sala župan Občine Šmarje pri Jelšah Stanislav Šket in 
direktor podjetja Latis, ki je stoodstotni lastnik Šmar-
skega hrama, Matej Pezdevšek.

Spomnimo, da je Občina Šmarje pri Jelšah več let iskala 
rešitev za propadajočo stavbo Šmarski hram, ki je še lani 
imela več kot dvajset lastnikov. Rešitev je občini ponudilo 
podjetje Latis, ki se je odločilo za odkup Šmarskega hrama 
ter ponudilo svetlo prihodnost propadajoči šmarski stavbi.

Nakup prostorov za potrebe občinske uprave bo ob-
čino stal dober milijon in pol evrov. Del kupnine, to je 
približno šeststo tisoč evrov, je zagotovljen v letošnjem 
proračunu, razliko bodo načrtovali iz proračuna za pri-
hodnje leto. Prvi del kupnine bo poravnan po opravljenih 
konstrukcijskih gradbenih delih, to je dozidavi objekta, 
končanju strehe in zaprtju stavbe. Ta dela naj bi bila glede 
na pogodbo končana do konca novembra. Sicer je v petek 
podpisana pogodba osnova za pridobitev gradbenega do-
voljenja za začetek obnove propadajoče stavbe v središču 
kraja. Pred začetkom obnovitvenih del bo podjetje Latis 
Občini Šmarje pri Jelšah predložilo tudi vso tehnično do-
kumentacijo v pregled in potrditev.

Celotna sodobno obnovljena stavba naj bi sicer ponu-
jala več poslovnih in drugih prostorov.

EP

Za manj socialno izključenih

Medkrajevno sodelovanje bo zavod Socio s partnerji omogočal tudi z vozilom, ki bo uporabnikom iz odda-
ljenih krajev omogočalo prevoz na aktivnosti in dejavnosti, ki jih bodo izvajali v okviru projekta.

CELJE – Vrata je v torek 
uradno odprl Večgeneracij-
ski center Javnega zavoda 
Socio Celje.

Ta je s partnerji, to so Mla-
dinski center Dravinjske do-
line, Razvojna agencija Koz-
jansko in Ljudska univerza 
Rogaška Slatina, uspešno 
kandidiral na razpisu ministr-
stva za delo, družino, socialne 
zadeve in enake možnosti ter 
Evropskega socialnega sklada 
in pridobil 575 tisoč evrov za 
izvajanje aktivnosti do leta 
2021.

Celotna vrednost projek-
ta večgeneracijskega centra 
je 875 tisoč evrov. Sicer bo 
center predstavljal osrednji 
prostor zbiranja v lokalnem 
okolju. Njegova namena bo-
sta druženje oziroma širjenje 
socialne mreže in zadovolje-
vanje potreb različnih oblik 
družin, posameznih družin-

Za spust po vodi so otroci pripravili različne gregorčke, ki so zatem zaplavali po mlinski strugi Sorževega mlina.

leto. Gre za zamisel vodje 
tamkajšnje podružnične šole 
Ide Grobelnik, ki je prvo leto 
privabila k izdelovanju in spu-
ščanju gregorčkov svoj razred 
in lani vse šolarje. Letos so se 
jim pridružili še malčki iz 
vrtca. Pri izdelovanju so jim 
pomagali starši in stari starši. 
Svoje izdelke so nato spustili 
po mlinski strugi Hudinje pri 
Sorževem mlinu, kjer so za 

varnost skrbeli domači ga-
silci. V vsakem gregorčku je 
seveda prižgana luč, zato ga je 
bilo treba najprej podati v roke 
gasilcu, ki je izdelek varno 
spustil po vodi. Za prireditev 
so poskrbeli Sorževa doma-
čija ter turistično in gasilsko 
društvo.

Spuščanje gregorčkov po 
vodi se je najbolj ohranilo v 
Tržiču na Gorenjskem, kjer 

se je običaj uveljavil med do-
mačimi čevljarji in njihovimi 
vajenci. Prav tako je znan iz 
Krope in z Gradaščice v Lju-
bljani, iz Tacna, Kamne Gori-
ce, Železnikov … Zelo podo-
ben običaj je v Železni Kapli 
na avstrijskem Koroškem, kjer 
spuščajo po vodi podobne iz-
delke na predvečer svečnice.

Nekateri pravijo, da je gre-
gorjevo slovensko valentino-
vo. Po ljudskem izročilu se 
na gregorjevo ptički ženijo. V 
davnih časih je pomenilo gre-
gorjevo po starem koledarju 
prvi spomladanski dan.

BJ, foto: GrupA

MOZIRJE – Na glavni cesti skozi kraj so začeli graditi 
že tretje krožišče. To nastaja na območju pri avtobusni 
postaji, kjer je tudi odcep za turistični Mozirski gaj ozi-
roma za Loke.

Nova naložba na državni cesti bo omogočila večjo pro-
metno varnost prometnih udeležencev. Dela, ki bodo delno 
ovirala promet na glavni zgornjesavinjski prometni žili, naj bi 

bila končana do poletja. Med njimi naj bi bil promet v Loke 
preusmerjen po tako imenovani mlinski cesti in prav tako 
skozi staro trško jedro. Večjih zapor prometa naj ne bi bilo.

Naložba v sodelovanju med državo in občino bo stala več 
kot osemsto tisoč evrov. Malo več kot polovico od tega zneska 
bo prispevala država, ostalo občina.

BJ

Nastaja novo krožišče

skih članov v vseh življenjskih 
obdobjih, starejših in drugih 
ranljivih skupin.

Večgeneracijski center bo 
ponujal različne športne, kul-
turne, motivacijske in ostale 

brezplačne aktivnosti, ki si jih 
sicer pripadniki teh skupin ne 
bi mogli privoščiti. 140 kvadra-
tnih metrov velik prostor v Go-
sposki ulici 3 v Celju je zavod 
Socio dobil v najem od Mestne 
občine Celje. EP
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PETROVČE – V nedeljo, 
19. marca, bo v kraju vsa-
koletna prireditev Jožefov 
sejem, ki je med največjimi 
prireditvami Savinjske doli-
ne. Ob hmeljarskem domu 
ob glavnem križišču bodo 
postavljene številne stojnice, 
v dvorani bo strokovna raz-
stava Kjer ajda zori, se med 
cedi. Na Jožefovem sejmu bo 
pestra ponudba, vse od se-
men in mesnih izdelkov do 
strojev. Poskrbljeno bo tudi 
za dobro voljo z ansamblom 
Dori in za maši v baziliki, ki 
ju bo opravil duhovnik Izi-
dor Pečovnik Dori.

Prvi Jožefov sejem je bil leta 
1988, ko so se vedno bolj po-
javljale družbene spremembe 
in je bilo z njimi vedno več za-
sebnih pobud. Na prvem sej-
mu je bila tako licitacija rablje-
nih kmetijskih strojev, ki so jih 
zadruge že odpisale. To so bili 
časi zelo slabe jugoslovanske 
trgovske ponudbe, ko novih 
strojev v trgovinah ni bilo mo-
goče tako zlahka kupiti kot da-
nes. Tudi ime Jožefov sejem, 
ki je imenovan po svetniku, ni 
bilo do takrat ravno zaželeno. 
Prvo leto so bile postavljene 
tudi prve stojnice.

Med obiskovalci je bilo ve-
dno več zanimanja in zato je 
bilo treba prizorišče Jožefove-
ga sejma vse bolj širiti. Sejem 
je vedno na 19. marec, na 
jožefovo, in to v vsakem vre-
menu. Razstavljavci in obisko-
valci prihajajo od blizu in da-
leč. Kar približno deset tisoč 
se jih oglasi vsako leto. »Naš 
slovenski človek ima to rad, 
ljudje prihajajo z veseljem,« 
opaža iz leta v leto predsednik 
Kmetijske zadruge Petrovče, 
kmet Franci Gajšek. Zadru-
ga je glavna organizatorka 
sejma. Že v zelo starih časih 
je bil kmečki živelj navajen, da 
je odšel k maši in nato še na 
sejem, omenja Gajšek.

Pred Jožefovim sejmom
Najprej je bila licitacija rabljenih strojev

Spremenjene 
razmere

Kmetijska zadruga Petrov-
če, ki ima približno 130 čla-
nov, deluje na območju Pe-
trovč, Galicije, Liboj in Vinske 
Gore. Nastala je hkrati z osa-
mosvojitvijo države in njeno 
novo gospodarsko ureditvijo. 
Podobno kot so se oblikovale 
majhne občine, so nastajale 
tudi manjše zadruge, saj je za-
kon dopuščal, da lahko usta-
novijo samostojno kmetijsko 
zadrugo že trije kmetje. KZ 
Petrovče je do teh sprememb 
delovala kot enota večje Kme-
tijske zadruge Savinjska doli-
na. Danes so splošne razmere 
drugačne. »Med današnjo glo-
balizacijo je lahko majhnost 
tudi pomanjkljivost, ki vpliva 
na konkurenčnost,« razmišlja 
predsednik zadruge Gajšek.

Zadruga naj bi bila pove-
zovalni člen med kmetovimi 
pridelki in trgovcem. Petrov-

ška zadruga je pretežno hme-
ljarska, vendar vključuje tudi 
pridelovalce mleka in lastnike 
mladega pitanega goveda. V 
poljedelstvu na tem območju 
porabijo kmetovalci največ 
pridelka za oskrbo za svojo ži-
vino. Po stečaju celjske druž-
be Klasje izvažajo tržne viške 
v Italijo in Avstrijo. Zadruga se 
ukvarja tudi s trgovsko dejav-
nostjo, delno v okviru Tuševe 
franšize.

Kmet postaja 
podjetnik
Razmere so se zelo spre-

menile in se še spreminjajo. 
»Nekoč je nekdo, ki je imel v 
hlevu dvajset bikov, veljal za 
gospoda. Danes je to veliko 
premalo, saj jih mora imeti 
več kot sto,« razmišlja predse-
dnik petrovške zadruge, ki je 
tudi hmeljar. »Vse to vpliva na 
propadanje slovenskih kme-
tij in to je žalostna zgodba,« 
poudarja Gajšek. »Tudi denar 

Na letošnjem Jožefovem sejmu bodo lahko 
vse Jožice in vsi Jožeti zavrteli kolo sreče 
Novega tednika in Celje. Več na str. 24!

Prizorišče vsakoletnega Jožefovega sejma. Sedež Kmetijske zadruge Petrovče, ki sejem organizira, je v 
mogočni stavbi hmeljarskega doma.

se v kmetijstvu počasi obrača. 
Jeseni seješ, poleti požanješ, 
plačila ni takoj. Zadruga mora 
prav tako čakati na denar,« 
opozarja Gajšek, ki pravi, da 
tako kot je močna zadruga, 
tako močni so tudi kmetje na 
njenem območju. Velja tudi 
obratno.

Nekatere kmetije na obmo-
čju Kmetijske zadruge Petrov-
če prav tako umirajo in to na 
njenih obrobnih, višje ležečih 
območjih. To, kar je ustvarjalo 
več generacij, danes propada. 
»Danes hoče država iz kmeta 
ustvariti podjetnika, ki mora 
imeti med drugim tudi raču-
nalniško znanje,« razmišlja 
predsednik Gajšek, ki v letih, 
ko je večina Slovencev že v 
pokoju, dela tudi z računalni-
kom. »Tisti ljudje, ki zakone 
sprejemajo, ne vedo, kaj je 
delo in kaj je podeželje,« je 
do birokracije kritičen pred-
sednik zadruge.

BRANE JERANKO

Stoletnica »slovenskega Kolbeja«
BRASLOVČE – Na Gomil-

skem je bila v nedeljo slove-
snost v počastitev stoletnice 
rojstva domačina Izidorja 
Završnika. Gre za duhovni-
ka, ki so ga kot 25-letnika 
ustrelili nacisti in je kandi-
dat celjske škofi je za svetni-
ka. Umrl je namesto sojetni-
ka Franca Žvana.

Slovesnost na Gomilskem 
je bila v znamenju križevega 
pota in slovesnega somaše-
vanja za beatifi kacijo sloven-
skih mučencev. Somaševanje 
je vodil celjski škof Stanislav 
Lipovšek s celjskim opatom 
Marjanom Jezernikom, pa-
trom Metodom Benedikom 
in številnimi drugimi duhov-
niki. Na oltarju je bil izobešen 
portret Završnika, ki je med 
slovenskimi kandidati za sve-
tnike. Postopek za proglasitev 
vodi somaševalec Benedik.

Završniku namreč zaradi 
izjemno plemenitega dejanja 
pravijo »slovenski Maksimili-
jan Kolbe«. Svetnik Kolbe je 
bil poljski duhovnik, ki se je v 
taborišču Auschwitz ponudil 

v bunker smrti, namesto očeta 
osmih otrok. Ta oče bi namreč 
moral v bunker smrti kot de-
seti izbrani. Podobno je storil 
v mariborskem zaporu du-
hovnik Završnik, ko so nacisti 

izbirali za ustrelitev vsakega 
desetega talca. Ko je opazil 
hudo stisko izbranega rosno 
mladega sojetnika Žvana, se 
je javil za ustrelitev namesto 
njega. Izidorja Završnika, ki je 

bil dejaven tudi na kulturnem 
področju, bomo obširneje 
predstavili v eni od prihodnjih 
številk Novega tednika.

BJ
Foto: GrupA

Slovesnost na Gomilskem ob stoletnici rojstva »slovenskega Maksimilijana Kolbeja«
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V Galeriji sodobne umetnosti 
Celje je na ogled pregledna raz-
stava z naslovom Stripovsko de-
setletje – Strip v Sloveniji od leta 
2006 do 2016. Razstava je tretje 
nadaljevanje preglednih razstav 
stripovske produkcije, ki jih je 
Center sodobnih umetnosti Celje 
zastavil z namenom predstavitve 
slovenske ustvarjalnosti v dese-
tletnih obdobjih.

Center sodobnih umetnosti je leta 
1996 postavil prvo pregledno raz-
stavo stripa od njegovih začetkov 
do leta 1996. Imela je naslov Od Ti-
siglavca do Sripburgerja. Čez deset 

let je pripravil naslednjo razstavo, 
ki je zajemala naslednje desetletje, 
s to izdajo pokriva zadnje desetletje. 
»V centru sodobnih umetnosti me-
nimo, da je strip del umetnosti, pri 
čemer pred letom 1996 ni bil pred-
stavljen kot del vizualne umetnosti. 
A v zadnjih dvajsetih letih ima viš-
jo vrednost,« je razložila kustosinja 
Irena Čerčnik.

Pomen revije 
Stripburger
V zadnjem desetletju je strip do-

živel zelo velik razmah. Eden naj-
pomembnejših dejavnikov, ki je v 

V Muzeju novejše zgodovine 
Celje so zadovoljni s številkami 
v lanskem letu. Številne njihove 
razstave in prireditve je obiskalo 
večje število obiskovalcev. Zado-
voljni so tudi, da so lani za svo-
je delovanje pridobili za skoraj 
dvajset tisoč evrov več denarnih 
sredstev.

Med več kot dvajsetimi raz-
stavnimi projekti je lansko leto v 
Muzeju novejše zgodovine Celje 
najbolj zaznamovala nova obča-
sna razstava v otroškem muzeju 
Herman Lisjak vodi po vodi, ki jo 
je obiskalo več kot 10.500 pred-
vsem mlajših obiskovalcev. Zara-
di odličnega odziva bo razstava 
na ogled tudi letos, istočasno že 

nastaja koncept nove občasne 
razstave z omenjeno okoljsko te-
matiko, ki jo bodo odprli nasle-
dnje leto. Novo občasno razstavo 
so pripravili tudi v Pelikanovem 
muzeju, prenovili so del razstave 
Živeti v Celju in številne druge. 
Njihove razstave še vedno gostu-
jejo po številnih prizoriščih tako v 
domačem kot mednarodnem pro-
storu. Še posebej dober je obisk 
razstave igrač Hermanovega br-
loga v Muzeju igrač in igranja v 
Kielcah, ki je eden najbolj obiska-
nih muzejev na Poljskem. »Kolegi 
so nas obvestili, da si je od aprila 
lani razstavo ogledalo več kot šti-
rideset tisoč obiskovalcev, kar je 
neprimerljivo z našimi standardi, 

a nas takšen obisk toliko bolj ve-
seli,« je na tiskovni konferenci o 
delu muzeja v preteklem letu po-
vedal direktor dr. Tonček Kregar.

Jeans generacija 
povezala celjsko 
kulturo
Veliko razstav in dogodkov je 

prineslo s seboj več obiskovalcev. 
Lani si je razstave v muzeju in 
izven njega ogledalo devetdeset 
tisoč ljubiteljev zgodovine in kul-
ture. Letos v muzeju načrtujejo 
dve večji občasni avtorski razstavi 
s katalogoma in z bogatim spre-
mljevalnim dogajanjem. »Posebej 
se veselimo razstave Jeans gene-
racija – celjska popularna kultu-

ra od kavbojk do mobitela, ki jo 
pripravljata etnologa Sebastjan 
Weber in Urška Ženko. Razsta-
va bo imela bogat spremljevalni 
program. K projektu smo povabili 
tudi ostale kulturne celjske usta-
nove in večina se jih je pozitivna 
odzvala. Različne galerije, šole 
in knjižnica bodo dopolnili našo 
zgodbo. V tem povezovanju vidim 
prihodnost. Da se vsi, ki imamo 
znanje in sredstva, vključujemo v 
večje projekte, ki potem dosežejo 
cilj. Da so ni krogu javnosti na 
glede na generacijske in svetov-
nonazorske razlike,« je še dodal 
Kregar. Drugo večjo razstavo bo 
muzej pripravil v sodelovanju s 
celjsko založbo ob devetdesetle-

tnici prihoda Mohorjeve družbe 
v Celje.

Več denarja za 
delovanje
Tonček Kregar je še dodal, da se 

lahko po letih upadanja denarnih 
sredstev za muzej zdaj končno po-
hvalijo, da se je trend ustavil oziro-
ma so lani pridobili celo dvajset tisoč 
evrov več sredstev. Glavni financer 
muzeja ostaja ministrstvo za kultu-
ro, ki je muzeju namenilo 514 tisoč 
evrov, Mestna občina Celje pa je 
primaknila 53 tisoč evrov, ostalo so 
njegovi lastni prihodki. Podobne šte-
vilke bodo tudi letos, muzej ima na-
črtovanih 646 tisoč evrov prihodkov.

BARBARA GRADIČ OSET

Avatar v celjski galeriji
V Galeriji Nika Ignjatiča Celje je na ogled razstava priznane mariborske umetnice 

Jasne Klare Kozar.
Umetnica je diplomirala na akademiji za likovno umetnost pri Gabrijelu Stupici in 

Jožetu Brumnu. Kasneje se je podiplomsko izpopolnjevala v Indiji, kar se močno vidi 
na njenih slikah, predvsem v močnih barvah.

»Naslov razstave Avatar izhaja iz sanskrta, kar pomeni reinkarnirajočo se dušo, hkrati je 
avatar grafična sličica računalniškega uporabnika, ki predstavlja njegov drugi jaz oziroma 
gre za neko navidezno življenje. Kozarjeva v slikah združuje oboje. Slike na razstavi so 
upodobljene na klasičen način z dodatkom današnje tehnologije,« je o razstavi povedala 
kustosinja Nina Jeza. Kot je povedala umetnica, je razstava recikliranje indijske izkušnje, 
ki je v skupnem časovnem zaobjetju trajala osem let.

Razstava, ki so jo v celjski galeriji pripravili v sodelovanju z MMC Kibla Maribor, bo 
na ogled do konca marca.

BGO
Foto: GrupA

Strip še vedno ni priljubljen 
med bralci Razstava stripov v galeriji sodobne umetnosti

Ustvarjalci stripa Bumerang (od leve proti desni): Beno Volavšek, risar stripov, Vojko 
Volavšek, urednik in založnik Strip Bumeranga, in Mitja Linec, prevajalec.

Otroški strip ima več uporabnikov kot pa strip za odrasle.

Jasna Klara Kozar pred svojo umetnino

Več denarja za celjski muzej

slovenskem prostoru pripomogel 
k temu, je revija Stripburger. Od 
leta 1996 je pospeševala stripovsko 
produkcijo in je eden temeljnih de-
javnikov, ki je pripomogel, da se je 
strip pojavil tudi v pregledih vizu-
alne umetnosti.

Strip kot izobraževalni 
pripomoček
Tretja razstava o stripovski pro-

dukciji, na kateri je predstavljenih 
29 avtorjev, prinaša novosti. »Letos 
smo eno sobo posvetili stripu za 
otroke, saj se vedno bolj razvija in 
v revijah je vedno več strani name-
njenih otroškemu stripu. V zadnjem 
desetletju se strip pojavlja tudi kot 
izobraževalni pripomoček v kultur-
no-izobraževalnih ustanovah. Prišel 
je celo na področje realnega sektor-
ja, k čemur je bistveno pripomogel 
Ciril Horjak, ki zna predstaviti strip 
kot pomemben medij različnim 
ekonomistom. Še vedno največji del 
razstave predstavlja avtorski strip, to 
je predvsem strip za odrasle, ki ima 
v zadnjih letih vedno več ustvarjal-
cev,« je povedala kustosinja razstave 
in urednica revije Stripburger Kate-
rina Mirović.

Čeprav strip v zadnjih letih ni po-
stal zelo priljubljen med bralci, so 
se tudi večje založbe, kot je recimo 
Mladinska knjiga, odločile za izdajo 
pomembnejših del v stripu. »Razen 
izjem, kot je recimo Miki Muster, 
ki ustvarja komercialen strip, saj ne 
prinaša novosti v likovnem smislu, 
strip ni ravno priljubljen. Dobro se 

prodaja strip za otroke, za odrasle 
pa precej manj. Tudi v knjižnicah 
naročajo zgolj strip za otroke, saj 
mislijo, da odrasli ne berejo stri-
pov,« je bila kritična Mirovićeva.

Poleg posameznih originalnih 
strani iz izbranih stripov so na ogled 
tudi nekateri izseki iz delovnega pro-
cesa, iz česar je razvidno, da se tudi 
strip ni zmogel popolnoma izogniti 
vplivom novih tehnologij. Na ogled 
so tudi nekateri eksponati, ki so bili 
del stripovskih dogodkov v minu-

lem desetletju. Irena Čerčnik je še 
opozorila na dodaten spremljevalni 
program, v katerem bo med drugim 
tudi brezplačna delavnica, in sicer 
25. in 26. marca, mentorja bosta An-
drej Štuler in David Krajnčan.

Razstava bo na ogled do 7. maja. 
Ob razstavi bo izšel tudi dvojezič-
ni 180-stranski katalog z besedili, 
reprodukcijami del in bibliografi-
jami.

BARBARA GRADIČ OSET
Foto: SHERPA
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Izšla je nova številka re-
vije Zvon, najstarejše slo-
venske revije za literaturo, 
kulturo in družbo. Zvon 
izdaja celjska Mohorjeva 
družba.

Zvon nekoč in 
danes
Revija Zvon ima bogato 

tradicijo. Z izjemo nekaj 
premorov izhaja od leta 
1870, ko jo je na Dunaju 
prvič izdal Josip Stritar kot 
prvo slovensko literarno re-
vijo. Z njo je ustvaril prvo 
napredno svobodomiselno 
glasilo, ki je smiselno odgo-
vorilo na takratne kulturne 
potrebe Slovencev. Kasneje, 
leta 1881, so tradicijo Zvona 
nadaljevali Jurčič, Kersnik, 
Levec in Tavčar, revija pa 
je takrat izhajala pod ime-
nom Ljubljanski zvon. Vse 
do začetka druge svetovne 
vojne je Zvon ostal osrednji 
slovenski literarni meseč-
nik. Po premoru so njegovo 

tradicijo leta 1983 ponovno 
obudili v Celovcu, kjer je kot 
Celovški zvon izhajal do leta 
1998. Zatem je spet kot Zvon 
revija izhajala v založništvu 
Celjske Mohorjeve družbe in 
tam izhaja še danes.

Danes Zvon izhaja pribli-
žno vsaka dva meseca, po-
jasnjuje ravnateljica Celjske 
Mohorjeve družbe dr. Tanja 
Ozvatič, ki pravi, da se ves 
čas trudijo ohranjati tradicijo 
revije.

Plečnikovo leto
Prvo letošnjo številko je 

zaznamovalo leto slovenske-
ga arhitekta Jožeta Plečnika. 
Uvodni esej Edvarda Kovača 
z naslovom Plečnikova izpo-
ved vere arhitekta prikazuje 
kot duhovnega in globoko 
vernega posameznika, ki 
je predlagan za blaženega. 
Plečniku se v reviji pokla-
njajo tudi v prispevku z na-
slovom Arhitektura je zame 
predvsem stvar odnosa. Gre 

za intervju s Tomášem Va-
leno, ki je za Zvon pripravil 
tudi monografijo o Plečni-
kovem delu. Valena kot izje-
mnega misleca opisuje tudi 
Ozvatičeva. V reviji lahko 
najdemo tudi Portret o zna-
menitemu Jožetu Plečniku. 
Prispevek je pripravil Edvard 
Kovač.

Prostor so v Zvonu na-
menili tudi znani angleški 
pesnici Emily Dickinson, ki 
je v slovenščino po mnenju 
Ozvatičeve prevedena pre-
malokrat. Sicer jo ravnate-
ljica opisuje kot zanimiv in 
zgodovinsko pomemben lik 
ženskega pesništva.

Prostor v Zvonu so ustvar-
jalci namenili tudi Marija-
nu Smoliku, slovenskemu 
leksikografu, literarnemu 
zgodovinarju, liturgiku, teo-
logu in bibliotekarju, ki je bil 
zelo zaslužen za delovanje 
Celjske Mohorjeve družbe, 
vsej Sloveniji pa je, znan 
kot skrbnik semeniške knji-

žnice. Pozabili niso niti na 
Andreja Arka, nekdanjega 
urednika Celjske Mohorjeve 
družbe, ki letos praznuje ča-
stitljivi jubilej – sedemdeseti 
rojstni dan.

Prostor za 
maturante
V sicer najstarejši slo-

venski reviji za literaturo 
so ustvarjalci tudi tokrat 
namenili prostor mladim 
ustvarjalcem. V tokratni 
številki jim nudijo tudi po-
moč, predvsem pri pripravi 
na maturo, iz slovenskega 
jezika. Objavili so nagovor 
in pomoč ter zapise o ma-
turitetnih delih, ki veljajo 
za letošnje obvezno čtivo 
na maturi. Zapise je pripra-
vila profesorica slovenščine 
Mateja Gomboc.

Naslednja, druga letošnja 
številka revije Zvon bo v ure-
dništvu celjske Mohorjeve 
družbe izšla 20. aprila.

EVA POPOVIČ

V Osrednji knjižnici Ce-
lje so predstavili podatke o 
poslovanju za lansko leto. 
Uslužbenci se lahko po-
hvalijo, da je bilo leto 2016 
rekordno tako po številu 
izposojenega gradiva kot 
po številu obiskovalcev pri-
reditev ter po številu novo 
vpisanih članov.

Glavni vir financiranja 
knjižnic so občine, pri če-
mer Osrednjo knjižnico 
Celje v največji meri finan-
cira Mestna občina Celje. 
Nekaj k delovanju knjižnice 
prispevajo tudi občine po-
godbenice, nekaj prispeva 
ministrstvo za kulturo, ki 
zadnja leta zmanjšuje denar-
no financiranje, nekaj pri-
makne tudi knjižnica s svo-
jimi prihodki. »Višina vseh 
prihodkov, pridobljenih za 
delovanje v lanskem letu, je 
znašala malo več kot 1,6 mi-
lijona evrov. Ta sredstva se v 
zadnjih letih znižujejo pred-
vsem zaradi nižjega finan-
ciranja ministrstva in tudi 
občine. Število zaposlenih 
se je v zadnjih letih zmanj-
šalo, zato je knjižnica dobila 
manj denarja, manj ga je pa 
tudi porabila za stroške dela. 
Odhodki so bili v preteklem 
letu za 42 tisoč evrov nižji 
od prihodkov,« je povedala 
direktorica Osrednje knjižni-

V Slovenskem ljudskem gledališču 
Celje so se v sklopu festivala Dnevi 
komedije zvrstile tri predstave.

V četrtek se je Mestno gledališče 
Ptuj predstavilo s komedijo Pasji 
dnevnik – Cucki. Komedijant večera 
je postal Klemen Slakonja.

Prešernovo gledališče Kranj in 
Slovensko mladinsko gledališče sta 
na celjski oder postavila komedijo 
Butnskala. Za komedijanta večera 
so gledalci izbrali Daria Varga.

SNG Drama Ljubljana se je pred-
stavila s komedijo Tarzan. Občinstvo 

je najbolj navdušil igralec Uroš Fürst.
Ta teden si bodo ljubitelji komedije 

lahko ogledali še dve tekmovalni pred-
stavi, Razlogi za srečo in Žalujoča druži-
na Festival Dnevi komedije bo vrhunec 
doživel v soboto s podelitvijo nagrad.

EP

Prvič letos je zadonel Zvon
Prvi letošnji Zvon v znamenju Plečnika

Rekordno leto za celjsko knjižnico

ce Celje mag. Polona Rifelj. 
Ostanek denarja bodo v knji-
žnici namenili za investicij-
ska vzdrževanja v tekočem 
letu.

Večji obisk 
knjižnice in večja 
izposoja gradiva
V preteklem letu so za na-

kup knjig porabili 226.895 
evrov, od tega je največji 

delež namenila Mestna ob-
čina Celje, ki je v preteklem 
letu namenila več denarja za 
nakup, saj so vsi ostali finan-
cerji znižali pritok denarja. 
»Izposoja knjižnega gradiva 
v zadnjih letih raste in je v 
preteklem letu narasla za 4,3 
odstotka. Obisk knjižnice se 
je povečal za skoraj osem od-
stotkov. Povečala se je tudi 
izposoja e-knjig. Rezultatov 

smo zelo veseli, saj je v Slo-
veniji in tujini trend izposoje 
v zadnjih letih obrnjen nav-
zdol,« je dodala Rifljeva. V 
celjski knjižnici so ponosni, 
da se je število vpisanih čla-
nov povečalo, kar je posle-
dica dobrega povezovanja z 
ostalimi ustanovami v Celju. 
Lani so pridobili 2.350 no-
vih članov, od tega večino v 
osrednji enoti v Celju.

Preteklo leto so v knjižnici 
obeležili številne pomemb-
ne jubileje – 110 let javnega 
knjižničarstva, 70 let Študij-
ske knjižnice na Muzejskem 
trgu in 40 let domoznanske-
ga oddelka. Organizirali so 
291 dogodkov in prireditev 
za vse generacije. Letos pa 
bo eden glavnih projektov 
predstavitev del pisatelja, 
pesnika in dramatika Jo-
hanna Gabriela Seidla, ki 
je v letih 1829–1840 pou-
čeval na celjski gimnaziji. 

Cilj projekta je Celjanom 
in Slovencem predstaviti 
že skoraj pozabljenega, a 
pomembnega kulturnika in 
znanstvenika, ki je zelo vpli-
val na literarno ustvarjanje 
svojega časa. V sodelovanju 
z Zgodovinskim društvom 
Celje in s Pokrajinskim mu-
zejem Celje bodo decembra 
organizirali tudi znanstve-
ni simpozij o pozabljenem 
znanstveniku.

BARBARA GRADIČ OSET
Foto: SHERPA

V soboto zaključek Dnevov komedije

Direktorica Polona Rifelj je vesela spodbudnih številk.
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»V tem času že 
lahko umrem«

Vas je kdaj »uščipnilo v križu« in so bile bolečine prehude? Potem zagotovo poznate 
ambulantno zdraviliško zdravljenje. Fizioterapije, hidrogimnastiko, masaže, kopeli … Toda 
marsikoga šokira, ker mora na začetek tovrstnih ambulantnih fi zioterapij čakati tudi po več 
mesecev. Ko boli, je takšno čakanje samo še dodaten udarec. In le neumen človek verjame, 
da čakanje pozdravi bolečino. V tem času se lahko bolečina poveča ali če se izrazimo z 
besedami enega od bolnikov: »V tem času lahko že umrem.«

Rimske terme oziroma Terme Resort, d. o. o., imajo kon-
cesijo in pogodbo z Zavodom za zdravstveno zavarovanje 
Slovenije za zdraviliško zdravljenje, zato je v tem okviru 
tudi možno zdravljenje hrbteničnih težav ali revme. Zdra-
viliško zdravljenje se po pravilih izvaja stacionarno in tudi 
ambulantno na osnovi predloga osebnega zdravnika in 
z odločbo imenovanega zdravnika. Čakalne dobe v tem 
primeru praviloma ni.

Mira Sluga. Zaradi bolečin v hrbtenici zelo težko prehodi več 
kot dvajset metrov. Na terapije, kot jih ima predpisane, bi se 
lahko naročila tudi samoplačniško in bi takoj prišla povsod prej 
na vrsto, a s pokojnino si tega enostavno ne more privoščiti.

»Nerealno pričakovanje«
Dejavnosti ambulantne fi zioterapije na Celjskem res preveč?

Toda zataknilo se je pri 
ambulantni fi zioterapiji, ki 

spada v osnovno zdravstve-
no dejavnost in jo podeljuje 

občina. Te koncesije Rimske 
terme nimajo. In tu je razlog 
za šestmesečno čakalno 
dobo, v katero je »padla« 
naša sogovornica.

»Vzrok za to ni, da ne bi 
izpolnjevali pogojev, am-
pak gre za to, da v okviru 
obstoječe mreže izvajalcev 
ni na voljo razpoložljivega 

programa. Zato je edino 
možno, da bi Thermana 
odstopila del programa 
ambulantne fi zioterapije, 
ki bi se potem s koncesijo 
in pogodbo prenesel v Rim-
ske terme. Na ta način bi se 
lahko zavarovanci, ki so jim 
Rimske terme bližje ali se 
jim zdijo privlačnejše, tudi 

Ali pravilnik ščiti 
državo?

tu vključili v ambulantno 
fi zioterapijo z delovnim na-
logom osebnega zdravnika 
za zdravljenje hrbteničnih 
težav, revme ali podobnih 
nevšečnosti,« so nam odgo-
vorili v Rimskih termah.

V Laškem imajo takšno 
koncesijo že dlje časa, med-
tem ko je v Rimskih termah 
nimajo, saj so kot zdravilišče 
zaživele v polnem zamahu 
šele leta 2011. In po naših 
podatkih naj bi Rimske terme 
laški občini že podale vlogo 
za pridobitev koncesije za 
ambulantno fi zioterapijo. 
Občina je nato poskušala od 
Zavoda RS za zdravstveno za-

varovanje pridobiti soglasje 
za to, vendar so v zavaro-
valnici dejali, da je ponudba 
ambulantne fi zioterapije na 
Celjskem široka, zato soglas-
ja niso dali. Ko smo se neu-
radno pogovarjali z nekate-
rimi strokovnjaki s področja 
dela zdravilišč, se jim to ne 
zdi prav, ker strošek, ki bi 
ga država imela z razširitvijo 
programa ambulantne fi zio-
terapije – torej da bi za to dala 
nekoliko več denarja, občina 
pa bi lahko na podlagi tega 
podelila kakšno koncesijo 
več – ne bi bil tako velik.

Ker je v takšno organizacijo 
vpeta tudi lokalna skupnost, 

In kdo ščiti bolnike?

Ambulantno zdraviliško 
zdravljenje je – enako kot 
stacionarno – treba začeti v 
mesecu po prejemu odloč-
be, s katero ga odobri Zavod 
za zdravstveno zavarovanje 
Slovenije. »Po naših podat-
kih vsa zdravilišča zagota-
vljajo navedeno zdravljenje 
v teh okvirih,« so nam odgo-
vorili iz zdravstvene zavaro-
valnice.

Koncesije za opravljanje 
zdravstvene dejavnosti pode-
ljuje Ministrstvo RS za zdrav-
je in ne Zavod za zdravstveno 
zavarovanje Slovenije. Ko je 
koncesija podeljena, zavaro-
valnica podpiše z izvajalcem 
tudi pogodbo. Nekakšna 
izjema pri tem je ravno am-
bulantna fi zioterapija, kjer 
koncesijo podeli občina na 
podlagi razpisa, predhodne-
ga soglasja zavarovalnice in 
glede na obstoječi program 
oziroma razpon denarja, ki ga 
država takšnemu programu 
nameni. Torej sta ne glede na 
to, kdo podeli koncesijo, v ta-
kšno odločitev vseeno vpeta 
ministrstvo in zavarovalnica.

V zdravstveni zavarovalnici pravijo, da z vidika fi nanciranja zdravstvene dejavnosti v 
zdraviliščih višino denarja, ki je namenjen tej dejavnosti, vsako leto država povečuje. »V 
letu 2013 je vrednost zdraviliške zdravstvene dejavnosti (skupaj obvezno zdravstveno 
zavarovanje in dopolnilno zdravstveno zavarovanje) znašala skoraj 30 milijonov evrov, 
leto kasneje 28 milijonov, leta 2015 skoraj 32 milijonov in lani že 35 milijonov evrov. »Za 
primerjavo: v letu 2008 je znašala vrednost zdraviliškega zdravljenja samo 24 milijonov 
evrov,« dodajajo na zavarovalnici.

Glede na različne terapije 
in primer naše bralke smo 
zavarovalnico vprašali, ali je 
po kriterijih v zdravstvu pri-
merno, da nekdo, ki čim hi-
treje potrebuje terapije zaradi 
težav s hrbtenico, na datum 
za začetek izvajanja terapije 
čaka šest mesecev. »Najdalj-
še dopustne čakalne dobe 
določa Pravilnik o najdaljših 
dopustnih čakalnih dobah 
za posamezne zdravstvene 
storitve in načinu vodenja 
čakalnih seznamov, ki ga je 
sprejel minister za zdravje. 
Navedeni pravilnik določa, da 
je najdaljša dopustna čakalna 
doba pri stopnji nujnosti, ki je 
označena kot ›nujno‹, takoj, 
vendar najkasneje v 24 urah 

in ni predmet čakalne dobe. S 
stopnjo ›hitro‹ morajo bolnika 
v obravnavo vzeti najkasneje 
v treh mesecih in s stopnjo 
›redno‹ v šestih mesecih, z do-
ločenimi izjemami,« so nam 
odgovorili pravzaprav tisto, 
kar nekako ve že vsak bolnik.

In dodali, da pravilnik 
določa, da je najdaljša do-
pustna čakalna doba v 
Sloveniji spoštovana, če je 
za določeno zdravstveno 
storitev pri najmanj enem 
izvajalcu znotraj najdaljših 
dopustnih čakalnih dob. To 
slednje, čeprav besedno za-
vito, je ključnega pomena, 
kajti razumeti je točno tako: 
če mora na primer bolnik 
na terapijo v enem zdravi-

Področje zdraviliške de-
javnosti urejata Zakon o 
naravnih zdravilnih sred-
stvih in naravnih zdravili-
ščih in Pravilnik o strokov-
nih in tehničnih pogojih 
glede opreme in kadrov 
v naravnih zdravilišč ter 

o načinu, postopku in ro-
kih za izpolnitev pogojev 
za verifi kacijo naravnih 
zdravilišč. Na podlagi 
teh dveh predpisov zdra-
vilišča pridobijo odločbo 
o verifi kaciji naravnega 
zdravilnega sredstva (na 

lišču čakati šest mesecev, v 
drugem zdravilišču – čeprav 
več deset kilometrov stran 
– pa bi lahko na isto terapi-
jo prišel prej, je to v okviru 
spoštovanja čakalnih dob in 
s tem ni nič narobe. Se je s 
pravilnikom država pravza-
prav zaščitila?

Pri tem bi morali tudi v 
zdraviliščih upoštevati na-
slednje: »Če zdravstvena 
oseba ob uvrščanju bolnika 
na čakalni seznam ugotovi, 
da čakalna doba za določeno 
zdravstveno storitev pri njem 
presega najdaljšo dopustno 
čakalno dobo, mu predlaga 
izvedbo zdravstvene storitve 
pri drugem izvajalcu, kjer 
so čakalne dobe krajše. Če 
bolnik predlagani datum pri 
drugem izvajalcu odkloni, 
ga lahko uvrsti na svoj čakal-
ni seznam in posebej ozna-
či, da bolnik želi izvedbo 
zdravstvene storitve pri tem 
izvajalcu,« so nam še dejali 
pri zavarovalnici. Bolniki pa 
vedo, ko potrebujejo takšne 
storitve, ali jih izvajalci na to 
tudi opozorijo.
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Kako nemočno se počuti bolnik, ki ne zmore prehoditi več 
kot dvajset ali trideset metrov, ne da bi pri tem začutil bole-
čine v hrbtenici, zelo dobro ve Mira Sluga iz Rimskih Toplic. 
Pred tridesetimi leti je bila prvič operirana na hrbtenici, nato 
čez čas že drugič, zdaj so bolečine neznosne in ji je osebna 
zdravnica predpisala ambulantno zdraviliško zdravljenje v 
obliki terapij. A kaj, ko bo morala nanje čakati šest mesecev.

Samo Fakin, nekdanji generalni direktor Zavoda za zdra-
vstveno zavarovanje Slovenije, zdaj predsednik uprave 
Thermane Laško, pravi, da je kakršnokoli čakanje bolni-
kov, še posebej na terapije v primeru bolečin, nesmiselno 
in nesprejemljivo. »Gre za ljudi, ki trpijo zaradi bolečine 
in čakajo šest mesecev. Bolečina lahko izgine ali postane 
še hujša in prinese še hujše posledice,« pravi.

Toda ravno to se dogaja.
To je nedopustno. In to kaže na stanje duha v politiki na-

sploh, ki ne zmore tehtnega premisleka, kaj so resnične pred-
nosti. Povrnitev zdravja je za vsakogar prednost številka ena, 
a za zdravstveno politiko ali politiko nasploh žal ni. Ko sem 
pred dvema letoma predlagal, da bi odpravili čakalne dobe 
in se osredotočili na prve specialistične preglede ter terapije, 
kot je ravno fizioterapija, zdravstvena politika ni prisluhnila.

Vedno je začaran krog, kjer se odgovornost prelaga na 
druge. A človeka boli.

Razlog je moč določenih interesnih skupin. Takrat so bile 
izgube bolnišnic bolj pomembne od zdravja ljudi. Izgube bi bilo 
treba poravnati z denarjem iz državnega proračuna in tega niso 
naredili. Najnovejši primer jasno kaže, kje je težava. Pogajanja 
vlade z zdravniškim sindikatom Fides bodo odnesla 36 mili-
jonov evrov za povišanje plač in ne neposredno za skrajšanje 
čakalnih dob. Težava v Sloveniji je, da se stvari rešujejo šele 
takrat, ko težava izbruhne, in tisti, ki so močnejši, dobijo denar. 
Bolniki so šibkejši člen. Nimajo svojega zastopnika. Zastopnik 
je sicer zavod za zdravstveno zavarovanje, ampak ni ključen 
odločevalec. Ministrstvo za zdravje oziroma vlada pa sta.

Logika kaže, da bi se moral program za različne oblike 
zdraviliškega zdravljenja razširiti. To bi takoj skrajšalo 
čakalne dobe in ljudje bi hitreje prišli do pomoči.

Za vsako koncesijo je potreben dodaten denar. Če tega ni, 
potem ni podelitve koncesije. Preprosto. Ta denar pride iz 
Splošnega dogovora med zdravstveno politiko in Zavodom za 
zdravstveno zavarovanje Slovenije, torej iz dogovora, koliko ga 
bo namenjenega kateremu programu. Toda denarja je premalo. 
Manjka ga od dvesto do tristo milijonov evrov, da bi zmanjšali 
vse čakalne dobe v zdravstvu. In potem je jasno, da takšne 
stroke, kot je rehabilitacija, enostavno ne pridejo na vrsto.

Četudi bi zdravilišče želelo, ne more dobiti koncesije, če 
ni denarja …

Tako je.
Je pri tem kaj lobiranja v ozadju?
Tisti, ki je bolj glasen, dobi več denarja. Tako je že petin-

dvajset let in zdi se, da ni zdaj nič drugače.
Ampak majhni ljudje, ki potrebujejo pomoč, ne zmorejo 

lobirati. Ni nobenega združenja, ki bi se postavilo zanje?
Imamo zastopnike bolnikovih pravic.
Ti delujejo v okviru ministrstva za zdravje. Kako bodo 

lobirali na ministrstvu za ljudi, če jih ta plačuje?
Saj v tem je težava. Če bi bila zdravstvena zavarovalnica sa-

mostojna, da bi lahko kupovala storitve na trgu in se samostoj-
no pogajala za ceno, kar se zdaj ne more, takšnih težav ne bi 

Samo Fakin je predsednik uprave 
Thermane Laško. Pred tem je bil 
prvi mož zdravstvene zavarovalnice 
in ni skrival kritičnega pogleda na 
zdravstveno politiko, ko je šlo za 
denar v zdravstvu, čeprav so mnogi 
menili, da je ravno zavarovalnica ti-
sta, ki zapira denarnico za različne 
zdravstvene programe. »Ocenjujem, 
da se v naslednjih dveh letih stanje v 
zdravstvu ne bo spremenilo. Razlog 
za moj odhod iz zavarovalnice ni bilo 
to, da sem izgubil voljo za to delo. 
Rad delam smiselne stvari, vztraja-
nje v zavarovalnici pa bi bilo nesmi-
sel. Bosti se z ljudmi, ki v zdravstveni 
politiki ne poznajo osnovne abecede, 
je frustrirajoče.«

»Takšne bolečine 
ne želim nikomur!«
Mira Sluga potrebuje terapijo takoj, do-
bila jo bo čez šest mesecev

»Kaj takšnega ni spreje-
mljivo. Cel kraj, celo Slove-
nijo sem pripravljena dvigniti 
na noge, da se bodo ljudje, 
predvsem bolniki, ki takšne 
terapije potrebujejo, začeli 
zavedati, da bi morali stopiti 
skupaj in začeti opozarjati 

vrsto obolenja. Zato ne skriva 
jeze. Koncesije za več terapij in 
načinov ambulantnega zdravi-
liškega zdravljenja za bolnike 
bi namreč pomenile več mo-
žnosti, krajši čas čakanja, a 
tudi lažjo pot. Tako pa se mora 
Mira Sluga voziti v Laško, na-
mesto da bi na terapije hodila v 
Rimske terme, ki jih ima »pred 
nosom«. Težava je večja, saj se 
ista tematika dotika številnih 
zdravilišč na Celjskem, kar lju-
dje vedo, ko iščejo možnosti za 
izvajanje določenih terapij, ki 
jih ne izvajajo povsod.

»Že vrsto let sem vpeta v 
delovanje Rimskih Toplic, za-

vzemala sem se za oživitev 
Rimskih term in ko se pogo-
varjam z ljudmi, vidim, da 
smo premalo aktivni, premalo 
opozarjamo na določene stvari, 
da bi se to uredilo. Pa naj gre za 
zdravilišče v Rimskih Toplicah, 
Laškem ali kje drugje. Na drugi 
strani slišim marsikaj o bitkah 
med zdravstveno zavarovalni-
co in ministrstvom za zdravje 
glede zdraviliškega zdravljenja. 
V vsem tem se na bolnike eno-
stavno pozabi,« je ogorčena 
Mira Sluga.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: GrupA

Denar, podelitve 
koncesij vladar

tako zdravilišče v Laškem kot 
v Rimskih Toplicah pa spa-
data v isto občino, bi lahko 
domnevali, da se med njima 
bije konkurenčni boj. Zdravi-
lišči sta si sorazmerno blizu. 
Toda v laški občini so nam 
odgovorili, da si že od ponov-
nega odprtja Rimskih term v 
letu 2011 prizadevajo, da bi 
tudi te pridobile koncesijo 
za opravljanje ambulantne 
fizioterapije. »So namreč eno 
redkih naravnih zdravilišč, ki 
tega nimajo, čeprav imajo za 
to vse pogoje,« pravi Dimitrij 
Gril, vodja Urada za družbe-
ne dejavnosti, gospodarstvo 
in javne finance v Občini La-

ško. »Glavni razlog je, da so 
Občina Laško, Izpostava La-
ško in Območna enota Celje 
nadpovprečno preskrbljene z 
dejavnostjo ambulantne fizi-
oterapije, širitev te dejavnosti 
v Splošnem dogovoru pa je 
zaenkrat precej nerealno pri-
čakovanje,« dodaja. Kot smo 
še izvedeli, naj bi na ravni 
vodstev Thermane Laško in 
Rimskih term že potekali ne-
uradni pogovori o tem, da bi 
Laško res odstopilo del pro-
grama ambulantne fiziotera-
pije, ki bi se prenesla v Rim-
ske terme. Toda zaenkrat dlje 
od pogovorov še ni prišlo.

SŠol

primer voda, klima, bla-
to, solnica) in odločbo 
o verifikaciji zdravilišča 
(pregled prostorov, opre-
me, kadra), na podlagi 
katerih zdravilišče sploh 
lahko deluje. V postopku 
pridobivanja teh dveh do-

voljenj ministrstvo imenu-
je komisijo, ki ugotavlja 
izpolnjevanje predpisanih 
pogojev. Zdravilišče mora 
za delovanje znotraj javne 
zdravstvene mreže po pri-
dobitvi teh dveh dovoljenj 
pridobiti še koncesijo. »Tisti, ki je bolj glasen, dobi več denarja«

 »Takšnih bolečin, kot jih bolniki 
trpimo, ne privoščim nikomur. Upam, 
da jih nihče nikoli ne bo občutil. Ker 
samo takrat bo vedel, kaj pomeni v 
takšnem stanju čakati šest mesecev,« 
še zaključuje sogovornica.

bilo ali bi jih bilo manj. Tako 
pa zdravstvena zavarovalnica 
nima odločilne besede, am-
pak jo ima politika, ki ta de-
nar deli v skladu s trenutnimi 
pritiski, ki vladajo v zakulisju.

Poglejva primer zdravi-
lišč v Rimskih Toplicah in 
Laškem. Obe sta blizu, v isti 
lokalni skupnosti. Bi lahko 
bil v ozadju podelitve kon-
cesij za ambulantno zdra-
viliško zdravljenje boj za 
konkurenčnost?

Ne. V tej stroki to ni kon-
kurenca. Je dopolnjevanje, 
ker dela je za obe zdravilišči 
dovolj. Če bi se podeljevanje 
koncesij »odprlo« na široko, 
dvomim, da bi dobili vsi dovolj 
fizioterapevtov in zdravnikov 
za vso rehabilitacijo. Zato ne 
gre za konkurenco, pri tem se 
lahko res samo dopolnjujemo, gre samo za denar, ki ga ni.

In lokalna skupnost? Bi se morala pri tem še bolj zavzeti? 
Saj gre za ljudi …

Bilo bi dobrodošlo, vendar mislim, da lokalna skupnost 
nima takšne moči. Morali bi se združiti vsi župani in pritisniti 
na poslance, na državo, da bi določila prednosti, kar zdravje 
absolutno je. Kot sem rekel, Slovenija potrebuje od dvesto do 
tristo milijonov evrov za krajšanje čakalnih vrst. Zakaj? Da 
bodo ljudje prišli do učinkovitih zdravstvenih storitev. Več 
kot nas bo na to opozarjalo, bolje bo.

Ampak vi lahko opozorite. Imate položaj in tudi veze. Majh-
ni ljudje, tisti, ki zdaj čakajo na terapije in na druge zdravstve-
ne storitve, te možnosti ravno nimajo in ostanejo preslišani.

Imajo možnost. Lahko napišejo protestno pismo. Če je ta-
kšnih pisem sto tisoč, se bo morda v državi kdo zganil. Ljudje 
lahko gredo v poslanske pisarne in na to opozorijo. Več kot bodo 
ljudje na to opozarjali, bolj bo težava prišla javno do izraza. Da-
nes se v parlamentu govori o čakalnih dobah. Pred tem je bilo tri 
leta zakulisnega lobiranja in klicanja po telefonih. Čeprav smo 
na žalost še vedno samo pri projektih. Ampak organiziranost 
je tista, ki lahko vodi do večje osveščenosti. Obstajajo tudi dru-
štva bolnikov, ki lahko opozorijo na to. In ko bo takšnih peticij 
dovolj, bodo na ravni države zaznali, da je to resnična težava.

So ljudje neodzivni, jim je vseeno?
Ne. Samo premalo so proaktivni. Ko posameznik želi na ne-

kaj opozoriti, pretehta svoje možnosti in vidi, da jih ima malo. 
Zato se največkrat ne izpostavi. Če bi se organiziralo petnajst 
ali več ljudi, bi imeli večjo moč, da bi jih zaznali tisti, ki odlo-
čajo o količini denarja v zdravstvu, in bi to morali upoštevati.

SŠol, foto: SHERPA

na to, da so takšne čakalne 
dobe nesprejemljive,« pravi 
Mira Sluga. Zatem ko so ji 
odobrili ambulantno zdravi-
liško zdravljenje, je odšla v 
Zdravilišče Laško, kjer je do-
bila datum prve terapije – čez 
šest mesecev.

»Pred menoj je stal gospod, 
star približno petdeset let. Ko 
je spregovoril, sem slišala, da 
je prišel tja zaradi enakega ra-
zloga kot jaz. Da bi se naročil 
na terapije. Povedali so mu 
enako. Tudi on bi moral čakati 
tako dolgo. Bil je popolnoma 
šokiran, nato je dejal: ›Vse pa-
pirje lahko zadržite, naredite s 
tem, kar želite, jaz v tem času 
lahko tudi crknem‹. Nato sem 
pristopila še jaz do zaposle-
ne in ji dejala, da ona očitno 
na te težave zaradi čakalnih 
dob nima vpliva, vendar dam 
temu gospodu popolnoma 
prav. Tudi sama sem v ena-
kem položaju kot on,« je de-
jala Mira Sluga v pogovoru o 

tem, kako hudo je bolnikom 
čakati na terapije, ki jih nujno 
potrebujejo. In ko se govori o 
čakalnih dobah v zdravstvu, 
se ravno na takšne terapije 
pogosto pozabi.

»A neizpodbitno je, da je 
ljudi z bolečinami v hrbtenici 
vedno več. Mi smo že nekoli-
ko starejši, a tudi pri mlajših je 
takšnih težav zaradi sedečega 
načina dela in nepravilne drže 
vedno več. Želim povedati, da 
bo vedno več bolnikov, ki bodo 
potrebovali takšne terapije. To-
rej bodo čakalne dobe še dalj-
še? Kaj bo z vsemi temi bolni-
ki? Zakaj se nihče ne odzove 
in zakaj država za koncesije za 
ambulantno zdraviliško zdra-
vljenje ne podeli več denarja?« 
sprašuje Mira Sluga.

Jezna, a tudi 
žalostna
Toliko bolj je bila jezna, ko se 

je za možnost terapije pozani-
mala v Rimskih termah, kjer so 
ji povedali, da nimajo koncesije 
za terapije, primerne za njeno 
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»Zavedamo se, da je težava pri komunikaciji ali prijavi 
na policijo, kadar je prijavitelj gluh ali gluhonem. Za 
rešitev te težave bo treba izpopolniti telekomunikacij-
ska sredstva, ki jih uporablja policija. Naj dodamo, da 
regijski center za obveščanje omogoča prijavo s pomočjo 
SMS-sporočil na številko 112. Vse ustanove in društva 
gluhih so prejeli obvestilo, da lahko vse prijave podajo 
policiji tudi na ta način. Policija že pripravlja ustrezna te-
lekomunikacijska sredstva, ki bodo omogočala osebam 
s posebnimi potrebami prijavo tudi na številko 113.«

Zagotovo ste jih opazili. 
Največkrat se pojavljajo v 
okolici trgovskih središč ali 
v njih in na ulicah. Premete-
ni goljufi, ki se pretvarjajo, 
da zbirajo denar za društva 
gluhih in naglušnih. Na dan 
lahko v žep spravijo toliko 
denarja, kot znaša povpreč-
na slovenska pokojnina. 
Niti cent od tega zbranega 
denarja v resnici ne gre za 
gluhe. Gre za eno najpogo-
stejših goljufij, ki se dogaja 
na očeh vseh. Simon Oblak 
pa je gluh že od otroštva. 
Do zdaj je prijavil že osem 
takšnih goljufov. Jezi ga, 
ker je sistem v Sloveniji ta-
kšen, da ta goljufija sploh ni 
kaznivo dejanje, ampak le 
prekršek. Premetenci pa iz-
koriščajo lahkoverne ljudi, 
ki jim darujejo tudi po pet-
deset evrov in več. »Ne nase-
dajte jim, gre za vaš denar,« 
želi sporočiti ljudem.

Kot da bi imel »srečo«, na-
leti na goljufe povsod. Čeprav 
se morda zdi, da jih načrtno 
išče, pravi, da to ni res. Eno-
stavno pozoren je na to, saj 
opravlja delo, zaradi katerega 
je veliko na terenu. Kot gluh 
človek ne dopušča, da nek-
do v njegovem imenu pod 
pretvezo goljufa ljudi. In če 
vidi, da nekdo krši zakon, se 
odzove.

»Vsak bi moral storiti ena-
ko,« nam pove s kretnjami v 
slovenskem znakovnem jezi-
ku za gluhe. Goljufov se ne 
boji, odgovori na vprašanje, 
ali ga je morda strah. Znano 
je, da je v takšno goljufivo 
zbiranje denarja vpletenih 
več ljudi. Eden ali dva pro-
sita za denar, tretji ponavadi 
čaka v bližini v avtomobilu. 
Vzorec takšne goljufije je 
znan: tisti, ki denar zbirajo, 
v rokah držijo poseben list 
papirja, na katerem piše, da 

Celjska policija, ki opravlja obhode tudi v civilu, je lani 
zoper devetnajst tujcev uvedla postopek oprekršku zaradi 
pobiranja prostovoljnih prispevkov in beračenja. Letos je 
bilo takšnih postopkov že sedem, dva Romuna so privedli 
k sodniku za prekrške. Prav tako so policisti letos zaradi 
pobiranja prostovoljnihprispevkov dva tujca, državljana 
Romunije in Slovaške, privedli k sodniku zaprekrške.

Gluhi Simon ima dovolj 
goljufivih zbiralcev denarja
In ima prav. Gluha je pravzaprav država, ki več kot očitno goljufijo obravnava le kot prekršek

S takšnimi vozili se vozijo tisti, ki »potrebujejo denar za gluhe«

Ko jih Oblak opazi, nekateri takole zbežijo.

Lažniva dokumentacija. Takšno združenje namreč sploh ne obstaja. Če 
mislite, da ljudje ne dajejo veliko denarja, preštejte zapisane zneske. 
Niti cent od tega ne gre gluhim.

Simon Oblak enostavno ne more verjeti, kako se lahko takšne goljufije 
izvajajo dobesedno vsem na očeh. In da je vsem tako malo mar.

zbirajo denar v imenu nacio-
nalnega združenja za invali-
dne osebe in gluhoneme Mo-
chete, ki sploh ne obstaja.

V naši državi obstaja 
Zveza društev gluhih in na-
glušnih Slovenije, ki je že 
javno objavila, da denarja 
na takšen način nikoli ne 
zbira. Zbiralci denarja sicer 
poskušajo ljudi prepričati, 
da poznajo kretnje oziroma 
znakovni jezik za gluhe, 
vendar je to le pretveza. Ko 
smo nanje naleteli v družbi 
osebe, ki ta jezik pozna in 
jim je s kretnjami pokazala, 
da takšno zbiranje denarja 

ni zakonito, so takoj pobrali 
šila in kopita.

Vozijo pregrešno 
drage avtomobile
»Povsod so,« pravi Oblak. 

Največkrat v okolici trgovskih 
središč, celo v njihovi notra-
njosti, na ulicah, v mestnih 
središčih. In ljudje so lah-
koverni. Čeprav smo mediji 
neštetokrat poročali, da gre 
za goljufijo, ljudje tem go-
ljufom dajejo tudi po deset, 
dvajset ali petdeset evrov. 
Oblak ne more verjeti, kako 
ljudje z lahkoto nasedejo. 
Ko zasledi takšne goljufe, jih 
tudi fotografira in jim vzame 
ponarejen list z imenom la-
žnega združenja. Z njegovih 
fotografij je jasno razvidno, 
da se goljufi vozijo v vozilih 
višjega cenovnega razreda in 
da so tujci. Največkrat Romu-
ni. In da to počnejo usklajeno 
ter zelo organizirano.

Zanimivo je tudi, da goljufi 
naše policije in kazni skoraj-

da ne jemljejo resno. Zakaj? 
Na dan uspejo zbrati tudi do 
štiristo evrov. In ne gre za 
kaznivo dejanje, temveč le za 
prekršek po Zakonu o varstvu 
javnega reda in miru. Kazen 
za takšen prekršek znaša 104 
evre. In če od zbranega de-
narja plačajo kazen, jim ve-
čina zneska ostane – v žepu! 
Težko je verjeti, da policija 
zaseže ves denar, zbran na 
tak način. Ko ga storilci zbe-
rejo, ga največkrat izročijo 
tistemu, ki jih čaka oziroma 
tistemu, ki je organizator. To-
rej večine denarja tisti, ki ga 
– če ga – policija najde na kra-
ju, sploh nima pri sebi. Ker 
je to po slovenski zakonodaji 
le prekršek, mora policija na 
kraju kršitev zaznati, v na-
sprotnem primeru potrebuje 
za kaznovanje storilcev tudi 
oškodovanca oziroma pričo. 
Brez tega ukrepi padejo v 
vodo.

Več kot bo 
nadzora, manj bo 
storilcev
Oblaku, ki že vrsto let opa-

ža, da takšni goljufi zberejo 
nenormalno veliko denarja 
na račun lahkovernih ljudi, 
se zdi neverjetno, da se dr-
žava ne zgane in da takšnega 
početja ne spremeni iz prekr-
ška v kaznivo dejanje ter ure-
di strožje kazni. »Jasno je, da 
gre za organiziran kriminal,« 
doda. Ko je v Italiji naletel na 
podobne primere, je goljufe 
tamkajšnja policija odpeljala 
v pridržanje, pri nas gre le za 
prekršek.

Pri tem se Oblak srečuje 
s težavo. Ko predvsem v tr-
govskih središčih naleti na 
takšne goljufe, težko pred-
vsem varnostnim službam 
razloži, da je sam gluh in da 
prijavlja goljufe. Zato ima na 
mobilnem telefonu posebno 
fotografijo z napisom, ki ga 
pokaže varnostnikom.

»Najprej me varnostniki 
povsod niso jemali resno, 
niso se vedno odzvali tako, 
kot se morajo. A v zadnjem 
času je drugače,« doda. 
»Napišite, naj ljudje vedno 
obvestijo policijo, ko opazi-
jo takšne storilce! Kajti več 
kot bo nadzora in več kot 

bo izrečenih kazni, manj bo 
takšnih primerov,« še doda 
Oblak.

Neverjetno!
Kako gluha je v resnici slo-

venska zakonodaja za strožje 
kaznovanje goljufov, kaže na-
slednja ironija. Slovenska za-
konodaja goljufivim tujcem 
tako z lahkoto na podlagi 
opredelitve, da je to le pre-
kršek, omogoča še nadaljnje 
zbiranje takšnih prispevkov. 
Na drugi strani bi Oblak lah-
ko plačal celo kazen. Ista lu-
knjičasta zakonodaja namreč 
to omogoča, če bi ga kdo od 
storilcev prekrška prijavil za-
radi omejitve gibanja …

»V nobenem primeru 
predstavnik gluhonemih 

nima nobenih zakonitih 
pooblastil, da bi na kraju 
zadrževal ali na kakršenkoli 
način omejeval gibanje ose-
bi, tujcu, ki ›pobira prosto-
voljne prispevke‹«, so nam 
odgovorili s policije. Oblak, 
ker mu ni vseeno, pravi, 
da nikogar ne »zadržuje« 
in da bo takšne storilce še 
naprej prijavljal in fotogra-
firal, kadarkoli jih bo videl. 
»Vem, da policija dela tudi 
v civilu, a največkrat svoje 
obhode dela v patruljah, v 
službenih vozilih policije, ki 
so vidna na daleč. In to daje 
možnost storilcem, da po-
begnejo v nekaj sekundah,« 
zaključuje Oblak.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SO
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Zbudil ga je 
in okradel

Konec tedna se je v Celju 
spet zgodila drzna tatvina 
na avtocestnem počivališču 
Lopata. Neznan storilec 
močnejše postave, visok 
približno 175 centimetrov, 
svetlih kratko pristriženih 
las, star približno štirideset 
let, je zbudil romunskega 
voznika tovornega vozila, 
ki je počival. Iz vozila ga je 
zvabil pod pretvezo, da ima 
prazno pnevmatiko. Ko je 

voznik zapustil vozilo, mu 
je neznanec iz predala vrat 
ukradel denarnico z doku-
menti in gotovino.

Padel med 
pohodom

Konec preteklega tedna 
se je na pohodniški poti na 
Grmado v Celju poškodoval 
pohodnik. Ta je padel po 
pobočju. Na kraju so mu 
pomagali reševalci postaje 
Gorske reševalne službe 
Celje, ki so ga oskrbeli in 

prenesli do reševalnega vo-
zila. Poškodovani se zdravi 
v celjski bolnišnici.

Poškodovana 
mladoletnika

Celjska policija bo ukre-
pala zoper 34-letnega vo-
znika osebnega vozila, ki 
je pred dnevi v Šentjurju 
povzročil hudo prometno 
nesrečo.

34-letnik je vozil po Dro-
fenikovi ulici iz smeri sre-
dišča Šentjurja proti glavni 

cesti. Pri vključevanju na 
prednostno cesto ni ustavil, 
ampak je izsilil prednost 
16-letnemu vozniku kolesa 
z motorjem, ki je pravilno 
pripeljal iz smeri Grobelnega 
in je v križišču vozil narav-
nost proti Celju. V silovitem 
trčenju sta se hudo poškodo-
vala 16-letnik in njegov leto 
starejši sopotnik. Voznik 
avtomobila se v trčenju ni 
poškodoval. Zaradi toplej-
ših dni je na cestah že več 
voznikov motorjev in koles, 
zato policisti opozarjajo na 
večjo previdnost.

Na Okrožnem sodišču v 
Celju se je v torek začelo so-
jenje Zvonetu Laubiču za-
radi umora partnerke. Tra-
gedija se je zgodila 1. aprila 
lani pred enim od trgovskih 
središč na Mariborski cesti 
v Celju. Laubič je partner-
ko umoril z nožem in ji pri 
tem zadal približno dvajset 
hudih ran po vratu, prsnem 
košu in trebuhu, da je iz-
krvavela na kraju dogodka.

»To nisem jaz. Nisem mo-
rilec,« je dejal v solzah, ko 
je okrožna državna tožilka 
Marjeta Kreča brala obto-
žnico. Očita mu, da je umor 
storil iz nizkotnih nagibov in 
ljubosumja. Laubič to zanika, 
na sodišču pa ga je premagal 
jok, zaradi česar je sodnica 
za nekaj minut tudi prekinila 
obravnavo. V svojem zagovo-
ru je dejal, da umora ni nakle-
pal, da se je zgodil v trenutku, 
ko je izgubil razsodnost zara-
di ženinih besed, s katerimi 
naj bi ga razžalila.

Solze in hlipanje
Prepir med storilcem in 

33-letno ženo naj bi se začel v 
prostorih trgovskega središča, 
kar naj bi potrdile priče že v 
predkazenskem postopku, ki 
so spor slišale oziroma videle. 
Srečala sta se zaradi urejanja 
stikov s svojim mladoletnim 
otrokom, ki je bil ves čas zra-
ven. Ko sta odhajala, je moški 

otroka odpeljal do vozila, ki 
je bilo parkirano v neposre-
dni bližini, ga pustil tam, vzel 
preklopni nož, se vrnil proti 
trgovskem središču, kjer je 
bila 33-letnica pri avtobusni 
postaji, kjer se je nato zgodil 
umor. Da sta se pogovarjala 
o stikih z otrokom, je Laubič 
tudi pojasnil v zagovoru, ki ga 
je na sodišču prebral njegov 
odvetnik Matjaž Šaloven, saj 
ga obtoženec zaradi slabega 
čustvenega stanja ni mogel. 
Pri avtobusni postaji naj bi 
skupaj s partnerko pokadila 
cigareto. In takrat naj bi jo La-
ubič prosil, da ostane z njim, 
ji pokazal tudi fotografijo, na 
kateri je bila z domnevnim 
ljubimcem. V tistem trenutku 
naj bi prišlo do spora in žena 
naj bi ga začela žaliti. Hkra-
ti naj bi mu povedala, da bo 
začela spet delati v nočnem 
klubu, zaradi česar se mu je 
»zamračil um«. »Vame je pri-
šel nek hudič in demon. To 
nisem bil jaz. Niti muhi ne bi 
storil nič žalega,« je dejal so-
dišču. Sicer obtoženi zanika, 
da bi moril iz ljubosumja, pri 
čemer je dejal, da je bila kve-
čjemu ljubosumna ona.

Nihče ni želel 
pomagati?
Pretresljivo je bilo pričanje 

ženske, ki je videla umor, saj 
je bila v neposredni bližini. 
»Sedela sem na avtobusni 

Na Okrožnem sodišču v Celju je bil v pe-
tek predobravnavni narok zoper odvetnika 
Mira Senico in direktorico kmetije Buže-
kijan Blanko Muster. Obtožnica jima očita 
kaznivi dejanji zlorabe položaja in pranja 
denarja. Poleg njiju sta obtoženi še nek-
danja direktorica Vegrada Hilda Tovšak 
in tajnica odvetnika Senice Olga Zaviršek. 
Predobravnavni narok za slednjo bo jutri 
(petek), ker je pretekli teden na sodišču 
ni bilo, medtem ko je Tovšakova že okto-
bra 2015 priznala krivdo. Jutri bo znano 
tudi, ali bo sodišče priznanje Tovšakove 
tudi sprejelo.

V kaznivih dejanjih naj bi šlo za nepravil-
nosti pri svetovanju za nakup 13 milijonov 
evrov delnic Delamarisa, za kar naj bi Vegrad 
plačal Musterjevi 1,3 milijona evrov. Ta de-
nar naj bi kot provizijo prejel Senica. Denar 
naj bi preko posrednih družb »potoval« vse 
do nakupa vile v Portorožu za odvetniko-
vo hčer. Senica krivde za kaznivo dejanje 
ni priznal, tudi Musterjeva je dejala, da ni 
kriva in da je samo izvajala navodila, ki jih je 
takrat imela. Tovšakova je že oktobra 2015 s 
tožilstvom podpisala sporazum o priznanju 
krivde. Če bo sodišče to priznanje sprejelo, je 
bil predlog obrambe, da Tovšakovo zaslišijo 
v tem postopku. Njej namreč tožilstvo očita 
zlorabo položaja, ker naj bi plačala storitve, 
ki jih ni bilo, in tako oškodovala Vegrad, Se-
nici pa, da jo je k temu napeljal. Vendar je 
vprašanje, kaj bi zaslišanje Tovšakove, ki je 
priznala kaznivo dejanje, za soobtožene, ki 
pravijo, da so nedolžni, pomenilo.

V višini 1,42 milijona evrov je stečajna 
upraviteljica Vegrada že vložila tudi premo-

Za javnost je minuli teden 
v Celju spregovoril celjski 
slikar Jure Cekuta, ki je bil 
v aferi Patria zaradi nape-
ljevanja k zlorabi položaja 
obsojen na štiri leta in šest 
mesecev zapora. Cekuta je 
poudaril, da aferi nista dve, 
ampak da je samo ena. Do-
daja, da se mu zdi sporno, da 
pri ostalih domnevno vplete-
nih v afero sodni primer na 
sodišču zastaral, pri Cekuti 
pa ne.

Senat Višjega sodišča v Lju-
bljani je namreč pred dnevi 
zavrnil pritožbo Cekute in 
Petra Zupana, nekdanjega 
uslužbenca obrambnega mi-
nistrstva. Sodišče je Zupana 
spoznalo za krivega zlorabe 
uradnega položaja, ker naj bi 
kot zaposlen na ministrstvu 
za obrambo Cekuti predajal 
zaupne dokumente o zadevi 
Patria.

»S polno odgovornostjo iz-
javljam, da gre v najinem pri-

Pravi, da je žrtveno jagnje
Jure Cekuta: »Patria mi je uničila življenje«

Odvetnik Senica krivde ni 
priznal Sojenje se bo nadaljevalo jutri

Odvetnik Miro Senica tokrat v sodni dvorani kot 
obtoženec

ženjskopravni zahtevek za povrnitev škode. 
Odvetniki Senice so ga v celoti zavrnili in ga 
ne priznavajo. Postopek bo, kot se zdi, dolg. 
Predlaganih je kup prič, mnoge so tudi iz 
vodstva nekdanjega Vegrada, med njimi tudi 
člani nadzornega odbora tega nekdanjega 
gradbenega velikana. Z njihovim zaslišanjem 
naj bi obramba Mira Senice med poskušala 
dokazati, da Tovšakova ni prekoračila po-
oblastil, čeprav je krivdo priznala. Hišne 
preiskave so v tem primeru potekale julija 
2013, obtožnica pa je bila vložena julija 2015.

SŠol, foto: SHERPA»To nisem jaz. Nisem 
morilec!«
Obtoženi Laubič v sodni dvorani ves čas objokan

Laubiča je policija zaradi 
nasilja v družini ovadila že 
leta 2011. Ta primer naj bi bil 
pravnomočno že končan, saj 
je bil pogojno obsojen. Nato 
so ga policisti zaradi enake-
ga kaznivega dejanja ovadili 
še leta 2014. Predlani sta se 
partnerja razšla.

Sodišče je v torek zavrnilo predlog obrambe, da se iz 
sojenja izključi javnost zaradi zaščite zasebnosti obto-
ženca, otroka in ene od prič. Prav tako je sodišče zavrnilo 
predlog, da spremeni sestavo senata, v kateri sedijo štiri 
ženske in samo en moški. To naj bi po mnenju obtožen-
čevega odvetnika Matjaža Šalovena pomenilo, da senat 
ne bo sodil nepristransko, saj je šlo za umor ženske. A 
je sodnica Marjana Topolovec Dolinšek tudi ta predlog 
zavrnila, ker v zakonu nikjer ne piše, da je pomembno, 
ali v senatu sedijo samo moški ali ženske.

»Večkrat sem klicala na pomoč, da nekdo ustavi in pride pomagati ženski, a ustavil ni nihče,« so bile 
pretresljive besede priče, ki je umor videla.

postaji in čakala avtobus. V 
nekem trenutku sem za seboj 
zaslišala krik. Zdelo se mi je, 
da je zakričala odrasla oseba. 
Ko sem pogledala nazaj, sem 
videla, kako je moški žensko 
pritisnil ob beton in bil nad 
njo. Klicala sem ljudi, naj 
pridejo pomagat, a nihče ni 
pristopil,« je razlagala. In na 
pomoč je klicala večkrat, a 
se nihče ni odzval. »Ker nih-
če ni prišel na pomoč, sem 
dobesedno skočila na eno 
od vozil, ki je bilo na cesti, 
da bi vsaj nekoga ustavila,« 
je razlagala sodnici Marijani 
Topolovec Dolinšek. V tem 
času se je storilec odpeljal s 
kraja. »Ženska je nato vstala, 
vendar je bila popolnoma v 
šoku, kot da se ne zaveda 
ničesar, pogledala me je, 
nato je padla,« je razlagala 
priča. »Bilo je grozno. Tudi 
strah me je bilo. V stresu sem 
bila kar nekaj časa po tem 
dogodku,« je še dejala pri-
ča. Laubič, ki se je odpeljal 
s kraja dogodka, se je nato 
sam predal policiji v Sloven-
ski Bistrici. Toda pravi, da s 
kraja ni pobegnil. »Odpeljal 
sem se, ker je bil v avtomo-
bilu otrok. Poklical pa sem 
policijo in center za socialno 
delo,« je dejal sodnici. Naj 
spomnimo, da so na policiji 
lani potrdili, da naj bi otrok 
umor matere tudi videl.

SŠol
Foto: arhiv NT

meru za konstrukt, katerega 
namen mi sicer še vedno ni 
popolnoma jasen. Afera Pa-
tria, ki je skoraj desetletje za-
sedala naš medijski, politični 
in pravosodni sistem, je kot 
kaže potrebovala žrtveno ja-
gnje. Nekoga, ki nima dovolj 
političnih zvez, ki ne zmore 
vseh možnih oblik pritiska, 
ki nima angažiranih posa-
meznikov in skupin, ki bi 
vsakodnevno skušali vpliva-
ti na javno mnenje, politično 
misel in odločevalce. Od vseh 
možnih obtožb in procesov 
sva na koncu bili v Sloveniji 
obsojeni le dve za javno ži-
vljenje nepomembni osebi. 
Drugo sojenje v isti aferi je 
zastaralo, na Finskem pa so 
bili tisti, ki naj bi podkupovali 

v Sloveniji, oproščeni že na 
prvi stopnji,« je dejal Cekuta.

Omenil je še, da je tudi 
drug postopek, ki so ga na so-
dišču vodili zoper njega in v 
katerem je bil zaradi zatajitve 
finančnih sredstev obsojen 
na dvajset mesecev zapora, 
zrežiran. Kot tudi postopek, 
v katerem so bile na sodišču 
dražbe dela njegovega atelje-
ja v Celju. Vse dogajanje naj 
bi mu uničilo življenje, je 
dejal novinarjem in bil bolj 
gostobeseden kot takrat, ko 
smo zaradi dražb njegove-
ga ateljeja poskušali dobiti 
njegovo izjavo, a je telefon 
zvonil v prazno. Glede Patrie 
pravi, da bo pravico iskal tudi 
na evropskem sodišču.

SŠol
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Ko steklopoči, doNovomataskoči.

PE V LAŠKEM na novi lokaciji, 
Trubarjeva ulica 1.

D R U Ž B A  Z A  P O S L O V A N J E  Z  
N E P R E M I Č N I N A M I ,  D . O . O .

WWW.STANINVEST.SI

PE CELJE, 
Lava 42, 3000 Celje 
031 329 338 
051 275 004

IN-PLAST skrbi za kakovost 
po ugodni ceni

Podjetje IN-PLAST ima jasno vizijo, poslanstvo in vrednote. Temelj prodaje je energetsko 
varčno, okolju prijazno stavbno pohištvo z višjo kakovostjo in hkrati po zelo ugodnih cenah, 
za zadovoljitev prav vsake stranke.

V sodelovanju s priznanimi 
evropskimi dobavitelji poskuša 
podjetje na trgu ohraniti mesto 
najboljšega ponudnika PVC-oken 
in vrat. Ob najbolj prodajanem 
PVC-stavbnem pohištvu ponu-
ja tudi PVC-okna z aluminijasto 
oblogo, aluminijasta ter lesena 
okna in vrata. Novosti na trgu so 
inovativni modeli aluminijastih 
vhodnih prekrivnih vrat, ki se 
lahko uporabljajo tudi za pasivne 
gradnje, z LED-lučmi na daljinsko 
upravljanje, kot tudi nove dekora-
tivne obloge z marmorjem, lesom 
ali obrobe z videzom betona.

Zakaj izbrati IN-PLAST?
Prejeli boste do 50-odstotni 

popust na PVC-izdelke, zagota-
vljajo vam kratek dobavni rok (3 
do 4 tedne), estetsko elegantno 
obliko pro� lov, uporabo 5-, 6- in 
7-komornih pasivnih pro� lov ter 
vse na enem mestu: PVC, PVC–
ALU, ALU, maksimalno energij-
sko učinkovitost, visoko stopnjo 
bivalnega udobja in odlične vre-
dnosti toplotne in zvočne izo-
lativnosti. Brezplačno svetujejo 
na vašem domu, kjer naredijo 
tudi vse izmere. In nenazadnje 
so kljub visoki kvaliteti izdelkov 
cenovno zelo konkurenčni.

Zaupanja vredno 
podjetje
V vsakem dobrem podjetju 

z dobro boniteto in vsakoletno 
občutno rastjo dela dobra, eno-
tna ekipa. Zaposlene odlikujejo 
poštenost, vizije, cilji ter stalna 
strokovna usposobljenost. Ves 
kolektiv je izbran po visokih 
kriterijih. Celotna ekipa skrbi 
za želje in zadovoljstvo strank, 
zato je zelo prilagodljiva in 
ustrežljiva.

Inovativnost, ki ga 
ponuja IN-PLAST
Aluminijasta vhodna prekriv-

na vrata nove generacije so tre-
nutno hit, opremljena so z LED 

lučmi na daljinsko upravljanje 
ter imajo vstavljene različne de-
korativne elemente. Če v pestri 
izbiri modelov ni primernega 
po vašem okusu, vam lahko 
izdelajo vrata po vaših željah. 
Izolativnost aluminijastih vrat 

Ideal 8000
6-komorni pro� l s srednjim tesnilom, ši-
rine 85 mm, je Ideal 8000. Odličen je za 
objekte, pri katerih je velik poudarek na 
zmanjšanju toplotne in zvočne izolacije, 
torej je primeren za energijsko varčne hiše 
ali stanovanja. V te pro� le se vgrajuje tro-
slojna zasteklitev oken.

Prednosti Ideal 8000 series pro� li:
• g lobina 85 mm
• 6 -komorni pro� l
•  možnost velikosti zasteklitev do 51 mm
•  koe� cient toplotne izolacije

Uf = 1,0 W/m2K

•  trojno tesnjenje s srednjim 
tesnilom
•  primeren za vgradnjo v niz-

koenergijske hiše in stanovanja

Zaupanja vredno in hitro rastoče podjetje IN-PLAST
je najboljša izbira za vas in vašo hišo.

Prevodnost vrat: od Ud=0,6 W/(m2K); steklo: 4-slojno, Ug=0,5 W/(m2K); krilo: 73, 77, 95 mm debelin

je že od Ud=0,6 W/m2K, kar 
pomeni, da so primerne tudi 
za pasivne gradnje.

Naložba na dolgi rok
PVC-okna in vrata so v pov-

prečju cenejša od lesenih, odli-
kuje pa jih dolga življenjska 
doba ter preprosto in nezah-
tevno vzdrževanje. Zaradi po-
trebe po stalnem zmanjševa-
nju rabe energije za ogrevanje 
zgradb je razvoj oken usmerjen 
predvsem v iskanje možnosti za 
zmanjšanje toplotnih izgub in 
za čim večje izkoriščanje sonč-
nega sevanja. Cena energije je 
danes tako visoka, da se preno-
va neustreznih oken povrne v 
dveh do treh kurilnih sezonah.

IN-PLAST d.o.o., Vrtna ulica 17, 3220 ŠTORE
070 99 66 13, inpast@siol.net , www.inplast.si

www.nt-rc.si
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Prodajni predstavnik 
(Trbovlje)
Opis: izvajanje prodajne strategi-

je, usklajene s strategijo poslovne 
enote in z marketinškim načrtom, 
z namenom doseganja prodajnih 
ciljev znotraj svoje regije, zagota-
vljanje trajnostne rasti s pomočjo 
razvoja strateškega odnosa s kupci, 
vzpostavitev, razvijanje in vzdrževa-
nje poslovnih odnosov z obstoječi-
mi in s potencialnimi kupci znotraj 
lastne regije za ustvarjanje dodane 
vrednosti. Lafarge Cement, d. o. o., 
Kolodvorska cesta 5, 1420 Trbovlje. 
Prijave zbiramo do 3. 4. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Pismonoša (celotna 
Slovenija)
Delo je pretežno terensko, kjer 

pismonoša pri svojem delu upora-
blja različna prevozna sredstva (ko-
lesa, kolesa z motorjem, avtomo-
bile, motorna kolesa, skuterje …). 
Od pismonoše se pričakuje, da ima 
dobre komunikacijske sposobno-
sti, saj ima prvi stik s stranko in 
s svojim odnosom do nje predsta-
vlja Pošto Slovenije, in sicer druž-
bo kot celoto. Pošta Slovenije, d. o. 
o., Slomškov trg 10, 2000 Maribor. 
Prijave zbiramo do 6. 4. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Razvojni inženir (Braslovče)
Razvoj in znanost sta gonilo na-

predka, brez tega obstanemo na 
točki, kjer smo. Zato Kronoterm 
kot vodilni proizvajalec toplotnih 
črpalk v Sloveniji in razvojno na-
ravnano podjetje v svoje kroge 
vabi novega razvojnega inženirja, 
ki ima željo po učenju in razvija-
nju novih produktov. Termo-teh-
nika, d. o. o, Braslovče, Orla vas 
27a, 3314 Braslovče. Prijave zbi-
ramo do 31. 3. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Skladiščnik (Braslovče)
Ste odprte glave, pripravljeni na 

stalno usposabljanje in učenje, sa-
mostojni in odgovorni? Kronoterm 
kot vodilni proizvajalec toplotnih 
črpalk v Sloveniji in razvojno na-
ravnano podjetje v svoje kroge 
vabi novega skladiščnika. Termo- 
tehnika, d. o. o, Braslovče, Orla 
vas 27a, 3314 Braslovče. Prijave 
zbiramo do 31. 3. 2017. Podrob-
nosti na www.mojedelo.com.

Skrbnik ključnih kupcev  
(Primorska)
Vaše delo v Kronotermu bodo 

predstavljali komunikacija s par-
tnerji in končnimi strankami na 
območju Primorske, ogled pri 
končnih strankah in svetovanje 
pri izbiri končnega produkta, za-
gotavljanje prijaznih in učinko-
vitih storitev za naše partnerje in 
stranke na terenu, podpora stran-

Na razgovoru bodite pozorni na …
Ko ste vabljeni na razgovor za službo, 

morate biti pozorni tudi na dogajanje 
pred njim in po njem in ne le na dialog 
s kadrovikom. Ni pomembno le, kako 
se izkažete med razgovorom, temveč so 
pomembni tudi vaše obnašanje in vaša 
opažanja, vse dokler ne rečete: »Hvala, 
na svidenje.«

1. Kako izgleda parkirišče?
Začnite kar zunaj, in sicer takoj ko se 

pripeljete pred stavbo podjetja – na parki-
rišču. V primeru, da obstajajo rezervirana 
parkirna mesta za direktorje oddelkov in 
druge zaposlene na visokem položaju, vam 
ta informacija pove, kakšna hierarhija vla-
da v podjetju. Ali obstajajo posebna par-
kirna mesta za električna vozila? Ali spod-
bujajo varovanje okolja s stojali za kolesa?

2. Kako vas sprejmejo?
Ali vratar ali receptor ve za vaš razgovor? 

Vam ponudijo kavo ali kozarec vode? Prvi 
stik, ki ga podjetje ponudi gostu, največkrat 
kaže na psihologijo in kulturo dela, prav tako 
lahko pove marsikaj o tem, kako se v podje-
tju obnašajo do zaposlenih.

3. Kako komunicirajo 
zaposleni med seboj?
Ali je v komunikaciji mogoče opaziti pri-

jateljske odnose ali nespoštovanje enih in 
drugih? Ali si vzamejo sekundo časa in poz-
dravijo receptorja, ko vstopijo v ložo podje-
tja, ali zgolj »tečejo« mimo? V petih minu-
tah lahko dobite predstavo o tem, kakšni so 
odnosi v podjetju in kako se zaposleni med 
seboj razumejo. Ali je to delovno mesto, na 
katerega bi se z veseljem odpravili v pone-
deljek zjutraj?

4. Kako odgovarjajo na 
telefonske klice?
Ali je pozdrav »avtomatski« ali dobite ob-

čutek, da se pogovarjate s prijazno osebo? 
Odgovarjanje na telefonske klice lahko po 
besedah strokovnjakov pove veliko o značil-

NE PREZRITE

Prihodnjič si preberite Pomen govorice te-
lesa na zaposlitvenih razgovorih.

kam – priprava ponudb, sledenje 
naročilom pri proizvodnji in do-
bavi ter končnem zagonu. Termo-
-tehnika, d. o. o, Braslovče, Orla 
vas 27a, 3314 Braslovče. Prijave 
zbiramo do 25. 3. 2017. Podrobno-
sti na www.mojedelo.com.

Komercialist svetovalec 
(Celje)
Opis dela: načrtovanje in izva-

janje prodajnih ter promocijskih 
aktivnosti, negovanje prodajnega 
portfelja, izvajanje poprodajnih 
opravil. Vzajemna, d. v. z., Vo-
šnjakova ulica 2, 1000 Ljubljana. 
Prijave zbiramo do 19. 3. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Sistemski integrator (Celje)
Pričakujemo pripravo in izved-

bo tehnoloških projektov novih 
izdelkov in storitev, pripravo teh-
nološko-proizvodnih in organi-
zacijskih postopkov grafične pri-
prave, racionalizacijo obstoječih 
tehnološko-proizvodnih postop-
kov in metod, aktivno komunika-
cijo s strankami za potrebe teh-
ničnega usklajevanja, ostala dela v 
skladu s potrebami in z zahtevami 
delovnega procesa. Cetis grafične 
in dokumentacijske storitve, d. d., 
Čopova ulica 24, 3000 Celje. Prija-
ve zbiramo do 24. 3. 2017. Podrob-
nosti na www.mojedelo.com.

Operater – upravljalec 
strojev (Celje)
Pričakujemo najmanj III. stopnja 

izobrazbe tehnične smeri (klju-

čavničar, mehanik …), vsaj 1 leto 
delovnih izkušenj s področja upra-
vljanja strojev, natančnost, prilago-
dljivost, samoiniciativnost, vozni-
ški izpit B-kategorije. Cetis grafične 
in dokumentacijske storitve, d. d., 
Čopova ulica 24, 3000 Celje. Prijave 
zbiramo do 24. 3. 2017. Podrobno-
sti na www.mojedelo.com.

Upravljalec procesov/planer 
proizvodnje (Celje)
Pričakujemo VI. ali V. stopnjo iz-

obrazbe grafične ali druge tehnične 
smeri, poznavanje grafičnih proce-
sov, proizvodov in opreme, vsaj 2 
leti delovnih izkušenj na področju 
planiranja proizvodnje, dobro zna-
nje dela s produkti Microsoft, zaže-
leno je dobro znanje angleškega ali 
nemškega jezika, vozniški izpit B- 
kategorije. Cetis grafične in doku-
mentacijske storitve, d. d., Čopova 
ulica 24, 3000 Celje. Prijave zbira-
mo do 24. 3. 2017. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Prodajalec in svetovalec za 
vrt (Celje)
Imate radi cvetoče in zelene ra-

stline? Ali veste, kakšna je razlika 
med običajnimi lopatami in lopato 
za vrtnarjenje? Ali veste, kaj je na-
prava za vertikutiranje in kaj kom-
postnik? Potem ste zagotovo prava 
oseba za naš tim vrtnega raja. Kajti 
to, kar je za številne ljudi konjiček, 
lahko pri nas postane vaša služba. S 
tem se vam obeta uspešna, rožnata 
prihodnost. Obi, d. o. o., Jurčkova 
cesta 226, 1000 Ljubljana. Prijave 

zbiramo do 6. 4. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Inženir za razvoj strojne 
opreme/HW inženir (Žalec)
Pričakujemo visokošolsko izo-

brazbo elektro smeri (lahko tudi 
druge tehnične smeri ob predho-
dnih izkušnjah s podobnimi deli), 
vsaj nekaj let izkušenj na podro-
čju razvoja strojne opreme, po-
znavanje načrtovanja analognih 
in digitalnih vezij ter sistemov, 
aktivno znanje angleškega in/
ali nemškega jezika, zelo dobro 
poznavanje dela s programom 
Althium Designer …Elrad Interna-
tional, d. o. o., Ljutomerska ulica 
47, 9250 Gornja Radgona. Prijave 
zbiramo do 6. 4. 2017. Podrobno-
sti na www.mojedelo.com.

Prodajni inženir v sektorju 
Prodaja industrijskih rešitev 
(Celje)
Pričakujemo minimalno V. sto-

pnjo izobrazbe tehnične smeri, ko-
mercialne izkušnje, dobro znanje 
angleškega jezika – pisno in govor-
no, vsaj 3 leta delovnih izkušenj na 
področju prodaje, zlasti v prodaji 
industrijskih sklopov, naprav in sis-
temov, odlično poznavanje orodij 
MS Office, izpit B-kategorije. Ema, 
d. o. o., Teharje 7b, 3000 Celje. Pri-
jave zbiramo do 27. 3. 2017. Podrob-
nosti na www.mojedelo.com.

nostih podjetja. Če odgovarjajo brez življe-
nja in na način, kot da bi prebirali zapisane 
besede, je to morda znak velikega nadzora 
v podjetju.

5. Kaj pove telesna 
govorica?
Kako se zaposleni sprehajajo po hodnikih 

podjetja – ali iz njih izžarevata samozavest 
in udobje ali izgledajo nemirni vedno, ko jih 
obišče nadrejeni? Skušajte pridobiti informa-
cije o delovni energiji v podjetju.

6. So zaposleni predani 
zdravju in razvajanju?
Sta v prostorih podjetja telovadnica ali 

fitnes? Ali imajo zaposleni, ki se pripelje-
jo v službo s kolesom, na voljo prho, da 
se lahko oprhajo pred začetkom dela? Ali 

imajo na voljo čajno kuhinjo, kavni avto-
mat, avtomat za kavo …? V primeru, da 
imajo zaposleni na voljo hrano (v menzi 
ali avtomatu), si poglejte, koliko izbire za 
dietetike obstaja.

7. Ali zaposleni izgledajo 
srečno?
Je receptor nasmejan, slabe volje ali celo 

nesramen? Ali so, ko stopite v prostor, lju-
dje veseli in z nasmeškom na obrazu ali je 
mogoče prepoznati nemir? Vas pozdravijo, 
ko vas zagledajo na hodniku?

8. Kakšen je tempo dela?
Te postavke ne morete zgrešiti – če opazite, 

da zaposleni tekajo po hodnikih in telefoni 
neprestano zvonijo, je to znak, da podjetje 
takšen hiter način dela tudi spodbuja. V tem 

primeru se vprašajte, kako se odzivate pod 
velikim pritiskom in takrat, ko se zadeve hi-
tro odvijajo. Odgovorite si, ali ste pripravljeni 
vstopiti v takšno podjetje.

9. Ali so vsi enako 
zasedeni?
Naj vas ne zavede, če po prostoru teka 

samo en zaposleni. Namesto tega si poglej-
te splošno sliko – ali na splošno izgleda, da 
imajo zaposleni veliko dela? Ali so predani 
delu ali imajo čas tudi za ostale stvari? Če 
se jim na obrazu vidi, da so utrujeni, je to 
mogoče znak, da je premalo zaposlenih 
ljudi.

10. Ali ste v organiziranem 
prostoru?
Ali se razgovor začne točno? Veliko ra-

zlogov obstaja za zamujanje, a če se vaš 
prihodnji delodajalec ni opravičil zaradi 
tega, se zamislite. Veliko lahko o organi-
zaciji podjetja ugotovite tudi na podlagi 
poteka razgovora. Je sogovornik pripra-
vljen? Ste posebej v sejni sobi, kjer vas ne 
morejo motiti? Vas neprestano motijo tele-
fonski klici in pogledi v telefon? Intervju bi 
moral potekati brez motenj in vsak način 
neorganizacije vam morda ne bo všeč, ko 
se boste enkrat tam zaposlili.

11. Kako se zaposleni 
oblačijo?
Ali so zaposleni oblečeni v obleke in kosti-

me ali v vsakdanje obleke? Pomislite, ali bi se 
udobno počutili v takšnem okolju.

ANJA DAMJANOVIĆ
za MojeDelo.com
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Celjski nogometaši so v 24. kro-
gu državnega prvenstva prišli do 
desete letošnje zmage. V Krškem 
je moštvo trenerja Igorja Joviče-
vića zmagalo s 3:2. Po enkrat so 
zadeli Lovro Cvek, Luka Belič in 
Amar Rahmanović.

Gostitelji so obakrat zadeli iz 
enajstmetrovke. Celjani so zaslu-
ženo prišli do prve zmage na sed-
mih medsebojnih tekmah v prvi 
ligi s Krčani, čeprav bi se lahko 
srečanje končalo tudi drugače. 
Domače moštvo je imelo namreč 
v uvodu tekme dve izjemni pri-
ložnosti za vodstvo, a ju ni izko-
ristilo.

Vedno odgovorili
Celjani so gostiteljem v Krškem 

vedno uspeli odgovoriti. Po dveh 
imenitnih priložnostih so prišli 
do vodstva, zatem do povišanja 
prednosti. A domači so se dva-
krat približali na gol, več pa jim 
ni uspelo. Po domačem porazu 
so Krčani prekinili sodelovanje z 
dosedanjim trenerjem prve eki-
pe Tomažem Petrovičem. Celjani 
ostajajo na četrtem mestu letvice 
(34 točk), enako število točk ima-

ta Gorica in Koper. »Pri vodstvu 
z 2:0 smo lahkoverno dovolili, 
da se je Krško vrnilo. Nato smo 
spet povedli s 3:1 in spet vrnili 
Krčane nazaj in na koncu trpeli 
za zmago. Kljub vsemu mislim, 
da je bila zaslužena,« je po zmagi 
v Krškem dejal kapetan moštva 
Jure Travner. Strelec prvega gola 
Lovro Cvek je zaradi poškodbe ob 
polčasu ostal v garderobi. Trener 
Igor Jovičević je po tekmi pohva-
lil svoje nogometaše, saj je bil 
zmage sredi Krškega zelo vesel. 
Nogometaši Celja se zdaj pripra-
vljajo na sobotni štajerski obra-
čun, ko bo v celjski Areni gostoval 
Maribor. V sklopu priprav so ru-
meno-modri odigrali prijateljsko 
srečanje s tekmecem Šampionom. 
Ta je presenetil izkušeno moštvo 
Celja in zmagal z 2:1! Za Celje je 
gol dosegel Lupeta, medtem ko 
sta bila za Šampion uspešna Pir-
tovšek in Tora.

Devetič poraženi
Nogometaši Rudarja so pred 

domačimi gledalci s 3:1 izgubili 
proti Gorici. Edini gol za gostite-
lje je dosegel Dominik Glavina, 

Čestitamo: Celjani prvič v 
zgodovini premagali Krško!

Matej Podlogar (z žogo) in soigralci bodo v soboto v celjski Areni gostili Maribor.

Izjemen niz zmag se 
nadaljuje

Rokometašice Celja Celj-
skih mesnin nadaljujejo 
izjemno serijo zmag. V 18. 
krogu državnega prvenstva 
so varovanke trenerja Seba-
stjana Oblaka prišle že do 
devete zaporedne zmage, 
kar je odličen dosežek in 
potrdilo, da so v izjemni 
formi. Tokrat so v doma-
čem Golovcu v derbiju kro-
ga proti venomer neugodni 
novomeški Krki zmagale z 
31:21.

Sanja Belac je za gosti-
teljice dosegla osem golov. 
Zelene doline Žalec so z 

32:24 slavile na gostovanju v 
Mariboru proti ekipi Brani-
ka. Za žalsko ekipo je osem 
golov dosegla Neža Avbelj. 
Celjanke so na lestvici še 
naprej na odličnem tre-
tjem mestu. Vknjižile so 22 
točk, toliko kot Ajdovščina. 
Žalčanke so z dvema manj 
pete. Velenje je z le dvema 
osvojenima točkama in brez 
zmage na petnajstih tekmah 
prikovano na dnu lestvice. 
»Ne glede na končni rezultat 
je bila tekma zelo težka. V 
prvem polčasu nismo dobro 
delovali v obrambi, v nada-

ljevanju smo to popravili 
in se z nekaterimi lahkimi 
goli odlepili od nasprotnic. 
Vsekakor pa smo iz tekme 
v tekmo bolj samozavestni, 
ko se zavedamo, da igramo 
dobro. Tudi kondicijsko 
smo zelo dobro pripravlje-
ni,« je po novi zmagi dejal 
trener celjskih rokometašic 
Sebastjan Oblak. V priho-
dnjem krogu bodo Celjanke 
gostovale na Ptuju, Žalčan-
ke čaka domača tekma z 
Zagorjem.

MITJA KNEZ
Foto: GrupA

Nikita Privšek (z žogo) je proti Krki dosegla tri gole.

Celjanke v Podgorico 
po presenečenje?

Košarkarice celjskega At-
hleta bodo danes z avtobu-
som odpotovale v Podgori-
co, kjer jih med vikendom 
čaka zaključni turnir Ja-
dranske lige. Mlada celjska 
zasedba je odlično odigrala 
prvi del sezone, v drugem 
delu pa se je povsem zaslu-
ženo uvrstila med najboljše 
štiri ekipe, ki se bodo po-
tegovale za najvišja mesta.

Athlete se bo v sobotnem 
(17.00) polfinalu v dvorani 
Moraća pomeril z bolgarsko 
Montano. Preostali par je Be-
roe – Budućnost (19.00). Ne-
deljska tekma za tretje mesto 

bo ob 16.30, finale ob 19. uri. 
Za celjsko zasedbo trenerja 
Damirja Grgića je že sama 
uvrstitev na zaključni turnir 
velik uspeh, potem ko je bil 
cilj v Jadranski ligi preboj v 
drugi del tekmovanja. Zdaj je 
to le še češnja na vrhu smeta-
ne in trenutek, ko je mogoče 
prav vse. Celjanke lahko z 
morebitno polfinalno zmago 
ali pa zmago v tekmi za tre-
tje mesto pripravijo še eno 
izmed presenečenj. »Skozi 
teden smo znova ujeli pravi 
ritem treningov. Po pokalnem 
tekmovanju nam to nikakor ni 
uspelo, zdaj pa poizkušamo 

priti v pravo formo prav do so-
botne polfinalne tekme. Zdra-
vi smo, zato upam na dobro 
igro,« je dejal trener Athleta 
Damir Grgič in pristavil: »Cilj 
je bil nedvomno že izpolnjen, 
zdaj pa je potrebno izkoristiti 
zaključek Jadranske lige, ki 
ga ne igraš vsak dan. Dekleta 
imajo priložnost, da se znova 
dokažejo. V polfinalu bomo 
naredili vse, da zmagamo. 
Če nam ne uspe, bomo svoje 
priložnosti iskali v nedeljski 
tekmi za tretje mesto. Upamo 
na najboljše.«

MITJA KNEZ
Foto: SHERPA

Trener Athleta Damir Grgič bo na zaključnem turnirju Jadranske lige v Podgorici nastopil z najmlajšo člansko 
ekipo celjskega kluba v zgodovini.

ki je bil v 80. minuti natančen iz 
enajstmetrovke. Sicer je Glavina 
s štirinajstimi goli prvi strelec 
državnega prvenstva. Gorica je 
bila tako v prvem kot drugem 
polčasu boljša nasprotnica, ko 
domači niso uspeli razviti prave 
igre. Velenjsko moštvo bo konec 
tedna gostovalo pri Aluminiju v 
Kidričevem.

MITJA KNEZ
Foto: GrupA
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Slovenska rekorderka in članica 
celjskega Kladivarja Martina Ratej 
je na 17. evropskem zimskem poka-
lu v metih v španskem Las Palmasu v 
metu kopja s 60,66 metra osvojila zla-
to medaljo. S tem je ponovila uspeh 
izpred dveh let in obenem napoveda-
la dobro nadaljevanje sezone.

Martina Ratej je najdaljšo daljavo 
dosegla v predzadnji, peti seriji. To je 
bila sicer tudi edina daljava, daljša od 
šestdesetih metrov, na tekmi. V zadnji 
in prvi seriji je bila Ratejeva brez veljav-
nega rezultata, v drugi seriji je kopje 

poletelo štirinajst centimetrov manj od 
šestdesetih metrov.

»Vesela sem zmage, s samo daljavo 
pa nikakor ne morem biti. Pogoji so bili 
izjemno slabi, pihal je zelo močan veter, 
tudi podlaga ni bila dobra, zato so bili 
rezultati pri tekmovalkah precej slab-
ši. Imela sem solidne mete. Sama sem 
glede na pogoje zadovoljna, ampak za 
še boljše daljave bi morali biti bistveno 
boljši. Tekmovala sem dobro, zmaga pa 
je zaslužena,« je z zadovoljstvom govo-
rila Martina Ratej, ki se želi prebiti na-
zaj v Diamantno ligo. »Pred mano je še 

veliko dela, veliko treningov. Do maja, 
ko se bodo začela tekmovanja, moram 
biti dobro pripravljena, potem bom šla 
od tekme na tekmo. Upam na najboljše,« 
je še dejala Ratejeva, ki ima v lasti tretji 
rezultat sezone na svetu (63,95 m), ki 
ga je dosegla konec prejšnjega meseca v 
Domžalah, ko je izpolnila mednarodno 
normo za svetovno prvenstvo v Londo-
nu. Po uspehu v Las Palmasu je članica 
Kladivarja dejala, da bo na prizorišču 
zimskega pokala v metih ostala še dva 
dopustniška dneva.

MITJA KNEZ, foto: TimE

Celjski hokejisti so odlično začeli če-
trtfinalno serijo državnega prvenstva. 
Po tem, ko so prvi del sezone končali 
na prvem mestu, so na uvodni četrt-
finalni tekmi pred domačimi gledalci 
premagali moštvo Bleda s 6:5.

Celjani so sicer zaostajali z 1:0, pa 
potem vodili s 5:2. Srečanje je minuto 
pred koncem s svojim drugim golom 
odločil Aljaž Ogrizek. Predtem so po 

enkrat zadeli Rok Klavžar, Nik Grahut, 
Davor Rakanovič in Rok Leber. Druga 
tekma bo danes na Bledu. Ekipi igrata 
na dve dobljeni zmagi, kar pomeni, da 
bi ob morebitnem izenačenju Bleda na 
1:1, v Celju pospremili še odločilno tre-
tjo tekmo. »Prvo tekmo nam je uspelo 
zmagati, kar ni bilo lahko, a na koncu 
šteje le zmaga. Zdaj moramo narediti vse, 
da dobro odigramo tudi na drugi tekmi. 

Četrtfinalno serijo želimo zaključiti že 
na drugi tekmi, a se zavedamo, da ne bo 
lahko. Sprva je potrebno premagati Bled, 
potem bomo razmišljali o polfinalu,« je 
po prvi tekmi dejal Rok Rojšek. Če se bo 
varovancem trenerja Roka Rojška uspelo 
prebiti v polfinale državnega prvenstva, 
potem bo naslednja ovira ekipa Jesenic.

MITJA KNEZ
Foto: SHERPA

Celjski hokejisti v četrtfinalu državnega prvenstva proti Bledu vodijo z 1:0 v zmagah. Že nocoj se lahko razveselijo uvrstitve v polfinale.

Hokejisti na pragu polfinala

Ratejeva najboljša v 
Las Palmasu

»Pivovarji« niso smeli zmagati
Zagreb: Rokometaši Celja Pivovarne Laško so v tekmi 

zadnjega kroga skupinskega dela evropske lige prva-
kov v gosteh izgubili proti Zagrebu s 23:21. Posledično 
so na odločilni tekmi za preboj v osmino finala ostali 
praznih rok. Celjani so bili sredi drugega polčasa v 
izgubljenem položaju, po zaostanku osmih golov pa je 
le malo manjkalo, da bi jim uspel velik preobrat. A ta se 
ni smel zgoditi, saj je sodniški dvojec iz Belorusije ves 
čas srečanja skrbel za nejevoljo v taboru Branka Tam-
šeta, potem ko je bil kriterij več kot očitno naklonjen 
gostiteljem. Borut Mačkovšek je dosegel šest golov, 
Blaž Janc pet. Po srečanju je celjsko moštvo upravičeno 
protestiralo, se jezilo, a kaj, ko ni nič pomagalo. Zdaj 
so »pivovarji« v medije poslali še video vseh spornih 
trenutkov na srečanju.

Neugoden nasprotnik
Rogatec: S tekmami 18. kroga se je zaključil redni del 

prve slovenske futsal lige. Dobovec je na gostovanju v 
Litiji vknjižil točko. Bilo je 2:2. Strelca gostujočih golov 
sta bila Aleš Vrabel in Sebastjan Drobne. Varovanci tre-
nerja Andreja Dobovičnika so prvi del sezone končali 
na petem mestu, kar pomeni, da se bodo v četrtfinalu 
končnice pomerili z Oplastom iz Kobarida. Prva tekma bo 
v petek v Kobaridu, moštvi pa bosta igrali na dve zmagi.

Polzelani močno okrepljeni
Polzela: Po odhodu centra Stephena Hurta so v Ko-

šarkarskem klubu Hopsi na Polzeli hitro našli nove-
ga igralca članske ekipe. Na Polzelo se je preselil Srb 
Milojko Vasilić, 207 centimetrov visok center, ki je 
kariero začel v Borcu v Čačku. 27-letni Užičan je v 
nadaljevanju kariere igral za beograjski FMP, Bansko 
Bystrico, Karpoš Sokoli, Prievidzo, Smederovo, naza-
dnje pa nosil dres Ohrida. Novinca v dresu Hopsov sta 
pred ligo za prvaka tudi Jakhel Kolarevič in Andraž Ro-
gelja. 208 centimetrov visok Kolarevič je igral v dresu 
Sežane, branilec Rogelja pa za Portorož.

MiK

NA KRATKO

Trije med šest 
najboljših

Košarkarji so odigrali še zadnje tekme v prvem delu 
državnega prvenstva. V sredo se začenjata liga za prvaka 
in liga za obstanek. Celjsko območje bo imelo med naj-
boljšimi šestimi ekipami, ki se bodo potegovale za naslov 
državnega prvaka, tri moštva. Zlatorog, Hopse in Rogaško.

V zadnjem 22. krogu je šentjurski Tajfun s 74:61 v do-
mačem Hruševcu premagal Škofjeločane. Malcolm Grant 
je dosegel 22 točk. Laški Zlatorog je v Treh lilijah s 64:56 
premagal polzelske Hopse. Matej Krušič je za Zlatorog do-
segel 12 točk, pri Hopsih Dejan Ćup 15. Sinoči je Rogaška 
gostovala pri Unionu Olimpiji, Terme Olimia so gostile Pri-
morsko. Podčetrčani in Šentjurčani bodo v nadaljevanju 
sezone igrali v ligi za obstanek med prvoligaško druščino.

MITJA KNEZ
Foto: SHERPA

Matej Krušič je bil v dresu Zlatoroga prvo ime obračuna s Polzelani.
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Kogar imaš rad, 
nikoli ne umre, 
le nekje daleč, 

daleč je …

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi našega 
dragega brata, svaka, 

strica in botra

JOŽETA GOJŠNIKA
iz Bezenškovega Bukovja 2

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in sodelavcem za izrečena sožalja, podar-
jeno cvetje, sveče, denarno pomoč in svete maše ter 
spremstvo k zadnjemu počitku. Posebna zahvala Psi-
hiatrični bolnišnici Vojnik, Splošni bolnišnici Celje, 
Zdravstvenemu domu Vojnik, Patronažni službi Voj-
nik in patru Branku Cestniku za lepo opravljen obred. 
Zahvaljujemo se tudi govorniku Albinu Apotekarju 
za sestavo ganljivih besed slovesa, pevcem Moškega 
pevskega zbora Anton Bezenšek Frankolovo, cerkve-

nim pevcem in pogrebni službi Raj.
Še enkrat hvala vsem in vsakemu posebej, ki ga v 
zahvali nismo imenovali, pa ste nam v teh težkih 
trenutkih stali ob strani, nam kakor koli pomagali 
in našega Jožeta pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči vsi njegovi
447

MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

CITROEN C 4 picasso 1,6 tdi, modre barve, 
letnik 2008, prevoženih 210.000 km, 
lastnica štiri leta, prodam za 4.800 
EUR. Telefon 031 375-646.� 390

ŠKODO felicio, letnik 1999, dobro ohra-
njeno, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon 051 248-025.� 425

ODDAM

MANJŠI gostinski lokal v Celju oddamo, 
prodamo. Telefon 041 785-395.� 521

GARAŽA

ODDAM

GARAŽO oddam v najem v Plavi laguni na 
Ljubljanski cesti. Garaža ima elektriko, 
vodo, nadstrešek. Primerna za manjše 
skladišče. Telefon 041 687-377.� 388

OPREMA

PRODAM

KUHINJSKO stekleno mizo, 90 x 140 cm, 
prodamo za 50 EUR. Telefon (03) 
5412-592, po 16. uri.� 482

ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, težke od 110 do 140 kg, mesni 
tip, ugodno prodamo. Možna tudi do-
stava. Telefon 041 455-732.� 291

KOKOŠI nesnice, mlade, grahaste, rjave, 
črne, štajerke, prodamo. Ob nakupu 
10 kokošk podarimo petelina. Živali so 
redno cepljene in nimajo odščipnjenih 
kljunov, zato so primerne za kmečko 
rejo. Na zalogi so tudi beli težki piščan-
ci za dopitanje. Kmetija Lešer, Lopata 
55, Celje, telefon 031 461-798, 041 
763-800, 051 379-031, (03) 5471-
244.� p

MLADIČKE pasme veliki švicarski plan-
šarski pes prodam. Rezervirajte po 
telefonu 051 629-605.� 365

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Vzreja nesnic Tibaot, telefon 
(02) 582-1401.� n

BURSKE mladice z rodovnikom prodam. 
Telefon 041 649-414.� Š�114

ZAJCA nemškega orjaka, samca, ugodno 
prodam. Telefon 031 880-878.� 394

TELICO, čb, brejo osem mesecev, prodam. 
Telefon 031 397-583.� 415

TELIČKE lisate pasme, od 140 do 250 kg 
in prašiča, težkega 120 kg, prodam. 
Telefon 7810-536.� 463

DVE mladi ovci z mladiči prodam. Cena po 
dogovoru. Telefon 031 739-590.�517

KOBILO, staro 9 let, delovno, čipirano, tež-
ko približno 550 kg, prodam. Telefon 
041 763-893.� 522

KOKOŠI nesnice jarkice, rjave barve, pred 
nesnostjo, prodamo, pripeljemo na 
dom. Telefon 070 545-481.� p

TELIČKO simentalko, težko 230 kg, pro-
dam. Telefon 031 782-708, okolica 
Šmarja pri Jelšah.� 527

TELICO, brejo osem mesecev, prodam. 
Telefon 041 814-332.� 529

KUPIM

DEBELE in suhe krave in telice, plačilo 
takoj + davek, kupim. Telefon 041 
653-286.� Š�150

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223.� p

JALOVE krave nujno kupim. Dobro plačilo 
takoj. Telefon 041 544-270.� p

BIKCA ali teličko, težko od 60 do 150 kg, 
kupim. Telefon 051 822-360.� 528

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

SLAMO v kockah prodam. Telefon 070 
335-000.� 525

SLADKO seno, tri nakladalke, prodam. 
Telefon 031 733-965.� 434

SENO, otavo in pšenično slamo v okroglih 
balah prodamo na kmetiji Zorko, Bab-
no 19 b, Celje, telefon 041 741-028.
� 442

VINO, belo, mešano, zelo kakovostno, 
prodamo po 1 EUR in dostavimo na 
dom. Telefon 041 211-883.� 404

BELO in rdeče mešano vino žlahtnih sort, 
možna je tudi dostava, prodam. Tele-
fon 041 631-230.� 467

SMER Šempeter, Polzela. Prodam manjšo 
obnovljeno hišo. Energetska izkazni-
ca. Cena 87.000 EUR. V račun lahko 
vzamem stanovanje. Telefon 031 493-
944, 041 538-419.� 404

V CELJU na Bregu prodam ali oddam v 
najem gostilno s staro tradicijo. Telefon 
041 650-737.� 439

ČELNI nakladalec za traktor Universal, 
hidravlični dvig za Sip spider 350 ter 
vile za bale, enojne in dvojne, prodam. 
Telefon 041 999-910.� p

TRAKTOR Valpadana 4 x 4, 22 KM, trak-
tor Steyr 430, letnik 1974, ljubiteljsko 
generalno obnovljen in frezo za Tomo 
Vinkovič ugodno prodam. Telefon 041 
645-898.� 390

CIRKULAR za razrez drv, pokončni cepilec, 
8 t pritiska, pogon elektro motor, pro-
dam. Telefon 070 993-922.� 490

PREDSETVENIK Gorenc, z motikami in 
dvema ježastima valjema, tračni obra-
čalnik Sip 220 in cepilec drv Lokman, 
12 ton, kot nov, delovni hod 80 cm, 
prodam. Telefon 5794-285, 031 609-
043.� 516

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Deutz, Ursus, Štore, 
Univerzal ali Tomo Vinkovič, s priključ-
ki ali brez, kupim. Telefon 031 851-
485.� p

POSEST

PRODAM

NA mirni, sončni lokaciji, 10 km iz Šentjur-
ja prodam nedograjen bivalni vikend, 
približno 135 m², s sadovnjakom, z 
vrtom, nekaj gozda, voda, elektrika. 
Telefon 051 619-093 ali 041 736-147.
� 378

HIŠO v centru Laškega, tloris 100 m², par-
cela 360 m², generalno obnovljena, 
nova streha, okna, vrata, estrihi, cen-
tralna, vodovod, kanalizacija fasada 
Demit, 12 cm, kopalnica, kuhinja, spal-
nica, ugodno prodam. V račun vzamem 
stanovanje. Telefon 041 645-898.�390

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 

a nate spomin 
bo večno ostal.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi dragega 
moža, očija, dedija in 

pradedija

BOGOMIRJA ULBINGA
iz Dramelj 

(27. 8. 1933 – 5. 3. 2017)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem, ki ste ga v tako lepem številu 
pospremili na njegovi zadnji poti, zanj darovali cvetje 
sveče in sv. maše ter nam izrazili ustno in pisno sožalje. 
Posebna hvala dr. Anji Hvalc za pomoč pri zdravljenju 
in lajšanju bolečin, gospodu župniku Niku Krajncu za 
lepo opravljen cerkveni obred, Prostovoljnemu gasil-
skemu društvu Dramlje in govorniku Florjanu Golčma-
nu, zvezi borcev in govorniku Antonu Španu, Društvu 
upokojencev Dramlje in govorniku Francu Jagru, Kra-
jevnemu odboru stranke Desus, cerkvenim pevcem iz 
Dramelj za lepo odpete pesmi slovesa, trobentaču in 

pogrebni službi Žalujka za organizacijo pogreba.
Žalujoči vsi njegovi

n

Tvoje pridne roke, 
pošteno in dobro srce 

so naš ponos in 
lep spomin na te.

Z A H VA L A

V 78. letu 
nas je nenadoma zapustil 

dragi mož, oče in dedi

VINKO ČAVŠ
iz Grobelc 41, Sveti Štefan

Ob boleči izgubi se zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
prijateljem, sosedom, sodelavcem, folklornemu društvu 
ter gasilcem iz bližnjih in daljnih gasilskih društev za 
izražena sožalja, cvetje, sveče, svete maše in denarno 
pomoč. Iskrena hvala tudi cerkvenim pevcem in Štefan-
skim fantom za lepo odpete pesmi, Mateju Mastnaku 
za odigrano žalostinko, gospodu župniku za lepo opra-
vljen pogrebni obred ter govornikom gospodu Žibretu, 
gospe Žibret, gospodu Krajnčanu in gospodu Samcu 
za globoke in ganljive besede slovesa. Posebna zahvala 
gospodu Robiju Samcu in PGD Sveti Štefan za pogreb 

z gasilskimi častmi.
Hvala vsem vam, ki ste ga v tako velikem številu pospre-

mili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči: žena Frida ter sinova Sandi in Iztok z 
družinami

n

VW polo 1,3 bencin, letnik 1995, regi-
striran do 28. 8., odličen, ima novo 
izpušno cev, akumulator in zelo dobre 
gume, ugodno prodam ali menjam za 
drva. Telefon 070 589-124.� 487

ODLIČNO ohranjen terenski avto Hyundai 
tuscon, letnik 2006, prvi lastnik, pro-
dam. Avto je nepoškodovan, vsi ključni 
deli zamenjani, avtomatski preklop na 
štirikolesni pogon, drugače vozi kot 
limuzina, komfortna oprema. Cena 
4.500 EUR. Telefon 041 388-738.�524

STROJI

PRODAM

PREKOPALNIK Honda, 5 voltov, skoraj nov, 
prodamo. Telefon 041 869-091.� 509

CELJE. Prodamo enostanostanovanjsko 
moderno zasnovano dobro ohranjeno 
hišo. Cena po dogovoru. Telefon (03) 
548-5424.� 443

GRADBENO parcelo z dovoljenjem, komu-
nalno opremljeno, prodam na lepi, 
sončni legi. Telefon 041 689-748.�468

HIŠO, letnik 1985, Šentvid pri Grobelnem, 
novo naselje, 127 m² stanovanjske po-
vršine, k + p + m, obnovljeno, zemlji-
šče 839 m², velik vrt, 200 m od glavne 
ceste, prodam. Telefon 041 560-539.
� 484

KMETIJO v Vodicah, 12 km iz Šentjurja, 
lepo urejena, 1,5 ha zemlje, 3 ha goz-
da, lepa lokacija, prodam. Telefon 040 
620-004.� 518

OVČKO in ovna, težka od 25 do 28 kg, 
cena 2,20 EUR/kg, prodam. Telefon 
031 829-239.� 480

TELICO simentalko, brejo 8 mesecev, pro-
dam. Telefon 041 283-075.� 486

KRAVO, brejo tri mesece, prodam. Telefon 
041 930-116.� Š�119

TELICO simentalko, težko 600 kg, za na-
daljnjo rejo ali zakol, prodam. Telefon 
040 746-970.� 488

DVA mlada ovna za zakol ali nadaljnjo 
rejo prodam. Telefon 041 369-397.
� 496

TELIČKO simentalko, staro 14 dni, pro-
dam. Telefon 041 579-358.� Š�120

DVA bika, ls belgijec, težka od 170 do 
200 kg, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon 041 547-769.� Š�121

KRAVO simentalko, brejo 5 mesecev, peto 
tele, prodam. Telefon 041 734-078.
� 500

KRAVO simentalko, brejo 5 mesecev, 
ekološka reja, prodam. Telefon 040 
814-242.� 501

DVE telici simentalki, težki približno 230 
kg, pašni, prodam za 600 EUR. Telefon 
041 480-486.� 505

PRAŠIČA, krško-poljske pasme, težkega 
150 kg, samica primerna za nadalj-
njo rejo ali zakol, prodam. Telefon 041 
552-143.� 508

PAŠNO telico simentalko, brejo 7 mesecev, 
prodam. Telefon 031 283-753.� 514

TELIČKO simentalko, staro 10 dni in 90 kg 
prašiča prodam. Telefon 070 250-441.
� 330

PURANE, grahaste, samca in dve samici, 
prodam. Telefon 031 509-687.� 519

1XXXXŠt. 11, 16. marec 2017

Na podlagi 23. člena Statuta 
AMD Šlander Celje sklicujem

zbor članov 
AMD Šlander Celje

v četrtek, 30. marca 2017, ob 17. uri,

v prostorih AMD Šlander Celje,
Ljubljanska cesta 37.

Gradivo je na razpolago v tajništvu društva.
Vljudno vabljeni!

Predsednik AMD Šlander Celje
Jožef ZIMŠEK
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Če me iščete, 
me iščite 

v svojih srcih. 
Če imam tam 

svoje bivališče, 
bom vedno pri vas.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi dragega 
moža, očeta, dedija, pradedi-

ja, brata in strica

CIRILA LAVBIČA
(5. 7. 1939 – 1. 3. 2017)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem, ki ste ga v tako lepem številu 
pospremili na njegovi zadnji poti, zanj darovali sveče 
in svete maše ter nam izrazili ustno in pisno sožalje z 

denarno pomočjo.
Posebej se zahvaljujemo vsem, ki ste ga v času njegove 

bolezni obiskovali in bodrili.
Hvala družini Lenič za iskreno pomoč v teh težkih 
trenutkih, Društvu invalidov Šentjur, gospodu Čonču 
za lepo opravljen cerkveni obred, govorniku gospodu 
Bezenšku za ganljive besede, pevcem skupine Eros za 
lepo odpete pesmi slovesa in pogrebni službi Žalujka 

za organizacijo pogreba.

Žalujoči: vsi, ki smo ga imeli radi.
n

Kogar imaš rad, 
nikoli ne umre. 

Le daleč, daleč je …

Z A H VA L A

V 79. letu nas je zapustila 
naša draga mama in stara 

mama

TEREZIJA DOBNIK
rojena Pisanec 

iz Bezovja pri Šentjurju

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izrečena sožalja ter daro-

vano cvetje, sveče in svete maše.
Hvala tudi vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji 

poti.
Žalujoči vsi njeni

466

Z A H VA L A

V 60. letu nas je 
nepričakovano in mnogo 

prezgodaj zapustil naš dragi

MILAN 
GRADIČ

iz Trobnega Dola 
(11. 4. 1957 – 28. 2. 2017)

Ob boleči in nenadni izgubi se iskreno zahvaljujemo 
vsem, ki ste mu poskušali rešiti življenje, ter vsem, ki 
ste nam v težkih trenutkih nudili podporo in nam na 
kakršen koli način pomagali. Hvala vsem za denarno 
in materialno pomoč, obiske, tople stiske rok in soču-
tne besede tolažbe. Hvala za pisno in ustno izražena 
sožalja ter darovano cvetje, sveče in sv. maše. Hvala 
pogrebni službi Komunale Laško, gospodu župniku za 
opravljen obred, gospodu Jožetu za poslovilne besede, 

pevcem, praporščakom in za odigrano žalostinko.
Hvala vsem, ki ste ga pospremili na zadnji poti in ga 

boste ohranili v lepem spominu.
Žalujoči vsi njegovi

L 41

Kako je hiša strašno prazna, 
odkar tebe v njej več ni, 
prej bila tako prijazna, 
zdaj otožna se nam zdi.

V  S P O M I N

Minilo je žalostno leto, 
kar nas je zapustila draga 

mama, tašča, babica, 
prababica in teta

KRISTINA 
SITAR

(1925 – 2016)

Zahvaljujemo se vsem, ki se je spominjate, 
obiskujete njen grob in ji prižigate sveče.

Žalujoči vsi njeni, ki jo močno pogrešamo.
493

Solza, žalost, bolečina 
te zbudila ni, 

a ostala je tišina, 
ki močno boli. 

(T. Pavček)

Z A H VA L A

V 66. letu 
nas je zapustil naš dragi

BOLTEŽAR ORLČNIK
iz Nove Cerkve 

(20. 11. 1951 – 28. 2. 2017)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijate-
ljem, sosedom in znancem, ki ste nam v težkih tre-
nutkih stali ob strani ter nam izrazili ustna in pisna 
sožalja. Iskrena hvala za podarjene sveče, cvetje in 
svete maše. Posebna zahvala PD Dobrna, TD Nova 
Cerkev, torkovim pohodnikom, skupini Dream team, 
gospodu župniku Alojzu Vicmanu za sveto mašo 
in pogrebni obred in cerkvenim pevcem za odpete 
žalostinke. Zahvala tudi Milanu in Anžetu za poslo-

vilne besede.
Hvala vsem, ki ste Boltežarja spoštovali in imeli radi 
ter ga v tolikšnem številu pospremili na njegovi za-

dnji poti.
Žalujoči: žena Marija, sin Vojko in hčerka 

Marjeta z družinama
507

V  S P O M I N

V torek je minilo 
deset let, 

kar nas je zapustila 
naša draga

JOŽEFA PUŠNIK
iz Spodnje Rečice 44 pri Laškem

Hvala vsem, ki se spominjate naše ome Pepce.

L 45

BELO mešano vino prodam. Cena po do-
govoru. Telefon (03) 5805-330. 462

KAKOVOSTNO seno in otavo v rinfuzi pro-
dam. Telefon 031 724-538. 469

DOMAČE vino neškropljenega grozdja 
prodam. Telefon 051 351-664. 489

PŠENICA, tritikala in ječmen naprodaj. 
Telefon 041 742-334. Š 116

KORUZO v zrnju, naravno sušeno, pro-
dam. Telefon 031 249-072. 499

SENO v kockah, v Doblatini pri Laškem, 
ugodno prodam – cena po dogovoru. 
Telefon (03) 5774-023. 497

HLEVSKI gnoj z možnostjo dostave z avto-
mobilsko prikolico po okolici Laškega, 
Rimskih Toplic in Radeč, cena 17 EUR/
prikolica, prodam. Telefon 031 823-
055. 302

SLADKO seno v kockah prodam ali me-
njam za konja ponija. Telefon 031 
207-444. 504

OSTALO

PRODAM

SLOVENSKA bukova drva na paletah (1 x 
1 x 1,8 m) prodamo. Cena za paleto 
je 115 EUR. Telefon 040 860-200. p

GUMI voz, enoosni, 14 col, vrtljiv priklop, 
podložno kolo, 4 x 1,5 m, – »lojtre« 
prodam. Telefon 031 764-247. 476

Poroke
Žalec
Zlato poroko sta prazno-

vala zakonca Anica in Mi-
roslav SLATINŠEK iz Velike 
Pirešice.

Smrti
Celje
Umrli so: Bosiljka ŽELJE-

ZIĆ iz Celja, 85 let, Daniela 
GRM iz Celja, 84 let, Franc 
ŠKOFLEK iz Vinske Gore, 
73 let, Alojzij ZUPANČIČ iz 
Celja, 91 let, Miroslava PRAV-
DIČ iz Velenja, 87 let, Roza 
KOVAČEVIČ iz Vojnika, 79 
let, Viktorija FRELIH iz Celja, 
90 let, Marjan PIVEC iz Zagra-
da, 68 let, Franc TIMPRAN iz 

Celja, 75 let, Branko PLANKO 
iz Zavrha nad Dobrno, 60 let, 
Frančišek OGRADI iz Celja, 
97 let, Ivan IRŠIČ iz Velenja, 
62 let, Anton PAVLIČ iz Ra-
duhe, 86 let, Ivan KRALJ iz 
Velenja, 79 let, Kristina RAN-
ČIGAJ iz Celja, 93 let.

Žalec
Umrli so: Zdenko Bojan 

PILIH iz Celja, 70 let, Vero-
nika PEČNIK iz Studenc, 75 
let, Milomir RADELJIČ iz 
Prebolda, 76 let, Ljudmila 
MARČINKO s Polzele, 84 let.

Odšla si v večno pomlad, 
kjer cvetlic so polne 

tvoje trdne dlani 
in tvoja mehka duša 

se smeji …

Z A H VA L A

Za vedno nas je zapustila

MARIJA HRAMEC
iz Spodnjih Grušovelj 8 pri Šempetru 

(26. 2. 1930 – 7. 3. 2017)

Od naše drage tete Mare, mame, stare mame, tašče, 
prababice, svakinje in sestrične smo se poslovili v 
soboto, 11. marca 2017, na pokopališču v Šempetru 

v Savinjski dolini.
Zahvala vsem, ki ste ji na njeni življenjski poti kadar 
koli dobrohotno stali ob strani, ter vsem, ki ste se 
poslovili od nje in jo pospremili k zadnjemu počitku.

Žalujoči: hči Metka in sin Jože z družinama ter 
nečakinja Majda z družino

n

Prazen dom je in dvorišče, 
naše oko zaman te išče. 

Ni več tvoje dobrote 
in smehljaja, 

le delo tvojih rok ostaja.

Z A H VA L A

Ob boleči in nenadomestljivi 
izgubi našega dragega očeta, 

dedija in pradedija

JAKOBA ZUPANCA
iz Lož pri Rimskih Toplicah 

(25. 7. 1930 – 1. 3. 2017)

se iskreno zahvaljujemo vsem za darovano cvetje in 
sveče ter izražena ustna in pisna sožalja.

Hvala vsem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob 
strani in ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Še enkrat vsem in vsakemu posebej iskrena hvala.

Žalujoči: hči Liljana s Tonijem, hči Ljubica s 
Simonom, vnuki Staš, Lan in Klementina z 

Davidom ter pravnukinja Neža
526

KOSTANJEVE kole za pašnik, »prekle« za 
fižol, orehe in bikca, pasme šarole, 
starega 3 mesecem prodam. Telefon 
070 744-487. p

ŠTIRI letne rabljene gume za opel corso 
ugodno prodam. Telefon 031 296-781.
 485

VARILNI aparat, 250 amperov in šrotar z 
motorjem prodam. Telefon 781-0560.
 405

LETNE gume s platišči, originalne za BMW, 
195/65 – 15 col, 5 mm profila, pro-
dam. Telefon 031 553-612. 523

KUPIM

LES na štoru ali ob cesti kupim. Plačilo 
takoj. Telefon 041 506-958. 366

ZMENKI
UREJEN moški, 45 let, bi rad spoznal pre-

prosto žensko od 35 do 40 let. Pokliči 
ali pošlji SMS – telefon 070 543-964.
 506

ZAPOSLITEV
IŠČEM delo: pomoč starejšim, lahko tudi 

24 ur – kuhanje, likanje, pospravlja-
nje. Imam delovne izkušnje. Telefon 
031 691-787. p

GOSTILNA Privošnik z Rimske ceste 150 
v Šempetru v Savinjski dolini zaposli 
samostojnega kuharja ali kuharico. 
Zaželene izkušnje. Za več informacij 
pokličite telefonsko številko 040 776-
750. n
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TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

90.6 95.1 95.9 100.3 MHz

Kino
CINEPLEXX

Po slovensko s 
Katrco

TUJA LESTVICA
 1. ED SHEERAN - SHAPE OF YOU (7)
 2. DEPECHE MODE - WHERE’S

THE REVOLUTION (4)
 3. LIFE OF DILLON - SEX FOR

BREAKFAST (5)
 4. JAMES BLUNT - LOVE ME

BETTER (3)
 5. KATY PERRY - CHAINED TO

THE RHYTHM (3)
 6. JAMIROQUAI – AUTOMATON (5)
 7. MEGHAN TRAINOR - I’M A

LADY (2)
 8. CALVIN HARRIS FT. FRANK 

OCEAN & MIGOS – SLIDE (1)
 9. KYGO & SELENA GOMEZ -

IT AIN’T ME (1)
 10. LINKIN PARK - HEAVY (2)

DOMAČA LESTVICA
 1. NEISHA - MARILYN MONROE (4)
 2. OMAR NABER - ON MY WAY (2)
 3. BOHEM - BALADA O NJEJ (5)
 4. RAIVEN – ZAŽARIM (1)
 5. CLEMENS - TOK TI SEDE (3)
 6. NIKA ZORJAN – FSE (2)
 7. NINA PUŠLAR FEAT. JAN

PLESTENJAK - TEBE IMAM (6)
 8. PETER LOVŠIN IN BIG FOOT 

MAMA - TI LAHKO (4)
 9. PLIŠ – RAJ (3)
 10. BQL - HEART OF GOLD (1)

PREDLOGA ZA TUJO
LESTVICO:
STARGATE FEAT. P!NK & SIA - 
WATERFALL
CHAINSMOKERS & COLDPLAY - 
SOMETHING JUST LIKE THIS

PREDLOGA ZA DOMAČO
LESTVICO:
SELL OUT - NI PANIKE
NIPKE & TRKAJ FEAT. ARTIFEX - 
VSI SMO NA ISTEM
Lestvico 20 vročih lahko poslušate 
vsako soboto ob 18. uri. Za svoje 
najljubše skladbe lahko glasujete na 
spletni strani www.radiocelje.com.

20 vročih
Radia Celje

 1. Novi spomini: V dobrem in slabem
 2. Pvaninski Abuhi: Sedem pegic
 3. Euro kvintet: Lisička
 4. Akordi: Nekje na pol poti
 5. Ans. Brloga: Za mladoporočenca

ČETRTEK,
16. marec

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 
10.00 Novice, 12.00 Novice, 
12.15 Odmev, 14.00 Regij-
ske novice, 14.10 Kalejdo-
skop, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Odmev – pono-
vitev, 19.00 Novice, 19.15 
Kalejdoskop – ponovitev, 
24.00 SNOP (Radio Celje)

PETEK, 17. marec

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 2. 
jutranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.40 melodiji te-

dna (slovenska, tuja), 8.45 
Poročilo PU Celje, 10.00 
Novice, 11.15 Radi ste jih 
poslušali, 12.00 Novice, 
12.15 Od petka do petka, 
13.00 Kulturni mozaik, 
14.00 Regijske novice, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogodki 
in odmevi RaSlo, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Melodiji tedna 
(slovenska, tuja), 18.00 Po-
glejte v zvezde z Gordano 
in Dolores, 19.00 Novice, 
19.15 Gostimo gostoljubne-
ga glasbenega gurmana, 
24.00 SNOP (Radio Ptuj)

SOBOTA,
18. marec

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 9.15 Otroški radio, 
10.00 Novice, 11.00 Kul-
turni mozaik, 11.20 Ku-
hajmo skupaj, ponovitev, 
12.00 Novice, 12.15 Te-
denski osir, 14.00 Regij-
ske novice, 14.15 Gostimo 
gostoljubnega glasbenega 
gurmana, ponovitev, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 17.00 
Kronika, 17.45 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja),18.00 
Lestvica - 20 vročih Radia 
Celje, 19.00 Novice, 24.00 
SNOP (Radio Ptuj)

NEDELJA,
19. marec

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
9.10 Luč sveti v temi, 10.00 
Novice, 10.10 Znanci pred 
mikrofonom, Breda Kutin, 
11.15 Tedenski osir – pono-
vitev, 12.00 Novice, 13.00 
Čestitke in pozdravi, 18.00 
Pesem slovenske dežele, 
24.00 SNOP (Radio Velenje)

PONEDELJEK,
20. marec

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 

Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 2. 
jutranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.40 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja), 8.45 
Poročilo PU Celje, 9.15 Pred-
stavitev skladb za melodije 
tedna, 10.00 Novice, 10.15 
Ponedeljkovo športno do-
poldne, 12.00 Novice, 12.15 
Vaš zakaj, naš zato, 13.00 
Kulturni mozaik, 13.15 
Izbiramo skladbe tedna, 
14.00 Regijske novice, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 17.00 
Kronika, 17.45 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja), 18.00 
Znanci pred mikrofonom, 
Breda Kutin, ponovitev, 
19.00 Novice, 19.15 Katrca, 
24.00 SNOP (Radio Velenje)

TOREK, 21. marec

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 2. 
jutranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.40 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja), 8.45 
Poročilo PU Celje, 9.15 Ste-
toskop, 10.00 Novice, 12.00 
Novice, 12.15 Male živali, 
velike ljubezni, 13.00 Kul-
turni mozaik, 14.00 Regij-
ske novice, 14.15 Gospo-
darski utrip regije, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogodki 
in odmevi RaSlo, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Melodiji tedna 
(slovenska, tuja), 18.00 
Strokovnjak svetuje, 19.00 
Novice, 19.15 Male živali, 
velike ljubezni, ponovitev, 
24.00 SNOP (Radio Velenje)

SREDA, 22. marec

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.40 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 8.45 Poročilo PU Ce-
lje, 10.00 Novice, 10.15 Ku-
hajmo skupaj, 11.15 Zele-
ni val, 12.00 Novice, 13.00 
Kulturni mozaik, 13.20 
Mali O – pošta, 13.30 Mali 
O – klici, 14.00 Regijske 
novice, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 16.20 Filmsko pla-
tno, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (sloven-
ska, tuja), 18.00 Pop čvek, 
19.00 Novice, 19.15 Zeleni 
val, ponovitev, 24.00 SNOP 
(Radio Slovenske gorice)

D O G O D K I
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PETEK,
17. marec,

ob 17. 30

 TOREK,
21. marec,
ob 17. uri

GLASBA FILM
Psihoanaliza in film
Predava dr. Dušan Rutar

PONEDELJEK,
20. marec,

ob 17.30

LEVSTIKOVA DVORANA
Voda-eno najveèjih bogastev
Ob dnevu voda predava Marinka Žbogar

ÈETRTEK,
16. marec,
ob 17. uri

foto: 
Rajko Vodišek

ÈETRTEK,
23. marec,
ob 17. uri

LEVSTIKOVA DVORANA
Življenje in delo Johanna Gabriela Seidla
Predava zgodovinarka Alenka Hren Medved

ÈETRTEK,
16. marec,
ob 10. uri

SREDA
22. marec,
ob 17. uri

GLASBA FILM
Ali lahko danes še sploh kaj poènemo s filozofijo?
Predava mag. Tatjana Rozman

SREDA
22. marec,

ob 16.15

1. NADSTROPJE
30. Roševi dnevi
Odprtje razstave

KNJIŽNICA PRI MIŠKU KNJIŽKU
Pravljièna ura za najmlajše
za otroke do 3. leta starosti

KNJIŽNICA ŠMARTNO
Pravljiène dogodivšèine
v Knjižnici Šmartno v Rožni dolini

KNJIŽNICA PRI MIŠKU KNJIŽKU
Gledališka predstava Travniška zgodba
V izvedbi Gledališèa Pravljièarna

SREDA
22. marec,
ob 17. uri

GLASBA FILM
Cikel zdravstvenih predvanj
Pomen vzgoje za zdravje otrok in odraslih
Predava dr. Slobodan Vujasinoviè

Kulturne 
prireditve

ČETRTEK, 16. 3.

17.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Čuk na palici
Kulturni zavod Kult; 
lutkovni kabaret za Cici 
abonma in izven

17.00 OŠ Blaža Kocena Ponikva
Prireditev za materinski 
dan

Spored od 16. 3. do 22. 3.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Bostonski heroji – drama, triler
od četrtka do srede: 17.40
John Wick 2 – akcijski, triler
petek, sobota: 22.40
Kong: Otok lobanj – pustolo-
vski, fantazijski
od četrtka do srede: 16.40, 20.20
Kong: Otok lobanj – pustolo-
vski, fantazijski, 3D
od četrtka do srede: 19.00, 21.20
Lego Batman fi lm – animirani, 
sinh.
sobota, nedelja: 13.40
Lepotica in zver – fantazijski
četrtek: 16.50, 21.10
petek: 17.30, 20.00, 22.30
sobota: 15.00, 17.30, 20.00, 22.30
nedelja: 15.00, 17.30, 20.00
ponedeljek, torek, sreda: 17.30, 
20.00
Lepotica in zver – fantazijski, 
3D
četrtek: 18.40, 20.00
od petka do srede: 18.40, 21.10
Lev: Dolga pot domov – biograf-
ski, drama
petek, sobota, ponedeljek, torek, 
sreda: 16.10
Logan: Wolverine – akcijski, 
fantazijski
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.00, 20.50
petek, sobota: 18.00, 20.50, 
22.30
Maša in Medved – animirani, 
sinh.
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.40, 17.10
sobota, nedelja: 13.50, 15.40, 
17.10
Mesečina – drama
od četrtka do srede: 15.30
Nepričakovano očka – komedi-
ja, drama
četrtek: 16.30, 20.40
petek: 16.30, 20.30
sobota: 14.10, 16.30, 20.30
nedelja: 14.10, 16.30, 21.05
ponedeljek, torek, sreda: 16.30, 
20.30
Petdeset odtenkov teme – dra-
ma, erotični
od četrtka do srede: 17.50, 20.10
Snežna kraljica 3: Ogenj in led 
– animirani, sinh.
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.00
sobota, nedelja: 14.00, 16.00
Udari kot dedec – komedija
četrtek: 18.45
petek, sobota, ponedljek, torek, 
sreda: 18.30
nedelja: 19.10
Večer sodobnega baleta – balet
nedelja: 16.00
Vrabček Richard – animirani, 
pustolovski, sinh.
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.15
sobota, nedelja: 14.20, 16.15
Zapoj – animirani, sinh.
sobota, nedelja: 14.30
Zbeži – drama
od četrtka do srede: 18.50, 21.00

ČETRTEK
18.00 Samo konec sveta – drama
PETEK
17.30 Matura – drama
20.00 Prazna soba/Moja hči 
Nora – dokumentarni; Festival 
dokumentarnega fi lma
SOBOTA
18.00 Samo konec sveta – drama
20.00 Safari – dokumentarni; 
Festival dokumentarnega fi lma
NEDELJA
20.00 Dan osvoboditve – doku-
mentarni; Festival dokumentar-
nega fi lma
TOREK
19.00 Matura – drama
SREDA
19.00 Ministrstvo ljubezni – ko-
mična drama

PETEK
18.00 Lev: Dolga pot domov – 
drama
18.15 Pošast Moli – animirani, 
sinh.
20.10 Bostonski heroji – akcij-
ska drama
20.30 Spovedi – triler, drama
22.30 Kong: Otok lobanj – ak-
cijska fantazijska avantura, 3D
SOBOTA
18.00 Bostonski heroji – akcij-
ska drama
18.15 Pošast Moli – animirani, 
sinh.
20.00 Spovedi – triler, drama
20.30 Kong: Otok lobanj – ak-
cijska fantazijska avantura, 3D
NEDELJA
16.00 Vrabček Richard – animi-
rana avantura, sinh.
17.00 Pošast Moli – animirani, 
sinh.
18.00 Kong: Otok lobanj – ak-
cijska fantazijska avantura, 3D
19.00 Spovedi – triler, drama
20.15 Lev: Dolga pot domov – 
drama
PONEDELJEK
17.30 Petdeset odtenkov teme – 
romantična drama
20.00 Samo konec sveta – dra-
ma

17.00 Dvorana Kulturnega centra 
Rogaška Slatina
Prireditev ob dnevu žena 
in materinskem dnevu
glasbeni gostje: skupina 
Gadi

17.30 Hmeljarski dom Petrovče
Proslava ob dnevu žena 
in materinskem dnevu
MPZ Petrovče, Vrtec 
Petrovče in OŠ Petrovče

18.00 Mladinski center Bistrica 
ob Sotli
Slovenija – navodila za 
uporabo
pogovorni večer z Naro 
Petrovičem ob izidu knjige

19.30 SLG Celje
Neil LaBute: Razlogi za 
srečo
Drama SNG Maribor; 
Dnevi komedije

19.30 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Nostalgična komedija
abonma Gustav

20.00 Branibor club Celje
Mladen Pahović in Rok 
Škrlep
stand up večer

PETEK, 17. 3.

17.00 Kulturni center Rogaška 
Slatina
Prireditev za mamice in 
babice

19.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Pridi gola na večerjo
komedija v izvedbi KUD 
Škofl jica

19.30 SLG Celje
Branislav Nušić: Žalujoča 
družina
SLG Celje in PG Kranj; 
Dnevi komedije
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Podjetje NT&RC, d.o.o. opravlja časopisno-založni-
ško, radijsko in agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.

Direktorica: Anica Šrot Aužner

Naročnine: Vera Gmajner. Telefon: (03) 4225 171. 
Sprejem naročnin po e-pošti: vera.gmajner@nt-rc.si
Mesečna naročnina je 9,50 EUR. Za tujino je letna 
naročnina 228 EUR. Številka transakcijskega računa 
pri Abanki d.d. Ljubljana: SI56 0510 0801 5262 360. 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

Tisk: Delo, d.d., Tiskarsko središče, Dunajska 5, 
direktor: Bogdan Romih. Novi tednik sodi med pro-
izvode, za katere se plačuje 9,5% davek na dodano 
vrednost.

NOVI TEDNIK
Odgovorna urednica: mag. Marjetka Raušl Lesjak
Namestnica odg. ur.: Tatjana Cvirn
Oblikovanje: Minja Bajagič
Računalniški prelom: Igor Šarlah, Andreja Balja
Fotografija: SHERPA, GrupA
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si
E-mail tehničnega uredništva: tehnika.tednik@nt-rc.si

RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Bojana Avguštinčič
Namestnik odg. ur.:  Robert Gorjanc
E-mail: radio@nt-rc.si
E-mail v studiu: info@radiocelje.com

UREDNIŠTVO
Barbara Gradič Oset, Janja Intihar, Brane Jeranko, 
Lea Komerički, Saška T. Ocvirk, Špela Ožir, Eva 
Popovič, Tina Strmčnik, Simona Šolinič, Dean Šuster
Tajnica uredništva: Tea Podpečan
Lektorica: Tanja Drolec

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.

Marketing: Marjan Brečko, Simona Brglez,
Eva Javoršek, Vesna Lejič Mlakar, Bojan Pilih, 
Kristina Šuhel, Klavdija L. Tomažič

Telefon: (03) 42 25 100

Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511

Sprejem oglasov po elekt. pošti: agencija@nt-rc.si

19.30 Gledališče Zarja Celje
Anton Pavlovič Čehov: 
Vanja
gledališka predstava v 
izvedbi Gledališča Zarja 
Celje

20.00 AQ galerija Celje
Marko Brecelj
koncert

20.00 OŠ Franja Malgaja Šentjur
Vokalna skupina Il divji
koncert; gosta: Nuša 
Derenda in Ansambel 
Sekstakord

SOBOTA, 18. 3.

10.00 Kinodvorana Kozje
Sonce gre na potep
predstava v izvedbi 
Glasbenega gledališča 
Melite Osojnik; Zmajčkov 
abonma

17.00 Večnamenska dvorana 
Terme Zreče
MoPZ PGD Zreče
jubilejni koncert ob 
30-letnici delovanja

19.00 Kulturni dom Bistrica ob 
Sotli
Etno skupina Nojek
letni koncert

19.00 Kulturni center Rogaška 
Slatina
Vinko Möderndorfer: 
Oblast
zadnja ponovitev komedije 
v izvedbi dramske skupine 
iz Kostrivnice

19.30 SLG Celje
Jonas Žnidaršič: Jonas
Špas teater; zaključek 
festivala Dnevov komedije 
in podelitev nagrad

NEDELJA, 19. 3.

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Celeia – mesto pod 
mestom
javno vodstvo po razstavi

15.30 in 18.00 Dom kulture 
Velenje
Tone Partljič: Čaj za dve
komedija; Veseli oder Ptuj

19.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Špela Pirnat, viola in 
Tadej Horvat, klavir
Alegro glasbeni abonma 
knjižnice Šentjur

PONEDELJEK, 20. 3.

17.00 Kulturni center Rogaška 
Slatina
Prireditev za mamice in 
babice

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Močna kakor smrt je 
ljubezen
igrani recital Ljubiteljskega 
gledališča Teharje

TOREK, 21. 3.

11.00 Vila Bianca Velenje
Biti ženska
odprtje likovne razstave 
članic krožka Perspektiva

15.30 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
Javni nastop učencev 
osnovne stopnje: 7. in 
8. razred, sledi 5. in 6. 
razred

16.30 Dom kulture Velenje
Volk in kozlički
lutkovna igrica 
Lutkovnega gledališča 
Velenje ob svetovnem 
dnevu lutk; namenjena 
otrokom od tretjega leta 
dalje

17.00 Galerija Velenje
Javno vodstvo po razstavi 
Zmaga Lenárdiča

17.00 in 19.00 Ipavčev Kulturni 
center Šentjur
Pomladanski koncert 
Glasbene šole 
skladateljev Ipavcev 
Šentjur

18.00 Velenjski grad
Petminutnice Staneta 
Špegla
odprtje razstave

18.00 Hiša mineralov Velenje
Peter Semolič z 
amnetistom v ustih
ob svetovnem dnevu 
poezije

19.00 Knjižnica Laško
Literarno-glasbeni večer 
z Jernejem Dirnbekom

19.30 Celjski dom
Eva-Nina Kozmus, fl avta, 
Karmen Pečar, violončelo 
in Mojca Zlobko Vajgl, 
harfa
koncert

SREDA, 22. 3.

16.20 Osrednja knjižnica Celje
Literarna glasila 
slovenskih osnovnošolcev 
in srednješolcev v okviru 
Roševih dnevov
odprtje razstave

17.00 Glasbena šola Celje
Jutro je začetek 
pustolovščine
osrednja prireditev 
s podelitvijo nagrad 
najboljšim avtorjem; 
Roševi dnevi

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Travniška zgodba
gledališka predstava 
v izvedbi Gledališča 
Pravljičarna

17.00 Celjska kulturnica
Veliki dobrodušni 
velikan
lutkovna predstava v 
izvedbi Škratkovega 
lutkovnega gledališča Celje

18.00 Dom kulture Velenje
Velenjski plesni oder
območna revija plesnih 
skupin Šaleške doline

19.00 Narodni dom Celje
Le srce bo odmerilo čas
tradicionalni večer ruske 
poezije, plesa in glasbe ob 
svetovnem dnevu poezije s 
sedanjimi in nekdanjimi 
dijaki Gimnazije Celje – 
Center

19.30 Celjski dom
Valerie Albrecht, viola 
in Manca Dornik, 
harmonika
koncert GM-oder

19.30 Kulturni center Rogaška 
Slatina
Erik Gedeon: Večno 
mladi
komedija SNG Maribor

Ostale prireditve
ČETRTEK, 16. 3.

11.00 Kulturni center Rogaška 
Slatina
Kulinarična razstava 
društva Gaja

16.00 Pred obrambnim stolpom 
Žalec
Svečana rez trte Nikolaje, 
potomke najstarejše trte 
na svetu

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Koža – naše ogledalo
predava Slobodan 
Vujasinović, dr. med.

17.00 Knjižnica Šentjur
Ura pravljic

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Decoupage – servietna 
tehnika
ustvarjalno delavnico za 
odrasle bo vodila Admira 
Robin

17.00 Galerija Velenje
Družinska urica
primerno za otroke starejše 
od petih let; vodi: Nina 
Cvirn

17.30 Mladinski center Rogaška 
Slatina
Kljub vsemu rečem 
otroku da
predstavitev knjige avtorice 
Jasne Colnerič

18.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Deček s tatujem na srcu
predstavitev knjige avtorja 
Simona Mičiča

18.00 Velenjski grad
Predavanje o fotografi jah, 
posnetih v Afriki pred 
drugo svetovno vojno
fotografi je bosta predstavil: 
dr. Marko Frelih in Blaž 
Verbič

19.00 Celjski dom
Pomoči in izcelitve po 
duhovni poti
informativno predavanje 
s pomočjo učenja Bruna 
Groeninga

19.00 Knjižnica Laško
Poti k izvirom
potopisno predavanje 
Francija Horvata

19.00 Kulturni dom Vojnik
Nekaj o cvetju, sadju in 
zelenjavi
predavata: Drago Jančič in 
Mirko Krašovec

PETEK, 17. 3.

8.00 Podčetrtek
Jedrčev sejem v 
Podčetrtku

15.30 Knjižnica Bistrica ob Sotli
Pravljično in ustvarjalno 
popoldne z Jožico Kunst

18.00 Galerija Mozirje
Starodavna umetnost 
zdravljenja – 
tradicionalna evropska 
medicina
predstavitev knjige 
Veronike Plantan in mag. 
Uroša Plantana

18.00 Celjski mladinski center
Izobraževanje za mir
mednarodna 
multimedijska 
izobraževalna delavnica, 
ki jo je zasnoval Prem 
Rawat

SOBOTA, 18. 3.

10.30 Galerija Velenje
Galerijske sobotnice
primerno za otroke med 
tretjim in šestim letom

NEDELJA, 19. 3.

7.00 do 16.00 Dom sv. Jožefa 
Celje
Romarski shod: Jožefovo
ob 20-letnici Doma sv. 
Jožefa in 400-letnici 
lazaristov

8.00 do 20.00 Petrovče
Jožefov sejem

8.00 Bistrica ob Sotli
Jožefov sejem

8.30 Pri cerkvi sv. Jožefa v 
Škalah
Jožefov sejem in srečanje 
godovnikov

9.00 Bistrica ob Sotli
Jožeki kuhajo golaž
tradicionalno tekmovanje 
v kuhanju golaža

10.00 Pred občinsko stavbo v 
Bistrici ob Sotli
Slavnostna rez občinskih 
vinskih trt

10.00 Velenjski grad
Mladi muzealci – teh šest 
desetletij Muzeja Velenje
nedeljska muzejska 
ustvarjalnica za otroke

11.00 Citycenter Celje
Kako sta Bibi in Gusti 
premagala žalost
pravljica v otroškem parku 
Džungla

PONEDELJEK, 20. 3.

13.00 Mladinski center Velenje
Središče mladih in otrok 
Velenje
od ponedeljka do četrtka: 
učna pomoč, interaktivne, 
kuharske, ustvarjalne, 
glasbene delavnice, 
družabne in športne igre …

16.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic v srbskem 
jeziku
namenjena otrokom, 
starejšim od treh let; 
pripovedovala bo Maruška 
Škoda

17.00 Dom sv. Jožefa Celje
Pogovor o življenju in 
smrti
voditeljici: Metka Klevišar, 
dr. med. in Julka Žagar, 
dr. med.

17.30 Osrednja knjižnica Celje
Voda – eno največjih 
bogastev
predava: Marinka Žbogar 
v okviru Univerze za III. 
življenjsko obdobje

18.00 Kulturni dom pri Termah 
Zreče
Športniki leta
podelitev priznanj s 
kulturnim programom 
Šolskega centra Slovenske 
Konjice – Zreče

18.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Camino – Od suženjstva 
do svobode
predstavitev knjige Petre 
Škarja

18.00 Teozofska knjižnica in 
bralnica Alme M. Karlin 
Celje
Praktični doprinos 
posameznika k miru v 
svetu
gostje iz tujine: dr. Alica 
Cabezudo in dr. Nina 
Meyerhof

TOREK, 21. 3.

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Psihoanaliza in fi lm
predava dr. Dušan Rutar

17.00 Vila Rožle Velenje
Torkova peta – Pomlad 
je tu
ustvarjalnica za otroke in 
starše

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Eins, zwei, drei! Po 
nemško zdaj!
zabavna nemščina za 
otroke, starejše od petih let 
s Frenkom Špilerjem

SREDA, 22. 3.

17.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Angleško-igralne urice
prebiranje pravljic z Nino 
Hajnšek

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Pravljična joga
namenjena otrokom od 
treh let; izvajata: Nina 
Časl in Metka Pivk Srdić

18.00 Mestna knjižnica Velenje
Branje je žur, reading 
is cool
bralni krožek za najstnike; 
voditeljici: Brina 
Zabukovnik Jerič in Darja 
Joger Avberšek

18.00 Mohorjeva dvorana Celje
Drago in Sara Jerebic: 
Bližina osrečuje
predstavitev knjige 
in pogovor s 
psihoterapevtoma

19.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Ko imajo hormoni žur
predavanje Minke Gantar

Razstave
Stari grad Celje, stolp nad 

Pelikanovo potjo: Svetlikanje 
prekletih/ Flickering of the da-
mned, zvočna instalacija Ga-
šperja Piana; do nadaljnjega; 
Prostorska postavitev Marka 
Požlepa Svetlikanje prekletih 2. 
del – fragmentacije zgodovine; 
do preklica

Paviljon za prezentacijo 
arheologije, Glavni trg Celje: 
razstava Rimska Celeja; do na-
daljnjega

Zgodovinski arhiv Celje: 
razstava Dekade: Osemdeseta@
Celje 1980-1989; do preklica

Likovni salon Celje: razsta-
va Tihomirja Pinterja Portreti 
sodobne slovenske literature 
(1991–2016); do 31. 3.

Muzej novejše zgodovine Ce-
lje: fotografska razstava Koreni-
ne avtorja Vinka Skaleta; do 2. 4.

Axx. On. M. in Galerija Niko 
Ignjatič Celje: razstava Avatar 
umetnice Jasne Klare Kozar v 
sodelovanju z MMC Kibla Ma-
ribor; do 31. 3.

Galerija Kvartirna hiša Ce-
lje: slikarska razstava Elisabette 
Bacci Colour fi elds; do 31. 3.

Galerija sodobne umetnosti 
Celje: razstava Slovenski strip 
2003–2016; do 7. 5.

Upravna zgradba tovarne 
Etol Škofja vas: razstava ume-
tniške fotografi je Jureta Krava-
nje; do 30. 4.

Celjska kulturnica: razstava 
likovnih del Slavice Biderman; 
do 31. 3.

Osrednja knjižnica Celje: 
razstava Škarjerezi Vojničanke 
Doroteje Hauser (1877–1946) in 
grafi ke po njenih motivih; do 6. 
4. in razstava o delu in življenju 
Johanna Gabriela Seidla; do 30. 
4.

Železarski muzej Teharje: 
Skupinska fotografska razstava; 
do 30. 3.

Galerija Volk Celje: prodaj-
na razstava likovnih del iz stalne 
zbirke: olja na platno različnih 
avtorjev; do 31. 3.

Avla Splošne bolnišnice Ce-
lje: razstava Svetovni da ledvic 
ter Praznik žena in materinski 
dan, gradivo dijakov Srednje 
zdravstvene šole Celje; do 31. 3.

Medobčinska splošna knji-
žnica Žalec: razstava Portreti 
slovenskega Parnasa; do 31. 3.

Galerija Velenje: razstava 
Zmaga Lenárdiča, »Don't think 
art! /Ne misli: Umetnost!«; do 
8. 4.
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Podjetje BSH Hišni aparati iz Nazarij, ki je 
že skoraj četrt stoletja v lasti skupine BSH, 
bo letos izdelalo več kot osem milijonov 
malih gospodinjskih aparatov. Najzahtev-
nejši, popolnoma avtomatski kavni aparati 
v trgovini stanejo 4.400 evrov. Tovarna, ki 
je že zdaj največja v Evropi za proizvodnjo 
malih gospodinjskih aparatov, se bo do 
prihodnjega leta razširila na 40 tisoč kva-
dratnih metrov površin. O prednostih, ki 
jih je podjetju prinesel tuj lastnik, in tudi 
o slovenski državi, ki bi samo jemala in nič 
dajala, smo se pogovarjali z direktorjem Bo-
štjanom Gorjupom.

Na eni od sten v njegovi pisarni visita sliki 
lokalnih umetnikov, dediščina preteklosti, ko je 
Gorenje v svojem nazarskem obratu na leto na-
redilo skromnih milijon izdelkov, a še te sta mu, 
ker ni imelo svojega trga, pomagala prodajati 
najprej Krupp in nato še Bosch. Na steni naspro-
ti njegove pisalne mize sta dva velika zaslona – 
sedanjost in prihodnost. »Za videokonference,« 
pojasni Boštjan Gorjup. V Sloveniji je namreč 
tudi sedež regije, iz katere BSH upravlja prodajo 
v desetih državah jugovzhodne Evrope. Boštjan 
Gorjup pravi, da so razlike med preteklostjo in 

»Ne dihamo samo za Slovenijo, 
ampak za ves svet«
V Nazarjah bodo letos izdelali več kot osem milijonov malih 
gospodinjskih aparatov, napoveduje Boštjan Gorjup iz BSH 
Hišnih aparatov

sedanjostjo ogromne. Danes podjetje ustvari 
petnajstkrat več prihodkov od prodaje kot leta 
1993, ko je koncern BSH kupil Gorenjev obrat. 
Takrat je podjetje imelo le peščico inženirjev, 
danes jih ima več kot 240. Število zaposlenih 
se je s 300 povečalo na več kot 1.400.

Kako se je z novim lastnikom spremenil 
poslovni model tovarne?

Lastniki so se odločili, da bodo na tej lokaciji, 
ki je bila njihova prva na vzhodu Evrope, posta-
vili kompetenčni center. Začeli so zaposlovati 
inženirje in izdelovati vedno bolj zahtevne izdel-
ke. Po več kot dvajsetih letih sistematičnega dela 
in razvoja dela v tovarni že več kot 240 inženir-
jev. Smo četrti največji razvojni center v državi, 
pred nami so le Lek, Krka in Gorenje. Po številu 
patentov smo tretji v Sloveniji. In prav zaradi 
tega prepleta močnega razvojno-tehničnega dela 

ter učinkovite proizvodnje nam je uspelo. Raste-
mo zaradi nenehnega izboljševanja procesov 
in danes je delež naših fiksnih stroškov v ceni 
izdelka popolnoma primerljiv s kakšno kitajsko 
tovarno. Razvijamo se torej zaradi močne ra-
zvojne ekipe. Brez nje nam ne bi uspel preskok 
od paličnega mešalnika, za katerega je v trgovini 
treba odšteti 20 evrov, do vgradnega kavnega 
aparata, ki stane več kot 4 tisoč evrov.

Tretji najpomembnejši steber tovarne so 
najbrž dobavitelji.

Tako je. V tovarni poskrbimo za glavno sesta-
vljanje izdelkov, vse drugo kupimo pri svojih 
dobaviteljih. Z Gorenjem smo kar 15 let sistema-
tično gradili mrežo lokalnih dobaviteljev. Vsak 
koncern, ko pride v neko državo, pa naj bo to 
vzhod Romunije ali Kitajska, poskuša vključiti 
čim več lokalnih dobaviteljev, saj mu to prinaša 
velike koristi. Tudi BSH je ravnal tako, spodbujal 
je lokalne proizvajalce, jih učil o obvladovanju 
proizvodnje, kakovosti in razvoju. Danes ima-
mo v Sloveniji že približno 100 dobaviteljev, pri 
katerih na leto kupimo za več kot 120 milijonov 
evrov sestavnih delov. Zanimivo je, da je večina 
naših dobaviteljev začela proizvodnjo v garaži, 
danes pa so to podjetja z nekaj sto zaposleni-

Boštjan Gorjup je poklicno pot v BSH Hišnih aparatih začel pred sedemnajstimi leti kot praktikant. Je kader, ki so ga vzgojili v koncernu, saj so ga že po nekaj mesecih dela poslali v Nemčijo v program usposabljanja 
bodočih managerjev. Leto in pol je delal v centrali in eni od nemških tovarn. Po vrnitvi v Slovenijo je začel prevzemati pomembne vodstvene funkcije. V centralo skupine v München je ponovno šel leta 2014. Vodil 
je področje kontrolinga, financ in računovodstva za vse družbe, ki jih ima BSH v Evropi. Od leta 2016 je v nazarski tovarni zadolžen za področje gospodarjenja, skupaj z ostalim vodstvom družbe je odgovoren tudi 
za poslovanje v prodajni regiji Adriatic East.

»Velik problem naše države je pesimizem. Povprečni 
zahodnjak živi slabše kot povprečni Slovenec. Večina ima 
lastno stanovanje in lahko gre na dopust dvakrat na leto, o 
čemer mnogi na zahodu lahko le sanjajo.«

mi. Elrad je na primer nastal prav zaradi BSH, 
Cablex, ki se širi skupaj s koncernom, pa ima 
danes po svetu že devet tovarn. To so zgodbe, 
ki so ljudem manj znane.

Je dobaviteljska mreža, ki ste jo zgradili, 
velika konkurenčna prednost v primerjavi 
z drugimi tovarnami v skupini BSH?

Vsekakor. To je pravzaprav naša zelo velika 
konkurenčna prednost. V zadnjem letu poleg 
orodij, ki jih kupujemo pri slovenskih orod-
jarjih, kupujemo tudi zelo veliko proizvodne 
tehnike. Razvili smo ali pa smo pomagali raz-
viti kar nekaj sistemskih dobaviteljev za naše 
proizvodne linije. Naši dobavitelji nam torej 
omogočajo, da smo lahko ves čas konkurenčni.

Kaj storite v primerih, ko kateri od vaših 
dobaviteljev zaide v težave? V mislih imam 
Aha Secaplast, ki je pred približno letom 
šel v stečaj.

Vedno imamo pripravljen scenarij tudi za 
takšne primere. S tem laškim podjetjem smo 
začeli sodelovati leta 2008, pomagali smo mu 
s svojimi specifičnimi znanji, z vodstvom smo 
imeli redne sestanke. Ko je Skupina Aha vsto-
pila tudi v Muro, smo zaslutili, da se zgodba 
ne bo dobro končala. Ko so se v Aha Secapla-
stu res začele težave, bi lahko preprosto vzeli 
svoja orodja in jih odpeljali k drugim dobavi-
teljem. Proizvodnjo v Laškem bi zaprli in na 
cesto bi šlo sto ljudi. Naša tovarna bi tudi brez 
tega podjetja delala naprej, saj vedno ustvarja 
tako imenovane »varnostne zaloge«. A smo se 
odločili za drugačno pot. Podprli smo podjetje 
Turna, ki je najprej najelo in pred kratkim tudi 
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kupilo proizvodne prostore Aha Secaplasta. 
Seveda smo ves čas spremljali poslovanje v La-
škem in preverjali finančno stanje podjetja. Ta 
zgodba je lep primer, kako lahko neka tovarna 
tudi na takšen način naredi nekaj družbeno 
koristnega, da pomaga ohraniti delovna mesta 
v podjetju, ki ga je nekdo s svojimi napačnimi 
odločitvami pripeljal na rob prepada.

Kakšni so lanski poslovni rezultati BSH Hi-
šnih aparatov in kakšni so načrti za leto 2017?

V skladu s politiko koncerna konkretnih 
podatkov o poslovanju ne smem komentira-
ti. A lahko povem, da smo z letom 2016 zelo 
zadovoljni. Dosegli smo malo manj kot 290 
milijonov evrov prihodkov in zaposlili še 110 
ljudi. Letos se nam obeta visoka rast, pričaku-
jemo rekordno proizvodnjo, tako količinsko 
kot po vrednosti. Imamo zelo veliko naročil 
in že v prvih treh mesecih smo zaposlili pri-
bližno sto ljudi.

So to zaposlitve za nedoločen čas?
Naš proces zaposlovanja je vedno takšen, 

da ljudi najprej zaposlimo za določen čas. 
Nato jih usposabljamo in če smo z njimi za-

Koliko so lastniki od leta 1993 do danes 
že vložili v nazarsko tovarno?

V zgradbe in proizvodne linije je koncern 
skupaj vložil že 250 milijonov evrov. Vložek 
v znanje in razvoj bi težko ocenil, a vsekakor 
gre za zelo veliko denarja.

Kako prepričate lastnike, naj vlagajo v 
Sloveniji? Za naložbe se najbrž potegujejo 
tudi druga podjetja v skupini.

V skupini BSH je 40 tovarn in notranja kon-
kurenca je včasih res večja od zunanje. Marsi-
kaj smo že doživeli. Deli proizvodnje so se selili 
iz ene tovarne v drugo, iz Španije v Slovenijo, 
iz Slovenije na Češko, s Kitajske v Slovenijo. 
Zgodilo se je, da smo imeli tukaj premalo pro-
stora in so proizvodnjo enega od naših izdelkov 
selili v našo turško tovarno, lani pa so ga spet 
selili k nam, ker je bila turška tovarna dražja od 
naše. Sicer pa v tekmi za naložbe uspevamo, 
ker imamo učinkovito proizvodnjo in dobre 
dobavitelje, odločilna je tudi bližina trga. Eden 
od šestih kriterijev, po katerih se v koncernu 
odločajo, kje bodo vlagali, je tudi cena delavca 
za tekočim trakom, vendar ni odločilna. Res je 

vem, vse bo odvisno od razmer na trgu. Upam, 
da se bomo razvijali tako kot v preteklih letih, 
ko smo postali ena od štirih največjih tovarn, ki 
zna delati aparate za kavo. Pri aparatih za pri-
pravo hrane, pa naj gre za palične mešalnike 
ali kuhinjske robote, pa smo že dolgo največji.

V Nazarjah ni samo zelo pomembna to-
varna malih gospodinjskih aparatov, tu je 
tudi center koncerna za vzhodno Evropo. 
Tudi to je zagotovo veliko priznanje vsem 
zaposlenim, da delajo dobro.

Vodstvo BSH Hišnih aparatov je odgovorno 
tudi za poslovanje v prodajni regiji BSH Adriatic 
East. Slovenija je središče regije, v katero sodijo 
še Hrvaška, Srbija, Bosna in Hercegovina, Črna 
gora, Kosovo, Makedonija, Albanija, Bolgarija in 
Romunija. Najprej smo bili zadolženi le za pro-
dajo v Sloveniji in deloma še za nekaj manjših 
držav, nato smo v letih 2009 do 2013 ustanovili 
hčerinske družbe na Hrvaškem ter v Srbiji in 
Bolgariji, lani pa so lastniki zaradi dobrega dela 
k nam priključili še družbo v Romuniji. Iz Slove-
nije torej zdaj upravljamo še romunsko družbo.

To je zagotovo veliko priznanje – majhna 
Slovenija upravlja zelo velik trg …

(smeh) Res je velik uspeh. Samo dva pri-
mera sta, poleg našega je še eden v severni 
Evropi, da je BSH regijo prepustil v upravlja-
nje lokalnemu vodstvu. To je vsekakor dokaz, 
da če dobro delaš, dobiš več kompetenc. Na 
to smo zelo ponosni.

Koliko trga malih hišnih aparatov obvla-
dujete v Sloveniji?

Imamo pomemben delež, vendar če koli-
čino izdelkov, ki jih prodamo v naši državi, 
primerjam s celotno našo proizvodnjo, lahko 
rečem, da celoletno proizvodnjo za slovenski 
trg zaključimo že 4. januarja. V Evropi pa ima-
mo različne deleže, od 10 do 50 odstotkov. 
Največjega imamo pri kuhinjskih robotih, 
saj je vsak drugi robot v Evropi iz nazarske 
tovarne. Naša tovarna je usmerjena v Evropo, 
pravzaprav diha za ves svet.

Še čutite rusko krizo?
Rusija je bila naš drugi največji trg, takoj za 

Nemčijo, in skoraj čez noč smo izgubili več 
kot polovico tega trga. Če ne bi imeli prodaj-
ne mreže, ki se znajde v kriznih razmerah, 
bi lahko imeli velike težave. Tako pa ruske 
krize pravzaprav sploh nismo čutili, saj smo 
prodajo v tej državi takoj nadomestili z novi-
mi trgi. Tudi to je ena od prednosti, če si del 
tako velike skupine kot je BSH. Sicer pa se 

ruski trg postopoma spet postavlja na noge. 
Pričakujemo ponovno rast prodaje, saj so prav 
mali gospodinjski aparati običajno prve velike 
naložbe gospodinjstev, ko si opomorejo.

Tudi sicer kriza, ki je zajela gospodarstvo 
leta 2009, nazarske tovarne ni zamajala.

Saj smo navajeni, da se kar naprej kaj do-
gaja. Res smo kljub krizi povečevali prodajo 
in prihodke, navzven se je zdelo, da je vse 
v redu, znotraj pa je bilo stresno. Predvsem 
nam je pri premagovanju krize pomagala 
odločitev koncerna leta 2009, da bo kavne 
aparate delal v Sloveniji. S tem smo pridobili 
veliko delovnih mest in smo edini v skupini, 
ki delamo te aparate, smo največja tovarna v 
Evropi. Pomembno za premagovanje krize 
je bilo in je še vedno dejstvo, da koncern že 
ves čas dobiček vrača v tovarno in ga vlaga 
v razvoj.

BSH Hišni aparati so že vsa leta med tisti-
mi, ki najbolj glasno opozarjajo na nevzdr-
žne cestne povezave in na nujnost gradnje 
tretje razvojne osi. Pred časom je bilo mogo-
če slišati celo grožnje o prestavitvi tovarne 
na drugo lokacijo.

Država je očitno šele pred kratkim spoznala, 
kako pomembno je to območje. Tukaj je najve-
čje industrijsko območje v državi, ki je večje kot 
ljubljansko. Delamo male in velike gospodinjske 
aparate, komponente za avtomobilsko industri-
jo, tu je tudi nekaj druge industrije. Zato hoče-
mo in želimo, da se ta projekt zaključi v šestih 
letih, kar je tehnično in finančno popolnoma 
izvedljivo. Izračunali smo, da lahko podjetja na 
tem območju v naslednjih osmih letih prihodke 
povečamo za najmanj 20 odstotkov, kar pomeni, 
da bomo imeli 5 milijard evrov prometa. Zato 
je skrajni čas, da država pravzaprav z našim 
denarjem zgradi to cesto. Štiri sedanje milijar-
de prometa namreč pomenijo, da Ljubljana 
od gospodarstva na tem območju dobi na leto 
800 milijonov evrov. To je več, kot stane cesta. 
Povsod drugod po Evropi bi cesto že zdavnaj 
naredili. Pri nas pa se ne zavedajo, da smo iz-
vozniki motor države, da brez nas sploh ne bi 
mogla delovati. Izvozniki pripeljemo vsako leto v 
državo 30 milijard evrov svežega denarja. Če ne 
bi bilo vseh teh tovarn, ki poslujejo na tujih trgih, 
bi živeli v tej državi s 300 evri neto plače. Bolj kot 
bomo uspešni, boljše plače bo imela vsa država. 
Edino, kar mora narediti, je, da nam prisluhne, 
ko je treba očistiti Savinjo, da ne bo poplavljala, 
in da naredi tistih 30 kilometrov ceste ter da zni-
ža davke za visokokvalificiran kader. To je vse, 
kar naša tovarna potrebuje od te države.

Verjamete, da se tokrat res premika in bo 
država končno začela graditi hitro cesto?

Še vedno verjamem. Če je ne bo zgradila 
ta ekipa, bo pač morala priti druga, ki se bo 
končno zavedla, da krave ne moreč molsti, če 
je prej ne nahraniš.

Kaj o teh zapletih s cesto pravijo vaši la-
stniki?

Njihovih komentarjev raje ne bom razkril.
JANJA INTIHAR, foto: GrupA

»Zgradbe in stroje lahko danes kupimo s klikom na miško. 
Ali jih bodo ljudje znali učinkovito uporabiti, pa je odvisno 
od tega, koliko vlagamo v njih. Prav po tem se BSH in mnogi 
drugi nemški koncerni razlikujejo od poslovnih sistemov, ki 
delujejo na nenehnih menjavah ključnih ljudi. Na dolgi rok 
je dobro imeti enovito ekipo.«

dovoljni, jih zaposlimo za nedoločen čas. Pri 
tem moram poudariti, da vsako novo delovno 
mesto v naši tovarni zagotavlja dve novi de-
lovni mesti ali celo tri pri naših dobaviteljih.

Glede na to, da potrebujete toliko inže-
nirjev, kje najdete primeren kader, saj v 
Sloveniji ni dovolj ljudi s takšno izobrazbo?

Od leta 2006, odkar sem poslovodja v nazar-
ski tovarni, in do danes se je število inženirjev 
pri nas povečalo s sto na 240. A nihče od njih 
ni prišel čez noč ali čakal pred vrati, da ga 
zaposlimo. Preprosto smo jih poiskali. Sicer 
pa sem optimist glede prihodnosti. Zadnje 
čase se je namreč razmerje med vpisi dijakov 
v družboslovne in naravoslovne programe na 
fakultetah začelo spreminjati. Mladi so konč-
no začeli spoznavati, v katerih dejavnostih 
oziroma poklicih je prihodnost, kje so že in 
kje še bodo zanimiva delovna mesta. Zelo sem 
vesel, da se vpis na naravoslovne fakultete 
povečuje in da ni več tako kot včasih, ko so 
tisti, ki odločajo o vpisnih mestih, razmišljali 
samo o lastnih interesih, medtem ko jih to, 
kaj bo z mladimi, ki po končanem študiju ne 
bodo mogli najti službe, ni brigalo.

namreč, da smo dražji kot marsikatera druga 
tovarna v Evropi, a imamo druge adute – zane-
sljivost, prilagodljivost in inovativnosti.

Očitno vam uspeva, saj v tem in priho-
dnjem letu načrtujete nekaj novih naložb?

Letos bomo začeli graditi kar tri proizvodno- 
skladiščne stavbe. Ena bo merila 6 tisoč, dru-
gi dve bosta imeli 3 tisoč kvadratnih metrov. 
Manjši stavbi, ki ju bomo postavili ob Elkroju 
in v industrijski coni Glin, morata biti končani 
še letos. Tretja stavba bo stala tukaj pri nas, 
čez cesto, in bo končana poleti prihodnje leto. 
Nove zgradbe nam bodo omogočile, da bo naša 
proizvodnja še naprej stabilna, predvsem pa so 
dokaz, da dobro delamo in da to zelo dobro 
vedo tudi v koncernu. Širitev je vsekakor zelo 
dobra novica tudi za dobavitelje.

Kakšna je vrednost teh naložb, boste za-
radi njih zaposlili še kaj ljudi?

O konkretnih številkah ne bi govoril. Običajno 
vlagamo med 10 in 15 milijoni evrov, tokrat pa bo 
številka nekoliko višja. Vsekakor nove naložbe 
pomenijo tudi nove zaposlitve. Že zdaj smo na 
meji, ko le s težavo izvajamo vse delovne proce-
se. Zato se tudi širimo. Kako bo v prihodnje, ne 

»Globalni svet je zelo prepleten, industrija je tako povezana, 
da ima vsaka sprememba v eni državi lahko velik vpliv na 
vse ostale. Kriza v Tuniziji, na primer, lahko v naši tovarni 
zaustavi proizvodno linijo, pa čeprav s to državo sploh 
ne sodelujemo. Pač pa je z njo, pa čeprav samo posredno, 
povezan eden od naših dobaviteljev.«

»Gospodarstveniki zaradi tretje razvojne osi ne grozimo več, 
ampak cesto zahtevamo. Država se bo morala navaditi, da 
bo poslušala nas, ki ustvarjamo delavna mesta, ne pa tiste, 
ki denar samo zapravljajo.«

»Izdelujemo tudi zelo 
kompleksne aparate, tudi 
takšne s 550 sestavnimi deli. 
Najzahtevnejši, popolnoma 
avtomatski kavni aparati, 
imajo za dva in pol pralna 
stroja delov.«
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Življenje je darilo – v tisočih 
podobah, odtenkih in vonjih
Ob dnevu redkih bolezni s prav 
posebno mamo Urško Golob

Tudi nad celjskimi ulicami 
so prejšnjo soboto popleso-
vali rdeči baloni. Vsak od 
njih je predstavljal ljubezen 
in upanje. Vsak od njih je s 
seboj nosil težko življenjsko 
zgodbo. A tudi zavedanje, da 
v življenju zmoremo skoraj 
vse, če smo le deležni prave 
mere razumevanja in pod-
pore. Urška Golob je ena od 
staršev, ki tudi zaradi svoje-
ga posebnega otroka zmore-
jo svet videti v drugačni luči 
in širši perspektivi.

Urška je svojega moža 
spoznala na fakulteti. Med 
študijem slovenščine in pri-
merjalne književnosti je kot 
vsaka mlada ženska sanjala o 
prihodnosti, poklicu, ki ga bo 
opravljala, družini, ki si jo bo-
sta z Janezom ustvarila. Ko se 
je napovedal prvi otročiček, je 
bil nadvse zaželen. Po prvem 
presejalnem testu ob merjenju 
nuhalne svetline je bilo tvega-
nje za genetsko napako ravno 
toliko povišano, da sta si mo-
rala odgovoriti na vprašanje, 
kaj pa če … Nadaljnjih testov 
nista opravila, ker je bila nju-
na odločitev jasna. A tudi če bi 
jih, ju rezultati ne bi pripravili 
na prihodnost. Posebnosti, ki 
jo je s seboj prinesel njun sin, 
ne bi zaznal noben test.

Najtežja je 
negotovost
Bil je popoln, kot vsak no-

vorojenček. Njegova starša sta 
le počasi sprejemala znake, ki 
so kazali, da je nekaj vendarle 
zelo narobe. »Bil je zelo jokav. 

Ujeti trenutki 
ljubezni in nežnosti
Zdaj ima Julijan štiriletno 

sestrico Tinkaro in enoletne-
ga bratca Aleksa. Ljubezen in 
nežnost, ki si jo sorojenci iz-
kazujejo, zna njihova mama 
ujeti na fotografijo z izjemno 
tenkočutnostjo. Fotografija je 
postala njen osnovni umetni-
ški izraz, doživljanje svojega 
sveta pa rada ubesedi in objavi 
na blogu Prav posebna mama. 
Kot pravi, že dolgo nima več 
časa, da bi se ukvarjala s po-
gledi ljudi na ulici ali v resta-
vraciji. Večina odzivov je tako 
ali tako zelo širokogrudnih 
in sočutnih. »Resda sem svoj 
blog naslovila drugače, vendar 
se nimam za prav nič posebno 
mamo. Sem samo mama po-
sebnega otroka. A še ta se mi 
ne zdi tako zelo poseben. Saj 
je vendar moj,« energično in 
dobrodušno pove Urška.

Tudi njen poseben 
fant raste in 
odhaja
Malo pred rojstvom mlaj-

še sestrice je Julijan začel 
obiskovati dnevni center, 
kjer je zanj strokovno zelo 
dobro poskrbljeno. Čeprav 
je očitno, da je zadovoljen 
z dopoldanskim bivanjem v 
drugem okolju, je imela Ur-
ška zaradi tega na začetku 
precej težav. »Zdelo se mi je, 
da nihče drug ne bo mogel 
zanj tako dobro poskrbeti 
kot jaz, saj ga nihče nima 
tako rad kot jaz. Kar nekaj 
časa sem potrebovala, da 
sem se privadila, a zdaj 
je to utečen način 
življenja, ki nam 
vsem ustreza.« 
Z leti se sreču-
jejo z novimi, 
drugačnimi 
izzivi .  Sto-

zdravih otrok niti ne sanja. 
Sama sem imela srečo, da 
me je socialna delavka že na 
začetku uvedla v sistem, v 
vse, kar moraš vedeti v zvezi 
z zdravstvenimi pripomočki, 
s pravicami, ki ti pripadajo, 
in s preprekami. Marsikatera 
družina za vse to potrebuje 
leta.« Zato so tudi sprehodi z 
rdečimi baloni tako pomemb-
ni. Tudi zaradi njih ostali 
lažje razumemo položaj teh 
družin, se jim brez nelagod-
ja približamo, brez zadrege 
povprašamo in se o nezna-
nem poučimo. Ali pa zgolj 
stisnemo ročico ali sprejme-
mo objem, ki nam ju ponuja 
prav poseben otrok. Življenje 
je dar z veliko začetnico. Če 
ga znamo uživati v vseh nje-
govih barvah, vonjih in podo-
bah, je odvisno samo od nas.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: osebni arhiv

Rdeči baloni so ob nedavnem dnevu redkih bolezni obarvali nebo nad Ljubljano, Mariborom, Celjem, Koprom, 
Novim mestom, Ptujem, Ljutomerom in Kranjem. Akcijo organizira Zavod 13. Gre za nevladno organizacijo, ki 
združuje otroke z redkimi boleznimi in njihove svojce. Ustanovila jo je Petra Greiner, mama šestletne Sofie, 
deklice s trisomijo 13. Rdeči baloni so postali prepoznavni znak njihovih pohodov, ker je »rdeča barva v osivelem 
dnevu tista svetla točka, ki govori o upanju«.

pnic v bloku so se zaradi 
selitve na srečo znebili, a 
na primer vprašanje, kjer v 
javnosti previti in oskrbeti 
večjega otroka s posebnimi 
potrebami, ostaja. »Tudi zato 
smo bolj omejeni na doma-
če okolje. Na splošno se je v 
življenju s takšnim otrokom 
treba sprijazniti s kakšno 
omejitvijo. A po drugi stra-
ni – saj ima omejitve vsako 
življenje.«

Ko hodiš v 
podobnih čevljih 
po isti poti
Povezovanje staršev otrok 
s posebnimi potrebami je 

dobrodošlo, če že 
ne nujno. Vsi 

namreč doži-
vljajo podob-
ne situacije, 
o katerih 
se staršem 

»Hvaležna sem za vse v svojem življenju, 
čeprav se bo komu zdelo, da je daleč 
od idealnega. Tudi zaradi Julijana sem 
danes oseba, kakršna sem. Naučila sem 
se drugače gledati na svet, ceniti drobne 
stvari in sprejemati življenje brez velikih 
načrtov. Bolj se cenim zaradi njega. Ko 
sem malodušna, se spomnim nanj – če 
on zmore, kako ne bi jaz.«

»Večinoma smo 
do življenja tako 
zelo zahtevni, 
ves čas na preži, 
kaj vse nam 
pripada. A nam 
v resnici nič ne 
pripada. Dobili 
smo največji dar. 
In to je življenje 
samo. Nič 
drugega nam ni 
zagotovljeno.«

Urška je izjemna fotografinja. Njen 
najljubši motiv je njena družina.

Fotografiranje 
otrok s posebnimi potre-

bami je poseben izziv za vsa-
kega fotografa. Urški je blizu, 
saj ve, kako zelo pomemben je 
stik s portretiranci in kako zelo 

ti otroci čutijo energijo, ki jo 
fotograf ali kdorkoli drug 

prinese v odnos.

V tistih prvih dneh so izvedli 
celo vrsto preiskav. Takrat je 
bilo za naju najtežje. Če ne veš, 
kaj se dogaja, si pred očmi sli-
kaš vse mogoče težke scenari-
je.« Urška in njen sinček Julijan 
sta bila domov odpuščena z di-
agnozo Dandy walker malfor-
macija. Naslednje tedne je mla-
da mamica cele ure preživela 
na svetovnem spletu in iskala 
informacije, za kaj sploh gre. 
Sindrom se lahko izrazi na zelo 
različne načine, malformacija 
pa pomeni, da gre za najtežjo 
obliko. Pri šestih mesecih so se 
dečkove omejitve začele tudi 
kazati.

Spremeniš lahko 
le svoj pogled
Prvo leto je bilo leto nava-

janja. Ne samo na novo vlogo 
očeta in mame, ampak tudi na 
misel, da sta starša otroka s po-
sebnimi potrebami. »Zame je 
prelomnico pomenil pogovor 
s socialno delavko, ki je prva 
izrekla na glas tisto, česar prej 
ni nihče ubesedil. Četudi je 
zvenelo kruto, me je postavila 
pred dejstvo, da moj sin morda 
nikoli ne bo hodil,« se spomi-
nja Urška. Enako kot jo je ta mi-
sel bolela, je sprejetje položaja, 
kakršen je bil, prineslo tudi 
olajšanje. »Julijan ni bolan. Je 
samo poseben otrok, ki so se 
mu možgani razvili drugače, 
kot je to običajno. Ni operacije, 
ni zdravila in ni zdravnika, ki 
bi to lahko spremenili. Ko to 
sprejmeš, lahko opaziš tudi le-
poto v prenekaterem trenutku, 
ki ti ga življenje nakloni.«

Rdeči baloni nad 
celjskimi ulicami. 

(foto: SHERPA)
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Včeraj je praznoval 105. 
rojstni dan Franc Penič, 
ki od konca avgusta živi v 
domu za starejše občane v 
Vojniku. Vse do odhoda v 
dom je bil tako čil, da je v 
svoji hiši živel kar sam in 
si je ob delavnikih tudi sam 
pripravljal kosilo. V domu 
hodi vsak dan med drugim 
v fitnes, kjer poganja sobno 
kolo. Ima izjemno dober 
spomin, spominja se tako 
dogodkov iz mladosti kot iz 
zadnjega obdobja. Doma je 
bil s Kozjanskega, s Svetega 
Štefana.

Še vedno se rad pošali. »Ve-
ste, sklenil sem pogodbo, da 
bom živel kar sto petdeset 
let. Pa saj veste, kako je dan-
danes s pogodbami: dopol-
dne jo podpišeš, popoldne 
že ne velja več,« se je pošalil 
med našim obiskom. Odkar 
je leta 2000 postal vdovec, je 
dolga leta sam živel v doma-
či hiši. »In kakšno hrano ste 
si kuhali?« sem ga vprašal. 
»Kakšno hrano sem si kuhal? 
Surovo, seveda!« je odgovoril 
105-letni šaljivec.

Izjemno visoko starost je 
dočakal, kljub temu da trnja 
na njegovi življenjski poti ni 
manjkalo. Imel je težko mla-
dost, pred tremi leti mu je 
umrl sin … Današnji 105-le-
tnik ni vedno zdravo živel, 
saj je do svojega abrahama 
redno kadil in še potem zelo 
dolgo tehtal več kot sto kilo-
gramov. Lani je prebolel tudi 
hudo pljučnico, zaradi česar 
se je odločil za preselitev v 
dom za starejše občane. In 
še lani, ko je živel sam v svoji 
hiši, so mu sosedi, ki so odšli 
na dopust, zaupali ključ svo-
je hiše, da jo je varoval.

K pouku ni bilo 
treba iti
Franc Penič se je rodil na 

Svetem Štefanu v času Av-

Slavljenec iz časa Franca Jožefa
105-letnik redno hodi v fitnes in se rad šali – Oblečen v frak je vozil trgovca Stermeckega – V pokoju točno petdeset let

stro-Ogrske, ko je Kozjan-
skemu vladal cesar Franc 
Jožef. Kot otroku sta mu 
umrla tako oče, ki je padel 
med vojno, kot tudi mama. 
»Nato sem odšel za pastirja 
k nekemu kmetu,« se spomi-
nja težke mladosti. »K šol-
skemu pouku me ni pošiljal, 
saj me je potreboval doma. 
Takrat ni bilo tako pomemb-
no, ali si hodil v šolo, kot je 
danes,« je povedal. »V šoli je 
bila takrat namesto malice 
palica!« se spominja težkih 
časov. Prve čevlje, iz svinj-

skega usnja, je dobil, šele ko 
je bil star štirinajst let. Da je 
lahko šel v Šmarje pri Jelšah 
k birmi. »Do takrat sem no-
sil le kakšne stare ›švaplje‹,« 
je pripovedoval med našim 
obiskom. Veliko je bil bos.

Nato je odšel v svet. Naj-
prej v Šentvid pri Grobel-
nem h konjskemu mešetar-
ju, s katerim sta obiskovala 
sejme. Sledila je selitev v 
Žalec, kjer se je učil za »ajn-
šlajharja«, za tapetnika. 
Tam denarja, ki ga je rabil 
za nakup obleke, ni bilo, 

zato se je odločil za delo 
v hrastniškem rudniku. Še 
mladoletnega so poslali v 
jamo, vendar tam tudi ni 
bil zadovoljen. Zato se je 
vrnil v Savinjsko dolino, 
kjer je začel kot »furman« 
voziti »koln«, to je premog, 
iz rudnika v Libojah na že-
lezniško postajo v Petrov-
čah. »Vsak dan sem opravil 
s konji dve ›furi‹,« je pove-
dal o vožnjah s pomočjo 
konj. »Ni bilo pomembno, 
če je deževalo, sijalo moč-
no sonce ali snežilo. Ob 
petih zjutraj so bili konji 
že na cesti,« se spominja 
Savinjske doline. Veliko 
starinskih besed uporablja 
in to takšnih, ki jih danes 
skoraj ne slišimo več. Nato 
je sledila zelo dolga Peniče-
va vožnja z vlakom, in sicer 
na služenje vojaškega roka 
v Prizren na Kosovu.

Pri Stermeckem, 
pri Westnu …
Leta 1935 se je zaposlil 

pri zelo znanem veletrgov-
cu Stermeckem v središču 
Celja. »Tam ni bilo slabo. S 
konji sem blago prevažal s 
postaje na postajo in s po-
šte na pošto in podobno,« 
je povedal o službi. Ko so 
Stermeckijevi želeli, da 
jih Franc Penič odpelje na 
kakšen izlet, so ga oblekli 
v frak in cilinder. Šli so na 
primer v gostilno v Šem-
peter v Savinjski dolini. 
»Pred vrnitvijo je gospodar 
pogledal na uro, ker ga je 
zanimalo, kako dolgo bom 
vozil iz Šempetra v Celje. 
Točno 32 minut je trajalo, 
da sem prispel v Celje,« se 
spominja enega od številnih 

zanimivih dogodkov. »Vsi 
smo imeli kar eno hrano,« 
je povedal o življenju pri 
Stermeckijevih, kjer je imel 
gospodar doma zaposleni še 
kuharico in sobarico.

Nato se je zaposlil v to-
varni emajlirane posode, pri 
tovarnarju Westnu, kjer je 
zbral vsega skupaj sedem let 
delovne dobe. »Nekaj časa 
sem bil na ›placu‹, nato za 
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STROJI

PRODAM

MIKSER Inox za miksanje krmne hrane 
prodam. Telefon 041 999-910. p

STISKALNICO za grozdje, 100 l, koš ima 
letvice proti izpadanju jagod, lepa in 
vredna ogleda, prodam. Cena po do-
govoru. Telefon 041 981-076. 2440

KOSILNICO Tanaka Kawasaki, na laks, 
prodam. Telefon 031 276-086. 2443

HIŠO na lokaciji, Žalec, Ložnica 35 c, 
prodam. Telefon (03) 548-1865, po-
poldan. 2360

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Univerzal, Što-
re, Deutz ali Tomo Vinkovič, kupim. Le-
tnik in model nista pomembna. Kupim 
tudi ostalo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 031 562-809. p

POSEST

PRODAM

V LEPEM, mirnem predelu Celja ugodno 
prodamo dobro vzdrževano družinsko 
hišo. Cena po dogovoru. Telefon (03) 
548-5424, 031 585-889. 2373

HIŠO z zemljiščem, drvarnico in gospo-
darskim objektom, na lepi lokaciji v 
Lembergu, bližina gradu in Term Do-
brna, energetska izkaznica je izdelana, 
prodam. Telefon 031 849-750. 2470

ŠENTVID pri Grobelnem, novo naselje. 
Hišo, letnik 1985, 127 m² stanovanjske 
površine, obnovljeno, zemljišče 839 
m², velik vrt, primerno tudi za malo 
večjo družino, št. energetske izkaznice 
2014-61-100-8, prodam za 122.000 
EUR. Telefon 041 560-539. 2398

STANOVANJE

ODDAM

DVOSOBNO stanovanje, 70 m², v Škofji 
vasi, popolnoma obnovljeno, oddam 
ali prodam. Telefon 041 685-555.
 2465

DVOSOBNO, delno opremljeno stanovanje 
v Celju (Nova vas) oddam ali prodam. 
Telefon (03) 577-7094, po 20. uri.
 2461

OPREMLJENO stanovanje z balkonom, 72 
m², v pritličju, za dve osebi ali manjšo 
družino in sobo z lastnim vhodom, za 
eno osebo, oddam. Telefon 041 650-
737. 2471

KUPIM

STANOVANJE ali vikend v Celju oziroma 
okolici kupim za do 45.000 EUR. Tele-
fon 070 561-473. 2402

OPREMA

PRODAM

ŠTEDILNIK na trdo gorivo, lepo ohranjen, 
skoraj nov, prodam. Telefon 031 591-
992. 2449

ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, težke od 30 do 130 kg in od 240 
do 280 kg, prodam. Domača hrana, 
dostava. Telefon 031 524-147. 2322

NESNICE rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Perutninarstvo, Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice rjave, bele, gra-
haste in črne barve, pred nesnostjo, 
prodamo, pripeljemo na dom. Telefon 
070 545-481. p

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 300 kg, 
prodam. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin, telefon 031 509-
061. 2347

DVE breji kozi, ena z mlekom, prodam. 
Telefon 031 561-155. 2414

DVE telici, breji 5 mesecev, vajeni paše, 
prodam. Telefon 031 604-659. 2433

TELICO limuzin, 670 kg, kravo za zakol 
ali nadaljnjo rejo in polovico prašiča, 
prodam. Telefon 070 667-374. 2437

PRAŠIČE, od 130 do 200 kg, prodamo. 
Telefon 041 708-978, 031 569-287.
 2441

PUJSE, 35 kg in pekinške race prodam. 
Telefon 031 464-655. 2446

PONI kobilo, staro 9 let in žrebca, starega 
tri leta in pol, cena za oba 550 EUR, 
prodam. Telefon 031 464-655. 2446

PRAŠIČE, od 50 do 200 kg, možno tudi 
polovica, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon (03) 5774-097. 2447

DVA bikca simentalca, težka po 200 kg, 
prodam. Telefon 041 725-055. Š 82

KRAVO, staro dve leti in pol, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 547-769.
 Š 81

TELICO simentalko, težko 550 kg, za 970 
EUR in telico limuzin, težko 220 kg, 
prodam za 570 EUR. Telefon 031 461-
158. 2454

BIKCA, stara 2 meseca, čb in teličko, staro 
10 dni, čb, prodam. Telefon 031 840-
282. 2406

PRAŠIČE, težke od 20 do 80 kg, domače 
vzreje, prodam. Telefon 041 797-052.
 2461

NEMŠKO ovčarko, staro tri mesece, rodov-
niških staršev, prodam. Telefon 031 
646-273. 2462

DVA bikca simentalca prodam. Telefon 
041 910-466. 2468

TELICO simentalko, brejo v devetem me-
secu, prodam. Telefon 070 445-858.
 2467

TELIČKO ls lim, težko 240 kg in prašiča, 
težkega 170 kg, prodam. Telefon 031 
559-820. 2466

BREJO telico simentalko prodam. Telefon 
070 259-170. 2475

BREJO telico simentalko in telico pasme 
limuzin, težko približno 500 kg, obe 
pašni, prodam. Telefon 031 832-361.
 2473

PRAŠIČE, od 30 do 250 kg in izločene 
svinje, domača hrana in dostava, pro-
damo. Zbiramo tudi naročila za koline. 
Telefon 031 311-476. p

KUPIM

DEBELE, suhe, krave in telice kupujem. 
Plačilo takoj + davek. Telefon 041 653-
286. Š 55

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

RDEČE vino žlahtnih sort, 250 litrov, cena 
1 EUR/liter, prodam. Telefon 040 796-
388. 2434

KRMNI krompir, koruzo in slamo v okro-
glih balah prodam. Telefon 041 663-
137, Peter. 2448

KORUZO v zrnju, suho, prodam. Telefon 
041 759-681. Š 83

MOKO bele koruze, belo vino in vinsko 
žganje prodam. Telefon 070 494-950, 
070 612-705. 2452

DOMAČI česen prodamo. Cena pa dogovo-
ru. Telefon 031 384-429. 2453

500 kg rumene kolerabe, okolica Šmarja, 
prodam. Telefon 070 414-985. 2462

RDEČE vino, jabolčnik in jabolčni kis ugo-
dno prodam. Telefon 031 318-430.
 2463

SENO, letošnje, kocka 2 EUR, lanska 1,25 
EUR, prodam. Telefon 051 228-922.
 2469

OSTALO

PRODAM

BRZOPARILNIKE (alfe) prodam. Telefon 
030 929-205. 1821

INVALIDSKI električni skuter voziček, moč-
nejši, primeren za starejše, v garanciji, 
ugodno prodam, lahko dostavim. Tele-
fon 041 517-900. p

ZIMSKE gume Eskimo S 3, 185/160 R 
14, profi l 6 mm, odlično ohranjene, 
prodam. Telefon 070 419-686. 

REGISTRIRANO prikolico Brako prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 051 393-
461. 2460

DOMAČO repo, kolerabo in petnajst rac 
tekačic prodam. Telefon 031 756-783.
 2439

KAMINSKO peč Smederevo, 9 Kw, rabljeno 
eno kurilno sezono in dva dimniška 
grelca, prodam. Telefon 031 276-086.
 2443

KUPIM

KURILNO olje, tudi iz zemeljske cisterne, 
kupim in izčrpam. Telefon 051 491-
386. 2474

105-letnemu Francu Peniču je prišel včeraj v Vojnik voščit tudi predsednik države Borut Pahor.

Predsednik države si prav gotovo želi, da bi bili vsi starejši Slovenci tako telesno in duševno čili kot je 
državljan iz Vojnika. 105-letni Penič je še do lanskega avgusta živel sam.

›mitfarerja‹ na avtomobilu, 
potem v pocinkovalnici. 
Sem in tja,« se je spominjal 
službe v tej tovarni. »Tudi 
pri Westnu je bilo dobro, 
red je bil. Za tisto, kar si 
delal, si vedno prejel pla-
čo, na katero ni bilo treba 
nikoli čakati,« je pohvalil 
tovarnarja.

V partizane
Med vojno je moral v parti-

zane. »Leta 1944, ko je Nem-
cu šlo za nohte, je za fronto 
kar vse pobiral. Raje kot da 
bi šel v nemško vojsko, sem 
odšel v partizane, kjer sem 
bil osemnajst mesecev,« se 
spominja partizanskega boja. 
»Najbolj sem pogrešal poste-
ljo in hrano, saj je je manjka-
lo. Spali smo tam, kjer nas je 
noč dobila. Tudi pod smreko, 
tudi na snegu,« je povedal o 
trpljenju. Na koncu vojne se 
je znašel na avstrijskem Ko-
roškem in avstrijskem Štajer-
skem, sledila je še dolga pot v 
Vojvodino, v Banat. Za to pot 
so potrebovali kar enaindvaj-
set dni, saj so veliko pešačili. 
Zaradi vojne so bili nekateri 
mostovi podrti in vlaki pov-
sod niso vozili.

Po drugi svetovni vojni je 
še dolga leta delal v železar-
ni na Jesenicah kot bagarist. 
Upokojil se je po štiridesetih 
letih delovne dobe. Na Peni-
čev 105. rojstni dan je mini-
lo tudi točno pol stoletja od 
njegove upokojitve. Z ženo 
sta se leta 1967 odločila za 
nakup stare hiše in to v Ma-
riboru. »Od tam sem se lani 
20. avgusta preselil v Špesov 
dom v Vojniku,« je povedal o 
dolgi življenjski poti.

BRANE JERANKO
Foto: arhiv Špesovega doma
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Tako kot se spodobi, da 
občine poskrbijo za vodovod 
do vsake vasi in avtobus do 
bližnje šole, se spodobi, da 
napišejo tudi strategijo ra-
zvoja turizma. Ker kaj pa 
bo »biznis« prihodnosti, če 
ne ravno turizem?! Sicer je 
malo verjetno, da bodo turisti 
drli ravno v našo vas, ampak 
papir imamo, a ne? Tako bi 
lahko rekli tudi v Dravinjski 
dolini, ampak kot kaže so »lo-
kalci« z vseh vetrov pod tak-
tirko dr. Tanje Lešnik Štuhec 
turizem na domači gmajni 
vzeli hudo zares. Zbrisali so 
občinske meje, stopili v tu-
ristove čevlje in se odpravili 
pogledat, kaj vse omembe 
vrednega v resnici imajo.

Da bi se morali turistični 
ponudniki za resen nastop na 
trgu povezati, poznavalci tega 
področja govorijo že vsaj dese-
tletje ali dve. V zadnjem letu 
so to meni nič, tebi nič tudi 
naredili. Župani so dokument 

Premierno po destinaciji Rogla Pohorje – Ko se Slovenske 
Konjice, Zreče, Vitanje in Oplotnica zlijejo v eno

sicer podpisali, a roko na srce 
to samo po sebi še nič ne po-
meni. Tudi 260 strani gradiva 
v dokumentu nič ne pomeni. 
Pomenijo pa vsi ljudje, ki so 
ga pripravljali, in tisti, ki so v 
soboto šli prvi na pot. V na-
slednjih mesecih bodo še tri-
je takšni predstavitveni izleti. 
In če se bodo »prijeli«, bodo 
postali del stalne ponudbe za 
domače in tuje goste.

Ko izbiramo cilj za nekaj-
dnevni oddih ali samo nedelj-
ski izlet, ponavadi izberemo, 
kar poznamo ali kar so nam 
priporočili. Zato brez dobre-
ga marketinga tudi v turizmu 
ne pridemo nikamor. Ideja 
brezplačnih ogledov skupne 
destinacije štirih občin teme-
lji na tem, da je treba najprej 
domačinom od-
preti oči, kaj 
vse lepega 
imajo na 
domačem 
pragu. 

Tudi zato, ker tistega, kar imaš 
ves čas pred očmi, ne znaš ne 
prav videti in tudi ne dovolj 
ceniti. Naj bo razgled še tako 
zelen, domače dvorišče je še 
vedno domače dvorišče, go-
bova juha z žganci pa nič več 
ko gobova juha z žganci. A kot 
so nam mimogrede zaupali 
dolgoletni turistični delavci, 
tuji gostje prav zaradi takšnih 
vsakdanjih reči vedno znova 
»dol padejo«.

V objemu žlahtnih 
zgodb
Slovenske Konjice so se še 

pred nedavnim predstavlja-
le kot mesto cvetja in vina. 
Zdaj so jih zavili v žlahtne 
zgodbe, katerih del sta seve-
da tudi vino in cvetje. 870 let 
staro mesto živi pod plaščem 

sv. Jurija. Nič hudega, če 
pod Konjiško goro morda 
še danes spi grozni zmaj. 
Viteški Jurij ob svojem 
pomladanskem prazniku 
oživi v tisoč in eni podo-

bi. Staro mestno jedro je kot 
razglednica, skozi katero teče 
potok Gospodična. Nad njim 

se pne mogočni dvorec Treb-

Kozarček penine si po protokolu lahko 
privoščite že za zajtrk.

Mlada sirarka Anja Obrul je s pridnim delom in izjemno poslovno žilico v 
letu dni ustvarila prav posebno zgodbo o uspehu.

Sonja Breznik z nagrajeno konjiško 
belo penino. S povezovanjem širše-

ga območja in različnih ponudnikov 
se bodo tudi na Zlatem griču gostje 
dlje zadržali.

ponudniki za resen nastop na 
trgu povezati, poznavalci tega 
področja govorijo že vsaj dese-
tletje ali dve. V zadnjem letu 
so to meni nič, tebi nič tudi 
naredili. Župani so dokument 
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imajo na 
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staro mesto živi pod plaščem 
sv. Jurija. Nič hudega, če 

pod Konjiško goro morda 
še danes spi grozni zmaj. 
Viteški Jurij ob svojem 
pomladanskem prazniku 
oživi v tisoč in eni podo-

bi. Staro mestno jedro je kot 
razglednica, skozi katero teče 
potok Gospodična. Nad njim 

se pne mogočni dvorec Treb-

Potoček Gospodična v lahnem drncu poskakuje skozi eno najlepših mestec v Sloveniji.

Skomarska hiša

Gostoljubnih ljudi in izvrstnih domačih okusov ni manjkalo nikjer.
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nik in v parku še danes mar-
sikateri cvetoči grm spominja 
na čase dobre kneginje Windi-
schgraetz, ki je imela nadvse 
rada rože in umetnost. Mor-
da se vam bo ob naslednjem 
sprehodu skozi mestno jedro 
korak ustavil v bogati galeriji 
ali na klopci ob pesniku Iva-
nu Minattiju. Če je dan tako 
sončen, kot je bil tokrat, in 
če boste res globoko vdihnili, 
boste od nekod globoko v sebi 
zaslišali odmev njegovih naj-
bolj znanih verzov – nekoga 
moraš imeti rad …

Penino lahko že za 
zajtrk
Iz zgodovinskega objema 

konjiškega mestnega jedra je 
skoraj nujno treba oditi še na 
sončne obronke Škalc, kjer se 
razprostira približno sto hek-
tarjev vinogradov, vmes pa 
so se prav nevsiljivo razlezle 
zelenice golf igrišča. Ob na-
šem obisku je bilo pred kletjo 
Zlatega griča slovesno. Kje naj 
bi se zbrali vinski vitezi, če ne 
v eni najbolj modernih kleti v 
regiji? Vanjo bi lahko spravili 
kar milijon tristo tisoč litrov 

vina, a tako daleč tamkajšnji 
vinogradniki še niso. Čeprav 
so lani predelali rekordnih 
milijon petdeset tisoč kilogra-
mov grozdja, konjiška vina 
pošljejo v svet mlada, sveža 
in aromatična. Ves pridelek 
prodajo še v istem letu. Neka-
tera vina in penine dosegajo 
tudi precej visoko dodano 
vrednost. Med bolj priljublje-
ne se bo brez dvoma vpisala 
tudi bela konjiška penina, ki 
nam jo je že navsezgodaj po-
stregla vodja turizma v Zlatem 
griču Sonja Breznik. Kar smo 
si od tega srečanja zagotovo 
zapomnili vsi, je napotek, da 
je penina po protokolu dovo-
ljena že za zajtrk. Če imate pri 
roki takšno, ki je na zadnjem 
salonu penin med 99 primerki 
dosegla srebrno medaljo, se 
vam niti na protokol ni treba 
izgovarjati.

Iz prazgodovine po 
železni cesti
Mimo Brinjeve gore smo se 

iz Zreč podali na Skomarje. 
Arheološke najdbe z Brinjeve 
gore pričajo o pomembnosti 
tega ozemlja že v prazgodo-

vinski dobi. Trikratna pešpot 
na Brinjevo goro šteje za eno 
romanje na Višarje. O cerkvi-
cah na vrhu še danes krožijo 
različne legende. Po eni naj bi 
pastirji v brinjevem grmu na-
šli Marijin kipec, po naročilu 
skrivnostnega tujca pa so do-
mačini kasneje na tistem mestu 
zgradili še cerkev. V Dravinjsko 
dolino vlak ne vozi več, ostan-
ki ozkotirne železnice z lepo 
obnovljenimi lokomotivami in 
muzejsko zbirko pa še vedno 
pričajo o ne tako davnih časih, 
ko se je vijugasta železna cesta 
vila tudi v te kraje. »Skozi okno 
smo si lahko mimogrede ›nara-
butali‹ jabolk in hrušk, če vlak 
ni ravno ›ausglajzal‹ na prvem 
ovinku,« je iz svojega spomina 
hudomušno dodal legendarni 
turistični vodnik Adi Drame.

Po mravljinčja jajca 
na Skomarje
Na obronkih južnega Po-

horja je bilo nekoč približno 
dvesto kmetij. Ukvarjale so 
se večinoma s prodajo lesa, 
kovačija je bila predvsem za 
tiste ob Dravinji samoume-
ven del gospodarske podpo-

re. Ko je tudi v te kraje prišla 
elektrika, je voda na mlinskih 
kolesih izgubila svoj pomen. 
To so bile prelomnice, ki so 
v teh krajih spremenile na-
čin življenja. Tudi v najvišje 
ležečem strnjenem naselju 
v Sloveniji, na Skomarju, se 
domačije že desetletja pra-
znijo. »Glede na to, da že 
dolgo nimamo več šole in 
niti gostilne ali trgovine, ne 
vem, če še izpolnjujemo de-
fi nicijo strnjenega naselja,« 
napol za šalo in napol zares 
pove Magda Drozg, priže-
njena Skomarjanka, ki o tej 
vasici ve praktično vse. Tu so 
izredno lepo poslikana cer-
kvica, po vsej Sloveniji znana 
skomarska hiša, kjer so pred 
dnevi gostili že stopetdeseti 
literarni večer, spominska 
soba ljudskega pesnika Jurija 
Vodovnika in tudi žlica, za ka-
tero zagotovo ne boste vedeli, 
čemu služi. Samo na Skomar-
ju namreč lahko vidite, kako 
so s to pripravo nekoč nabirali 
mravljinčja jajca. In ne skrbite 
za pijačo in jedačo. Kar nekaj 
turističnih kmetij vabi v to ne-
okrnjeno pohorsko pravljico.

»Ura je tri, sonca 
še ni, radio 
Vita’je …«
Nedaleč stran – tako so 

poimenovali tudi svoj slogan 
– je občina Vitanje, ki ima 
prav očarljivo srednjeveško 
središče. Dve cerkvici premo-
re naselje – eno za zimsko in 
drugo za letno rabo. Izjemen 

pečat veduti kraja zadnja leta 
daje Ksevt. S hriba izgleda kot 
nekakšen popek med hišami 
ali izgubljen vesoljski kro-
žnik. Ob Kulturnem središču 
evropskih vesoljskih tehnolo-
gij se zadnje čase spleta cela 
vrsta pomislekov in fi nančnih 
skrbi. A dejstva, da ima prav 
Vitanje edino hišo na svetu, 
ki se ukvarja s kulturalizacijo 
vesolja in kozmifi kacijo ume-
tnosti, vseeno ni kar tako. 
Tudi če vam ni povsem jasno, 
kaj bo s poezijo v vesolju, gre 
za izjemen arhitekturni dose-
žek, ki se mu klanja svet. V 
času našega obiska so Ksevt 
povsem okupirali Italijani, ki 
so snemali reklamo za mon-
dene ure. Malo prej so z njim 
v ozadju Italijani prodajali 
pnevmatike, za njimi bodo 
Hrvati snemali reklamo za 
pivo. Zaenkrat lahko obisko-
valci v Ksevtu na razstavi ob-
čudujejo le življenje velikega 
rojaka Hermana Potočnika 
Nordunga. Morda bomo ne-
koč tja hodili okušat vesolje 
v vetrovnik, kakršnega imajo 
v Logatcu, v čudovito okroglo 
dvorano plesat pod zvezde, 
otroci poslušat legende v pla-
netarij … Da ima Ksevt turi-
stičnih potencialov do zvezd 
in nazaj, sploh ni treba pose-
bej izpostavljati.

Veselica s 
pohorsko ikebano 
na hrbtu
Karavana je svojo pot kon-

čala v Oplotnici. Nekoč men-

da v teh krajih ni minila vese-
lica brez pohorske ikebane, 
kot črni humor opeva sedem 
nožev v hrbet. V resnici so se 
ljudje v teh krajih vedno radi 
družili, se veselili in se tu in 
tam tudi stepli. Bogati pose-
stniki z oplotniške ravnice so 
se srečevali s Pohorci, ki so 
imeli na obronkih Oplotni-
ce svoje vinograde. In jasno 
je, da se je kdaj kresalo. Če 
imate srečo – ali če se na-
poveste – boste v grajskem 
parku naleteli na skupino 
peric in morda pomagali pri 
skupinski »žehti«. In z malo 
potrpljenja boste odkrili tudi 
razvpit oplotniški mlin. Res-
da iz njega prihajajo hudo 
grozljivi zvoki, ampak nič 
ne de, če notri mečejo stare 
babe, ven pa lepa mlada de-
kleta pridejo.

Odzivi tujcev, ki obiščejo 
te kraje pod Pohorjem, so 
izjemno lepi. Pohvalnih be-
sed za zeleno naravo, dobro 
hrano in gostoljubne ljudi 
jim ne zmanjka. Še sreča. 
Pohorci so izvrstno zastavili 
svoj turistični maraton – ne 
delajmo si utvar, turizem je 
tek na dolge proge – in nam 
poklonili res lep dan. Am-
pak vseeno nam Slovencem 
še veliko manjka. Ste se kdaj 
vprašali, kdo hudiča so lju-
dje, ki iz avtomobilov na ob-
cestni pas zmečejo vso tisto 
svinjarijo? Pospravimo ven-
dar malo, turisti prihajajo.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: GrupA

V grajskem parku sredi Oplotnice lahko 
brez škode javno operete svoje perilo. 
Običajno je ob tem vedno dobra družba.

Ksevt očitno prodaja – gume, ure in pivo. Zdaj mo-
ramo samo še ugotoviti, kako bomo Ksevt prodali 
še domačim in tujim turistom …

Sonja Breznik z nagrajeno konjiško 
belo penino. S povezovanjem širše-

ga območja in različnih ponudnikov 
se bodo tudi na Zlatem griču gostje 
dlje zadržali.

šem obisku je bilo pred kletjo 
Zlatega griča slovesno. Kje naj 
bi se zbrali vinski vitezi, če ne 
v eni najbolj modernih kleti v 
regiji? Vanjo bi lahko spravili 
kar milijon tristo tisoč litrov 

Sonja Breznik z nagrajeno konjiško 
belo penino. S povezovanjem širše-

ga območja in različnih ponudnikov 
se bodo tudi na Zlatem griču gostje 
dlje zadržali.

V skomarski hiši so imeli pred dnevi že 150. literarni večer.

Skomarska hiša Oplotniški dvorec s kmečko tržnico v bližini.
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Ruanda – 
dežela z drugo 
priložnostjo
Ruanda je celinska država vzhodne Afrike. Meji na Ugando 
na severu, na Tanzanijo na vzhodu, na Burundi na jugu in 
na Demokratično republiko Kongo na zahodu. Po velikosti 
je na 114. mestu in šteje približno dvanajst milijonov prebi-
valcev. Ti se danes s ponosom imenujejo Ruandci.

Hutujci in Tutsi
Na prvi pogled se zdi sa-

moumevno, da se prebivalci 
Ruande imenujejo Ruandci. 
A če »poškilimo« v zgodovi-
no, spoznamo, da ni samou-
mevno. Izraz »poškiliti« sem 
uporabila, saj so približno 
dvajset let nazaj svetovne 
velesile tja le »škilile«. Ko je 
ne le Evropa, temveč ves svet 
med letoma 1992 in 1995 zrl 
na Balkan, kjer je v omenje-
nem času v vojni življenje 

Ruanda je bila med letoma 1973 in 1990 ena 
najbolj miroljubnih držav na afriški celini. Danes 
ponovno velja za eno najbolj varnih držav v 

vzhodni Afriki, saj ima najnižjo stopnjo kriminala.

Po podatkih Unicefa na ulicah Ruande 
živi in dela približno sto tisoč otrok, ki so 
zapuščina vojne in genocida.

izgubilo sto tisoč ljudi, se je 
leta 1994 »zgodila« Ruanda. 
In vsi so le »škilili«.

Tako se deli tudi ruandska 
zgodovina – do leta 1994 in 
po njem. V Ruandi namreč 
živijo tri etnične skupine – 
Hutu (84 odstotkov), Tutsi 

(15 odstotkov) in Twa (1 od-
stotek). In ti odstotki so za-
pisani namerno. Leta 1994 
so namreč Hutujci izvedli 
genocid nad Tutsi. V stotih 
dneh je bilo ubitih milijon 
ljudi. Hutujci so poreklo 
prebivalcev preverjali po 

Foto: stapmap.de

osebnih izkaznicah in ose-
be s Tutsijevim poreklom 
so bile na mestu ubite. Hu-
tujci so ubijali z mačetami, 

s palicami, če so Tut-
siji »imeli srečo«, 

s strelnim orož-
jem. Žrtve so 
prisilili k poko-
lu svojcev, celo 
h kanibalizmu, 
otroke 

so pretepli pred očmi star-
šev, sorodnike silili k in-
cestu ter posilili približno 
pol milijona žensk. Da, 
prav ste prebrali, vse to se 
je zgodilo leta 1994 v pičlih 
stotih dneh. Zato je danes 
pomemben podatek, da v 
Ruandi ne živijo Hutujci in 
Tutsi, temveč Ruandci.

Da se takrat niso pravilno 
odzvale Organizacija Zdru-
ženih narodov ter velesile, 
kot so ZDA, Francija in Bel-
gija, je škoda zzgubljati be-
sede. Še danes v zgodovino 
Ruande raje le »poškilijo«, 

nato pa beseda spet na-
nese na Balkan, kjer 

so se takrat dogajale 
grozote. Nova Ze-
landija je leta 1994 
kljub nasproto-
vanju predvsem 

ZDA pri Varno-
stnem svetu 
ZN vztrajala 
pri okrepitvi 
mirovnih sil. 
In brez vme-
šavanja »najpo-
membnejših«, je 
v Ruandi zavladal 
mir.

Od besed k 
dejanjem
Danes so Ruandci ponosni 

na to, kar so dosegli v pičlih 
dvaindvajsetih letih, razla-
ga Sonja Salobir Lindsay, 
ki je obiskala Ruando. Ne 
le da se prebivalci ne delijo 
več na eno in drugo etnično 
skupino, močno se borijo 
tudi za enakost spolov, za 
zagotavljanje možnosti šo-
lanja in zagotavljanje zdra-
vstvenega zavarovanja za 
vse prebivalce. In danes je 
Ruanda država, kjer se za te 
pravice ne borijo le na pa-
pirju, temveč o tem pričajo 
tudi dejanja. Polovico članov 
parlamenta tako predstavlja 
nežnejši spol, v vsakem vla-
dnem uradu mora biti med 
zaposlenimi vsaj trideset 
odstotkov žensk.

Vlada si prizadeva, da bi 
imela vsaka še tako zakotna 
vas šolo, elektriko in tekočo 
vodo, a tudi zdravstveno 
oskrbo in celo internet. Ru-
andci obiskujejo obvezno 
osnovno (od šestega do dva-
najstega leta) in srednjo šolo 
(od dvanajstega do osemnaj-
stega leta), kar šestdeset od-
stotkov mladih šolanje nada-
ljuje na univerzi ali katerem 
od kolidžev v državi.

Ruandska vlada je zago-
tovila tudi obvezno zdra-
vstveno zavarovanje po pro-
gresivni lestvici. To pomeni, 
da tistim, ki ne zmorejo niti 
najnižjega plačila, zavarova-
nje plača država.

Ruandski genocid je predstavljen v 
mnogih  lmih, kot so Hotel Ruanda, Shake 

hands with the Devil in A Sunday in Kigali.
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Napredek kot 
goba po dežju
Dežela je v kratkem času 

dosegla velik napredek tako 
na socialnem kot ekonom-
skem področju. Vlada spod-
buja podjetništvo in v Kigaliju 
nastaja nova mestna četrt za 
bogate poslovneže. Čeprav 
so prisotna tudi tuja podjetja, 
na primer kitajska gradbena 
podjetja, je državi v tem času 
uspelo ustanoviti tudi dovolj 
lastnih, da ni odvisna samo 
od tujega znanja. Tudi Hôtel 
des Milles Collines, ki je bil v 
času genocida v lasti Belgijcev 
in smo ga pri nas lahko gledali 

v fi lmu Hotel Ruanda, je 
že nekaj časa v lasti 

Ruandčanov.

Dežela tisočerih 
gričev
Tako mnogi imenujejo Ru-

ando zaradi njene osupljive 
pokrajine. Tam si velja ogle-
dati narodni park Volcanoes, 
ki meri 160 kvadratnih kilo-
metrov in je dobil ime po 
ugaslih vulkanih (najvišji 
je Karisimbi, 4.507 m, sle-
dijo mu še Bisoke, Sabinyo, 
Gahinga in Muhabura), ki 
sestavljajo gorovje Virunga. 
Sicer dežela brez morja po-
nuja eno najlepših celinskih 
plaž, in sicer ob jezeru Kivu.

Večina turistov Ruando 
obišče zaradi opic. Na svetu 
živi približno 880 gorskih 
goril in kar polovica od teh 
v Ruandi. Njihovo število 
vsako leto narašča. Turisti 
lahko obiščejo deset goriljih 
družin, ostale družine preu-
čujejo znanstvene ustanove, 
kot je Dian Fossey Gorilla Re-

search Fund.
Obisk goril 

je sicer fi zič-
no lahko 
nekoliko 
naporen, 

a je 
vre-
den 
vsa-

Američani 
porabijo 
povprečno več kot 

sto litrov vode na osebo na 
dan, v Ruandi pa družina s 
petimi člani porabi trideset 
litrov, če ima srečo in ji je 
voda dostopna.

kega atoma moči, z navdu-
šenjem razlaga popotnica. 
»Po približno uri vzpenjanja 
pridemo do skupine sledni-
kov in lahko si oddahnemo, 
kajti to pomeni, da so gorile 
že zelo blizu. Tu pustimo 
nahrbtnike, pohodne palice 
in vodo. Dovoljen je le foto-
aparat in po nekaj minutah 
hoje zagledamo družino, ki 
se mirno ukvarja s tistim, 
kar tisti trenutek počne, in 
se sploh ne zmeni za nas. En 
mladič mirno spi v grmovju, 
komaj dva meseca star mla-
diček se skriva na maminem 
hrbtu, mlajši samec zajtrku-
je, dva se igrata, samica z 
mladičem se sprehodi mimo 
mene in se podrgne ob mojo 
nogo, jaz pa očarana strmim 
in pozabim pritisniti na tip-
ko za snemanje na telefonu. 
Na vse člane družine budno 
pazi največji samec Silver-
back Charles. Nobena slika 
ali beseda ne moreta dovolj 
dobro opisati teh šestdeset 
minut, ki jih lahko preživim 
z njimi.«

Narodni park Volcanoes 
je tudi dom zlatih opic. Te 
lahko v naravnem okolju 
popotniki vidijo le v Ruandi: 
»Pohod je organiziran enako 
kot ogled goril, le da je teren 
položnejši in manj naporen. 
Srečanje z njimi je bolj di-
namično in fotografi ranje 
težje, saj se igrivo gibljejo v 
krošnjah dreves.«

Obisk parka sicer popestri-
jo tudi plesalci intore. Gre za 
izbrance, ki so v preteklosti 
nastopali samo za kralje-
vo družino. Plesalci, ki jih 
spremlja skupina odličnih 
bobnarjev, nosijo lasuljo iz 
slame in kopje ter se odliku-
jejo po visokih skokih. Tra-
dicionalne pesmi spremlja 
lulunga – glasbilo z osmimi 
strunami, ob katerem za-
plešejo dekleta s pletenimi 
košarami. Pletenje košar in 
lončarstvo sta najbolj razšir-
jeni domači obrti.

Dežela 
presenečenj
Ravno zaradi zgodovine 

turisti ponavadi pričakujejo 
nevarno in neurejeno drža-
vo. Kot razlaga popotnica, ni 
treba prav dolgo čakati, da 

od tujega znanja. Tudi Hôtel 
des Milles Collines, ki je bil v 
času genocida v lasti Belgijcev 
in smo ga pri nas lahko gledali 

v fi lmu Hotel Ruanda, je 
že nekaj časa v lasti 

Ruandčanov.

search Fund.
Obisk goril 

je sicer fi zič-
no lahko 
nekoliko 
naporen, 

a je 
vre-
den 
vsa-

doživiš prvo presenečenje, 
ki »popravi« sliko Ruande. 
»Ruanda prijetno preseneti 
takoj, ko vstopite v letalo le-
talske družbe Rwanda Air, 
ki redno leti iz Nairobija v 
Kigali, glavno mesto Ruan-
de. Let traja samo uro in pet 
minut, a v tem kratkem času 
osebje postreže toplo kosilo 
in napitke.« Za obisk drža-
ve je sicer potrebna viza, 
to pa lahko obiskovalci za 
trideset dolarjev kupijo kar 
na letališču. Turistka pravi, 
da naslednje preseneče-
nje sledi takoj po pregledu 
dokumentov. Tam namreč 
velik napis obvešča, da so 
plastične vrečke v Ruandi 
prepovedane: »V Ruandi 
vam bodo vsako stvar, ki jo 
boste kupili, predali v papir-
nati vrečki.

Do središča mesta je samo 
deset minut vožnje po lepi 
asfaltirani cesti. Vsepovsod 
čistoča in niti ene prazne 
plastične steklenice, vrečke 
ali papirčka. Po štirinajstih 
dneh v Keniji in Tanzaniji se 
kar ne morem načuditi.«

Namigi ob 
potovanju
Pot do goril je lažja v suhih 

mesecih, od decembra do fe-
bruarja ali od julija do sep-
tembra. V narodnem parku 
Virunga temperature redko 
presežejo trideset stopinj 
Celzija, ponoči pa se zara-
di visoke nadmorske višine 
lahko spustijo pod petnajst 
stopinj.

Dovoljenje za ogled goril 
stane sedemsto dolarjev za 
en pohod in vam ga lahko 
uredi agencija, s katero potu-
jete, ali turističnoinformacij-
ska pisarna Rwanda Tourism 
v Kigaliju. Vsak dan si lahko 
gorile ogleda osemdeset tu-
ristov. Če niste dovolj fi zično 
pripravljeni in na dan obiska 
ne morete priti do goril, de-
narja ne dobite povrnjenega. 
Prav tako morate biti na ta 
dan popolnoma zdravi, ker 
so gorile zaradi svoje ge-
netske sestave, ki je skoraj 
enaka naši, zelo dojemljive 
za okužbe.

S sporazumevanjem v Ru-
andi ne bi smeli imeti večji 

težav, uradni uradni jeziki so 
namreč kinyarwanda, angle-
ški in francoski jezik.

Poleg uradne valute, ru-
andskega franka, so najbolj 
zaželeni ameriški dolarji. Za 
en dolarjev dobite osemsto 
ruandskih frankov. Kreditne 
kartice, od katerih je najbolj 
znana Visa, sprejemajo samo 
v hotelih in večjih trgovskih 
središčih.

Pred obiskom Ruande je 
treba poskrbeti tudi za zdrav-
je. Obvezno je cepljenje proti 
rumeni mrzlici. Priporočena 
je tudi zaščita proti malariji, 
čeprav leži narodni park Vi-
runga na nadmorski višini, 
kjer ni težav zaradi te bolezni.

Popotnica sicer zagota-
vlja, da vas bodo v Ruandi 
spremljali prijazni in prisrč-
ni ljudje, ki se bodo iz srca 
potrudili, da se boste dobro 
počutili, dežela pa vas bo 
navdušila s pristno in z neo-
krnjeno lepoto, optimizmom 
in s pridnostjo ljudi.

EVA POPOVIČ
Foto: SONJA SALOBIR 

LINDSAY
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Ko pomanjkanje 
časa postane
slab izgovor

Ko pomanjkanje 

Profesor športne vzgoje, osebni in kondicijski trener ter zagovornik zdravega načina življenja Lucijan Cigale

Kavč je (pre)velikokrat vključen v 
naš vsakdanjik. Zvečer ob gledanju 

fi lma, popoldne ob spremlja-
nju ljubezenskih zapletov 

špansko govorečih po-
sameznikov popolnega 
videza, včasih celo ob 
kosilu ali prigrizku, ko 
zamenja kuhinjskih 
stol. Čas je, da prestol 
uporabimo še za kaj 
več kot le za počitek.

Kavč – prestol z uporabno vrednostjo

V zadnjih treh številkah Novega tednika 
je z nami telovadil profesor športne vzgoje, 
osebni in kondicijski trener ter zagovornik 
zdravega načina življenja Lucijan Cigale. 
Do zdaj smo telovadili v pisarni, kuhinji in 
celo na stopnicah. Cigale je tako iz tedna v 
teden dokazoval, da je pomanjkanje časa slab 
izgovor, ko govorimo o telesni aktivnosti. Te 
besede potrjuje tudi v tokratni številki, za ka-
tero je z nami telovadil kar na domači sedežni 
garnituri. Čas torej ni več izgovor.

EP, foto:SHERPA

Dnevna 
soba in 
sedežna 
garnitura

Lucijan Cigale je prepričan, da 
lahko čas, ki ga preživljamo na 
domači sedežni garnituri, izko-
ristimo tudi za to, da naredimo 
nekaj dobrega za svoje telo. In 
pri tem ne razmišlja le o lepo-
tnem spancu, temveč o telesni 
aktivnosti, ki jo lahko vključimo 
v svoj vsakdanjik. Za prikaz vaj 
je Cigale tokrat namenoma upo-
rabil manjšo sedežno garnituro 
in tako ponovno dokazal, da tudi 
manj prostora ne sme biti izgo-
vor za to, da ne telovadimo po 
njegovih navodilih.

Američani imajo odličen izraz 
»couch potato«. Dobesedni pre-
vod »kavč krompir« sicer nima 
pomena, v prenesenem pome-
nu pa besedna zveza opisuje 
osebo, ki veliko svojega časa 
preživi na sedežni garnituri ob 
gledanju različnih vsebin, pri 
čemer pozabi na telesno aktiv-
nost. Cigale torej svetuje, kako 
lahko uživamo ob spremljanju 
priljubljenih televizijskih vsebin 
in hkrati krepimo svoje telo, pri 
čemer ne dovolimo, da bi postali 
»kavč krompir«.

Motivacija 
tega tedna:
Boksar Muhammad Ali:

»Trebušnjake začnem 
šteti šele takrat, ko 
začne boleti, kajti 
šele tisti zares
štejejo.«

Diagonala v opori na rokah
Pri vaji naredimo izteg v kolčnem 

sklepu in upogib v ramenskem. S 
to vajo okrepimo zadnjične mišice, 
mišice trupa, ramenskega obroča 
in rok.

Začetni položaj
Postavimo se v položaj, imeno-

van opora ležno spredaj. Z obema 
rokama se opremo na nekoliko 
višjo oporo – kavč – stopali pri tem 
postavimo toliko vstran, da trup in 
noge tvorijo ravno linijo.

Gibanje
Nasprotno roko in nogo dvigne-

mo od podlage ter se začnemo gi-
bati – naredimo izteg v kolčnem in 
upogib v ramenskem sklepu ter s 
tem ravno linijo od roke preko tru-
pa in do noge. Položaju sledi ravno 
nasprotno gibanje – s komolcem se 
poskušamo dotakniti kolena in vse 
skupaj ponavljamo. Gibanje nato 
ponovimo še z drugo nasprotno 
roko in nogo.

Namig: ena serija predstavlja petnajst do dvajset 
ponovitev, naredimo dve ali tri serije. Med njimi 
si vzamemo od petinštirideset do šestdeset se-
kund odmora.

Namig: ena serija predstavlja petnajst do dvajset 
ponovitev, naredimo dve ali tri serije. Med njimi 
si vzamemo od petinštirideset do šestdeset sekund 
odmora.

Upogib trupa s pritegom kolen
Z vajo upogib trupa s pritegom 

kolen okrepimo trebušne mišice.
Začetni položaj
Ležimo na tleh s popolnoma iz-

tegnjenimi nogami, ki jih nekoliko 
dvignemo od tal. Prav tako od tal ne-
koliko dvignemo zgornji del hrbta, 
roke iztegnemo ob telesu. Glavo po-
maknemo naprej, kar naredimo tako, 
da brado potisnemo proti prsnici.

Ledveni del mora ostati popolno-
ma v stiku s tlemi, trebušne mišice 
imamo v tem položaju že nekoliko 
napete.

Gibanje
Upognemo trup in se pri tem zvi-

jemo v klobčič. To naredimo tako, 
da poskušamo prsni koš čim bolj pri-
bližati medenici. Istočasno krčimo 
noge in kolena približujemo prsim. 
Pomembno je, da dihamo nadzorova-
no in v tem delu vaje zrak izdihnemo.

Z vdihom in nadzorovanim ravno 
nasprotnim gibanjem se spuščamo 
nazaj v začetni položaj. Pomembno 
je, da se v začetni položaj k tlom 
spuščamo postopoma, torej da na 
tla potiskamo vretence za vretencem.
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Namig: s piškoti sem 
napolnila vrečko in vsebino 
zdrobila z valjarjem.

KULINARIKA

EVINA
KUH'NA

Torta
brez peke

Namesto biskvita piškoti

Tudi čokolade je lahko prevečMint krema

Pika na i

Redno spremljam nekaj forumov, 
kjer pravi ali samooklicani strokov-
njaki pripravljajo takšne in drugačne 
»krožnike«. A sama najbolj uživam v 

preizkušanju nekoliko drugačnih in 
neklasičnih sladic. Če ne ravno recept, 
pa vsaj navdih večkrat najdem na Pinte-
restu, pri čemer lahko zatrdim le, da če 

ta ne bi obstajal, bi bile slaščice pri nas 
doma veliko manj raznolike.

Dlje časa že prebiram in spremljam raz-
lične recepte za torte, ki ne potrebujejo 

peke. In končno sem sklenila, da bom eno 
poskusila narediti. Ogledala sem si oreo-mint 

torto brez peke in odkrila nov nabor slaščic.
Priznam, da sem se priprave lotila nekoli-

ko previdno in se sproti ob kakšni napaki že 
naučila kaj novega. Hkrati sem torto pripravila 

za praznovanje in sem zato iskreno upala, da 
me bo spremljala začetniška sreča.

Nekaj je bilo sreče, nekaj maminih nasvetov 
in torta je uspela. Kako torej hitro in brez peke 
pripraviti (rojstnodnevno) torto, preberite v na-

daljevanju.

Oreo-mint torta

Sprehod med trgovskimi policami
Za torto brez peke sem v nakupovalno košarico dala sladko sme-
tano, temne »sendvič« piškote z mlečnim polnilom, maslo, ma-
scarpone, ekstrakt mete, mlečno in temno čokolado ter manjše 
čokoladice in palčke z mentolovim polnilom. Potrebovala sem tudi 
sladkor in barvilo za hrano.

Pri pripravi torte mi vedno največ časa vzame peka biskvita. Ne 
le prava mešanica sestavin in peka, temveč natančno rezanje 
biskvita na plasti. Temu sem se tokrat spretno izognila. Piškote sem 
prepolovila, belo polnilo prihranila za kremo in trši del zdrobila. 
Piškotov namerno nisem zmlela v prah, saj bi se ta še bolj sprijel 
in tvoril še tršo prvo plast torte.

OCENA

Priprava

Okus
 mentol + temna čokolada =

nasitna osvežitev

brez uporabe pečice 
in zato hitra in 

preprosta

Uporabila sem približno 45 
piškotov. Fino zdrobljene sem 
prelila s stopljenim maslom. 
Tega sem dodajala postopno, 
dokler piškoti niso tvorili enotne 
zmesi. Količina piškotov je se-
veda odvisna od velikosti torte. 
Predlagam, da je plast visoka 
največ pol centimetra.

Plast iz piškotov sem razpo-
redila in nekoliko potlačila ob 
dno, vendar naslednjič s tem 
ne bom pretiravala, saj se lahko 
hitro preveč sprime in je zato 
pretrda. Preden sem dodala 
še kremo, sem posodo s pla-
stjo piškotov za približno deset 
minut postavila v zamrzovalno 
skrinjo.

EVINA
KUH'NA brez peke

Redno spremljam nekaj forumov, 
kjer pravi ali samooklicani strokov-
njaki pripravljajo takšne in drugačne 
»krožnike«. A sama najbolj uživam v 

preizkušanju nekoliko drugačnih in 
neklasičnih sladic. Če ne ravno recept, 
pa vsaj navdih večkrat najdem na Pinte-
restu, pri čemer lahko zatrdim le, da če 

ta ne bi obstajal, bi bile slaščice pri nas 
doma veliko manj raznolike.

Dlje časa že prebiram in spremljam raz-
lične recepte za torte, ki ne potrebujejo 

peke. In končno sem sklenila, da bom eno 
poskusila narediti. Ogledala sem si oreo-mint 

torto brez peke in odkrila nov nabor slaščic.
Priznam, da sem se priprave lotila nekoli-

ko previdno in se sproti ob kakšni napaki že 
naučila kaj novega. Hkrati sem torto pripravila 

za praznovanje in sem zato iskreno upala, da 
me bo spremljala začetniška sreča.

Nekaj je bilo sreče, nekaj maminih nasvetov 
in torta je uspela. Kako torej hitro in brez peke 
pripraviti (rojstnodnevno) torto, preberite v na-

daljevanju.daljevanju.

Sprehod med trgovskimi policami

Krema za oreo-mint torto je za 
pripravo vsaj tako preprosta, kot 
je preprosta priprava prve plasti 
iz keksov.
Mlečno polnilo iz piškotov in 
sladko smetano sem stepala do 
poltrdega stanja. Dodala sem 
nekaj sladkorja, nato sem vme-
šala še ekstrakt mete. Slednje-
ga sem po kapljicah dodajala 
postopoma in okušala, kdaj je 
bil okus mentola dovolj izrazit. 
Ker sem želela, da bi bila kre-
ma še bolj zelena, a ekstrakta 
nisem želela več dodajati, sem 
primešala še za noževo konico 
zelenega barvila za hrano. Na-
zadnje sem v kremo primešala 
še narezane koščke čokolade z 
mentolom.

Namig: tako z ekstraktom 
kot z barvili za hrano je treba 
ravnati zelo pazljivo. Težko 
ju je sprati že s prstov, kaj 
šele z obleke!

Zeleno kremo sem enakomerno razporedila po 
plasti piškotov in vse skupaj za nekaj minut 

postavila v zamrzovalno skrinjo. Med tem 
sem stopila izdatno količino temne čoko-
lade, saj obožujem trdo temno čokolado 
v kombinaciji z mentolom.
Stopljeno in rahlo ohlajeno sem na de-
belo prelila čez torto. To sem postavila 

na hladno in počakala, da se je čokolada 
strdila. Ravno ta izdatna količina se je ka-

sneje pri rezanju torte izkazala za nekoliko 
nehvaležno odločitev.

Namig: stopljeno čokolado, ki sem ji do-
dala nekaj kapljic olja, sem 
nekoliko ohladila, saj ne 
vem, kako se mascar-
pone »obnaša«, če 
čezenj prelijemo 
vročo snov.

Pika na i vsake torte je lepa 
okrasitev. Oborožila sem se z 

mentolovimi čokoladicami, s piškoti, stepeno sladko smetano, ki 
sem ji dodala zeleno barvilo, ter stopljeno mlečno čokolado.
Krašenje sladice mi je vzelo kar nekaj časa, saj sem na krožniku 
prelagala mentolove čokoladne palčke na vse mogoče na-
čine. Na koncu sem se odločila za okrasitev, ki sicer 
ni sanjska, ko gre za rezanje torte, a menim, da je 
celoto lepo zaokrožila.

Pri naslednji 
pripravi oreo-

mint torte 
bom prvo 
plast, torej 
plast piškotov, 
nekoliko manj 
potlačila ob 
dno, saj so se 

piškoti precej 
sprijeli in neko-

liko otežili rezanje 
torte. Prav tako bom 

torto prelila z manj čokolade 
ali se bom rezanja lotila, ko 

bo torta kakšno minutko že na 
toplem. Sicer je okus odličen za 

tiste, ki obožujejo čokolado After 
Eight – in kar je najboljše, to sladico 

lahko pojemo že pred osmo uro zvečer.
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AKCIJA

V akciji Naj maturantka in naj maturant se bodo ta mesec predstavili kandidati naslednjih šol:

12. Marina
Bajić

M 4E, SŠSMM

13. Luan
Haliti

M 2F, SŠSMM

14. Andraž
Čuvan
4 A, GL

15. Živa
Trunkl
4 A, GL

17. Anita
Tomič
4 B, GL

18. Tim
Kavčič
4 C, GL

11. Nik
Pfeifer

M 4E, SŠSMM

21. Lana
Kuzman
4 D, GL

22. Matija
Dolžan
4 E, GL

23. Nejc
Selič

K 4 A, SŠKER

24. Mateja
Jelić

K 4 A, SŠKER

4. Primož
Ravnak 

G 4B, SŠGVO

1. Žan
Kovačič

G 3C, SŠGVO

5. Taja
Žibret 

G 4B, SŠGVO

6. Filip
Retuznik

S 4A, SŠSMM

16. Gorazd Stolec15. Živa Trunkl

2. Miha
Gunzek

G 4A, SŠGVO

7. Lara
Žibret

S 4A, SŠSMM

17. Anita Tomič

3. Jerneja
Burger

G 4A, SŠGVO

8. Andraž
Čehovin

S 4B, SŠSMM

9. Matic
Premuš 

M 4D, SŠSMM

19. Sanja
Kodrin
4 C, GL

28. David
Borštner

R 4 B, SŠKER

38. Blaž
Jazbinšek

3 B 2, SŠSDL

25. Jure
Meglič

E 4 A, SŠKER

26. Tilen
Rauter

E 4 B, SŠKER

27. Matevž
Petan

R 4 A, SŠKER

37. Rok
Petan

3 B 3, SŠSDL

34. Marija
Senica

3 C 2, SŠSDL

29. Jan
Flis

4 P 2, SŠSDL

39. Blaž
Javornik

3 B 1, SŠSDL

33. Lidija
Kosić

3 C 3, SŠSDL

31. Sonja
Ribič

4 A 1, SŠSDL

35. Luka
Škvorc

3 C 1, SŠSDL

32. Roman
Polšak

3 C 3, SŠSDL

36. Laura
Gradič

3 C 1, SŠSDL

SREDNJE ŠOLE ZA GRADBENIŠTVO IN VAROVANJE OKOLJA ŠCC (SŠGVO)      SREDNJE ŠOLE ZA STROJ-

16. Gorazd
Stolec
4B, GL

18. Tim Kavčič 19. Sanja Kodrin
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AKCIJA

20. Dejan
Radaković

4 D, GL

20. Dejan Radaković 21. Lana Kuzman

10. Neja
Rečnik 

M 4D, SŠSMM

30. Sara
Loparič

4 P 2, SŠSDL

40. Jakob
Turnšek

2 B 4, SŠSDL

Glasujte 
za svojega 
Glasujte 
za svojega 
Glasujte 
kandidata!

SREDNJE ŠOLE ZA GRADBENIŠTVO IN VAROVANJE OKOLJA ŠCC (SŠGVO)      SREDNJE ŠOLE ZA STROJ-

Bralci lahko v vsaki številki 
glasujete za »svojega« kandidata, 
ki je predstavljen s portretno 
fotografi jo, v eni od izdaj 
časopisa pa bo tudi na večji 
fotografi ji v maturantski opravi 

(glede na objavljeni vrstni red 
kandidatov). Tisti maturant in 
tista maturantka, ki bosta do 
konca meseca zbrala največ 
glasov, se bosta uvrstila v 
fi nalni majski krog tekmovanja.

Prva dva fi nalista že imamo, 
marca in aprila boste izbrali še 
naslednja dva. Vseh šest se bo 
v končnem obračunu pomerilo 
maja.

Razrednik ali učiteljski zbor lahko izbranemu kandidatu (le enemu!) iz posameznega maturantskega razreda 
dodelita dodatnih sto točk za njegovo učno in delovno uspešnost. Svojo odločitev nam morata sporočiti 
na elektronski naslov tednik@nt-rc.si.

V akciji Naj maturantka in naj maturant bralci letos že šestič izbirate dekle in fanta, ki bosta prejela 
laskavi naziv in ob tem tudi lepo nagrado. Tri mesece bo trajal izbor med kandidati iz različnih 
srednjih šol s Celjskega za uvrstitev v majski fi nale. Zmagovalca fi nalnega dela se bosta za privlačni 
nagradi – skuter Suzuki in pametni telefon iPhone – pomerila v začetku junija. Pravila glasovanja in sodelovanja v akciji

Na enem kuponu lahko glasujete za enega naj maturanta
ali za eno naj maturantko. Pri glasovanju bomo upoštevali le 

originalne pravilno izpolnjene kupone, ki so ta mesec ZELENE 
barve in nam jih boste poslali po pošti ali prinesli osebno. 

NAGRADE

Sto točk učiteljev

Udeleženec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje 
posredovanih podatkov v skladu z Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

Letos se bo sodelovanje 
v akciji še posebej 

izplačalo, saj bosta 
glavni nagradi res 

privlačni, to sta 
skuter Suzuki in 
pametni telefon 

iPhone!

Za marčevske kandidate lahko glasujete
do vključno torka, 4. aprila.

Zmagovalca marčevskega kroga glasovanja bomo 
objavili 6. aprila.

Foto: Nataša Müller, oblikovanje Andreja Balja

22. Matija Dolžan19. Sanja Kodrin 23. Nejc Selič

Vsak mesec bomo med pošiljatelji kuponov izžrebali srečnega nagrajenca,
ki bo dobil hišno nagrado.

Po dobrih dveh tednih glasovanja vodita

Lana Kuzman
in Nik Pfeifer.
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ZGODBE IZ DOMOZNANSKE KAMRE Rubriko pripravlja
Osrednja knjižnica Celje

Kapelski pasijon

www.kamra.si

ALBUM S CELJSKEGA

Spomini
Z uvrstitvijo moške članske ekipe ŽKK 

Celje v 2. zvezno ligo v nekdanji skupni 
državi konec leta 1972 je bila sprejeta od-
ločitev, da je treba ponovno vzpostaviti tudi 
žensko košarkaško ekipo. Tako sta Zmago 
Sagadin in njegov soigralec Matjaž Ram-
šak, člana košarkaške ekipe ŽKK Celje, v 
začetku leta 1973 z drugimi strokovnimi 
sodelavci v celjskih osnovnih šolah opravila 
nabor igralk in vzpostavila za tiste čase izje-
mno mlado perspektivno ekipo (povprečna 
starost igralk je znašala približno šestnajst 
let). Pod njunim strokovnim vodstvom so 

se te mlade neizkušene igralke obrusile v 
tehnično dovršene igralke, ki so se že po 
nekaj mesecih trdega dela uspešno borile z 
izkušenejšimi ekipami v prvi državni ligi za 
članice. Prav je, da se spomnimo tudi tega 
časa razvoja ženske košarke v Celju, ki je 
neupravičeno prezrt.

SONJA RAMŠAK
Foto prispevala: Lilijana Praprotnik

Rubriko pripravlja Domoznanski oddelek 
Osrednje knjižnice Celje,

Medijski pokrovitelj: Novi tednik;
Vir: www.kamra.si,

Album Slovenije – osebni spomini 20. st.

Z leve v prvi vrsti Cvetka Založnik, Sonja Ramšak, Zinka Kunej, Darja Borovšek; z leve v drugi vrsti Božena 
Pintar, Vlasta Žohar, Irena Jančič, Majda Borovšek, Marjeta Ačko, Lilijana Praprotnik in Zmago Sagadin.

Celjske košarkarice v 
sedemdesetih letih s trenerjem 
Zmagom Sagadinom

»Komedija« o 
hudem trpljenju

Primarij Franc Štolfa (1932–2012)
Foto: Jožica Trateški

Zobozdravstvena zbirka Muzeja 
novejše zgodovine Celje

Primarij Franc Štolfa, celjski zoboz-
dravnik, je vrsto let po vsej Sloveniji 
zbiral predmete, povezane z razvojem 
zobozdravstvene stroke.

Zobna ordinacija, leto 1920
Foto: Gašper Domjan

Zobne klešče za izdiranje zob

Tako ohranjeno zbirko je leta 1991 
zaupal Muzeju novejše zgodovine Ce-
lje v trajno varstvo in hranjenje, za kar 
mu je Slovensko muzejsko društvo leta 
1997 podelilo častno Valvasorjevo pri-
znanje. V zobozdravstveno zbirko, ki 
je po obsegu in vsebini edinstvena v 
Sloveniji, je uvrščenih skorajda tri tisoč 
predmetov, od katerih najstarejši izvira 
iz sredine 18. stoletja.

Zbirko smo leta 1993 v Muzeju novejše 
zgodovine Celje prvič predstavili javnosti: 
razstavili smo stare zobozdravstvene pri-
pomočke in opremo, ki so jih pri svojem 
delu uporabljali dentisti, zobozdravniki in 
zobotehniki. Na ta način smo zavarovali in 
zaščitili redek del naše kulturne dediščine 
– medicinsko tehnično dediščino, ki do 
tedaj v slovenskih muzejih še ni bila zasto-
pana. Strokovni delavci muzeja danes to 
zbirko varujemo, skrbimo za njen razvoj, 
saj smo jo v zadnjem desetletju dodobra 
povečali, ter jo seveda predstavljamo jav-
nosti.

Osnovne vrste predmetov v zbirki 
predstavljajo ordinacije, zobozdravstve-
ni in zobotehnični pripomočki in opre-
ma, fotografsko gradivo ter strokovna 
literatura. Razstava temelji na prikazu 

zobozdravstvenih ordinacij skozi čas 
(razstavljenih je pet ordinacij), predsta-
vljena pa je tudi zobotehnična delavnica. 
Drugi del razstave je zamišljen kot ogle-
dni depo. Nad razstavljenimi predmeti 
bdi sv. Apolonija, ki velja za priprošnjico 
zoper zobobol.

Dr. MARIJA POČIVAVŠEK,
Muzej novejše zgodovine Celje

Strokovnjaki pojmujejo 
rokopis Kapelskega pasijo-
na kot eno največjih odkri-
tij starejšega slovenskega 
slovstva in slovenske dra-
matike, ki je prišlo na dan 
v zadnjih letih. Gre za slo-
venski rokopis, ki je nastal 
v danes dvojezični Železni 
Kapli onkraj Solčavskega, 
ki je bilo nekoč bolj vezano 
na kapelsko kot na zgornje-
savinjsko stran. Pomembno 
delo slovenske literature je 
izšlo lani kot znanstvenokri-
tična izdaja v zbirki Dela sta-
rejšega slovenskega slovstva.

Zajetni knjigi, ki obsega 
več kot petsto strani, botruje 
sodelovanje med Slovensko 
akademijo znanosti in ume-
tnosti ter Celjsko Mohorjevo 
družbo. »To je komedija od 
Kristusoviga trplinja, katiro so 
nekidej na te veliki četrtek inu 
na te velikonočni pondelek v 
Kapli špilali,« je neznanec 
okoli leta 1860 zapisal o tem 
pomembnem delu. Rokopis 
je sicer nastal približno stole-
tje pred tem opisom oziroma 
pripisom. In še o besedi »ko-
medija«: v srednjem veku je 
bila komedija vsaka pesnitev 
v ljudskem jeziku. »Dragoce-
nost, ki jo je komaj mogoče 
dovolj ovrednotiti, vendar ji 
doslej nismo posvetili še nič 
pozornosti, je, da je Kapelski 
pasijon napisan kot baročna 
dramska pesnitev v verzih, v 
rimanih verznih dvojicah,« je 

zapisano v lanski znanstve-
nokritični izdaji pasijona, ki 
sta jo uredila dr. Erich Prunč 
in dr. Matija Ogrin. Besedilo 
Kapelskega pasijona je bilo ob 
tej priložnosti prvič objavljeno 
v celoti.

V časih, ko še ni bilo gleda-
lišča ali televizije, so bile žive 
pasijonske igre v alpskem in 
predalpskem svetu priljublje-
ne. Pilatova obsodba, Vero-
nikin potni prt, pribijanje na 
križ, položitev umrlega Kristu-
sa v naročje njegove matere in 
vstajenje so med prizori, ki so 
burili tudi domišljijo sloven-
skih gledalcev pasijona v Že-
lezni Kapli. Tam je bil rokopis 
Kapelskega pasijona – na 146 
straneh – najden leta 1899, 
ko je bil v kraju že pozabljen. 
Tamkajšnji župnik je takra-
tnemu raziskovalcu rokopisa 
Francu Kotniku odgovoril, 
da mu o obstoju Kapelskega 
pasijona niti starejši ljudje 
niso vedeli ničesar povedati. 
Da niti v »farni« kroniki ni nič 
zapisanega.

Zanimive so tudi različne 
okoliščine Kapelskega pasijo-
na, ki je bil zadnjič uprizorjen 
leta 1800, ko se je na primer 
France Prešeren šele rodil. 
Reforme avstrijskega cesarja 
Jožefa II. so bile usmerjene 
proti razkošju in praznoverju, 
kot je opisano v knjigi. Tako 
je nasprotoval zvonjenju proti 
toči, postavljanju jaslic in bož-
jega groba, večernicam, proce-

sijam … Poleg tega so morali 
po državnem ukazu v cerkvah 
kipe, ki so bili oblečeni v različ-
na oblačila, sleči. Kapelski žu-
pnik Valentin Brunner si tega 
ni upal storiti, saj je pričakoval 
ostro nasprotovanje vernikov. 
Župnik je nato zaradi groženj 
svetne oblasti Marijin kip vse-
eno odstranil in ga nadomestil 
z drugim. Razjarjeni verniki so 
odšli nad župnika, cerkovnika 
in nekaj žensk še nad pisarja, 
saj so ga po krivici sumile, da 
je odstranil kip. Pisar se je raz-
burjenih žena tako ustrašil, da 
je neko žensko zabodel z no-
žem, vendar do tragedije na 
srečo ni prišlo. Nasprotovanje 
slačenju posebej oblečenega 
Marijinega kipa je bilo tako 
silovito, da je moralo priti v 
Kaplo na pomoč enaindvajset 
vojakov. Prav župnik Brunner 
naj bi bil na čelu kapelske žu-
pnije med zadnjo uprizoritvijo 
Kapelskega pasijona.

Nekoč je bilo na Sloven-
skem veliko pasijonov. V Sla-
vi vojvodine Kranjske je med 
drugim opisan dogodek iz 
časa pasijona v Ljubljani, ko 
se je mož neke ženske, ki je 
rada gledala globoko v koza-
rec, domislil zvijače. Igralca, 
ki je igral zlodeja, je nagovo-
ril, naj prestraši njegovo so-
progo, ki se je prikazni tako 
ustrašila, da ni nikoli več pila. 
Kljub vsemu so se pasijoni, 
sicer redki, ohranili vse do 
današnjega časa. V Sloveniji 
je najbolj znan Škofjeloški pa-
sijon, ki je proglašen za živo 
mojstrovino državnega pome-
na in je vpisan med nesnovno 
dediščino Unesca. Njegova 
naslednja uprizoritev bo leta 
2021. V tujini je posebej znana 
pasijonska uprizoritev v Obe-
rammergauu na Bavarskem.

BRANE JERANKO
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Glasba nas povezuje
Pevci Ljubiteljskega pevskega zbora Štore smo z velikimi 

pričakovanji stopili v leto 2017.
Tako kot vsako leto smo 

imeli lani božični koncert. Go-

spod župnik Miha Herman nas 
je velikodušno sprejel v cerkvi 
sv. Martina na Teharjah. Božič-
ne pesmi so odmevale tik pred 
silvestrovim in tako pričarale 
še zadnje spomine na čarobni 
praznik božiča.

Januarja smo se pevci z 
zborovodkinjo Majo Sakelšek 
začeli intenzivno pripravljati 
na nov projekt, na katerega 
smo zelo ponosni. Izvedli 
smo ga 17. februarja ob 19. uri 
v Kulturnem domu Štore pod 
naslovom Naša je slovenska 
pesem. K sodelovanju smo 
povabili Moško pevsko dru-
štvo Pod gradom Celje pod 
vodstvom Roberta Voduška, 
Moški pevski zbor Kulturnega 
društva Žetale pod vodstvom 
Silva Potočnika in vokalno sku-
pino Rož’ce pod umetniškim 
vodstvom Helene Zupan.

Za rdečo nit koncerta smo 
izbrali slovensko besedo v pe-
smi. Pevci smo s tem počastili 
slovenski kulturni praznik, 8. 
februar. Slovensko pesem smo 
tako ponesli od Prešernove 
Zdravljice do ljudskega petja. 
V vojnem času nas je sloven-
ska beseda popeljala do udar-
nih domoljubnih partizanskih 
pesmi, ki jim je sledilo zlato 
obdobje slovenskih zimzele-
nih popevk. Na koncu smo 

se pevci poklonili še našemu 
največjemu avtorju glasbe in 
besedil v narodnozabavni glas-
bi, večnim melodijam Slavka 
Avsenika. Vsak zbor je za to 
popotovanje po zakladnici slo-
venskih besedil pripravil štiri 
pesmi. Besedilo v Avsenikovi 
skladbi se glasi: »Kot viharnik 
vrh gora naša je slovenska pe-
sem, veje širi do neba, koreni-
ne do srca.« In tako smo pevci 
poslušalcem obogatili februar, 
mesec slovenske kulture.

Zahvaliti se moramo go-
stom, brez katerih ne bi 
mogli izpeljati tako pestrega 
kulturnega programa, vsem 
sponzorjem in Občini Štore 
za podporo pri koncertu. Po-
sebna zahvala tudi našemu 
napovedovalcu Luki Žerjavu, 
ki je z lepo besedo pripomo-
gel k izvedbi koncerta. Pevci 
se zahvaljujemo vsem in vsa-
kemu posebej ter upamo, da 
se vidimo na našem letnem 
koncertu 19. maja ob 19. uri 
v Kulturnem domu Štore.

ANJA REZAR

Kako mladega človeka na 
pragu službe čim bolj pri-
praviti na realno delovno 
okolje? S tem vprašanjem se 
srečujejo vse šole, ki na trg 
pošiljajo dijake poklicnih in 
tehniških smeri. Ti imajo že 
v času srednje šole obvezno 
praktično usposabljanje, 
zdaj pa bodo dobili še novo 
inovativno učno orodje – vi-
dee.

Za ta korak so se odločili 
profesorji in dijaki Srednje 
šole za strojništvo, mehatro-
niko in medije (SŠSMM) ŠC 
Celje, ki jim bodo pomagali 
mentorji v različnih celjskih 
podjetjih. Dodobra so namreč 
zakorakali v nov Erasmus+ 
projekt See the Goal, katerega 
cilj je s pomočjo videov pred-
staviti vsebino praktičnega 

usposabljanja v podjetjih za 
programe srednjega poklic-
nega izobraževanja. Sočasno 
z nastajanjem videov in potem 
bodo udeleženci izdelali tudi 
priročen vodnik, kako naj bi 
videe uporabljali mentorji v 
podjetjih in kako si lahko z 
njimi pomagajo dijaki.

V projektu sodeluje pet 
partnerskih organizacij (šol 
in centrov za usposabljanje) 
z Danske, s Finske in Portugal-
ske, slovenska partnerja pa sta 
celjska srednja šola in center 
za poklicno izobraževanje. 
Profesorji bodo ob pomoči 
dijakov in mentorjev posne-
li šestnajst kratkih filmov z 
različnim znanjem, ki naj bi 
ga dosegel posamezen dijak 
ob koncu šolanja. Poskusno 
bodo filmi posneti za zgolj 

dva programa, mehatronik 
– operater in oblikovalec ko-
vin – orodjar. V ta namen so 
se profesorji SŠSMM na Dan-
skem že celotedensko uspo-
sabljali za snemanja videov, 
zdaj pa že skrbno načrtujejo 
prve snemalne dneve v celj-
skih podjetjih.

Projekt ima več pomembnih 
dolgoročnih učinkov. Omogo-
ča širitev snemanja videov za 
številne druge srednješolske 
programe. Z uporabo sodob-
ne tehnologije se približuje 
željam dijakov po inovativ-
nih pristopih izobraževanja, 
ustvarja tesnejšo vez med go-
spodarstvom in vzgojno-izo-
braževalnimi ustanovami in je 
morda podlaga za tako težko 
pričakovan vajeniški sistem.

ŠK

Inovativni pristopi izobraževanja za večji uspeh dijakov

Tri zlate za Tima Zajca
Žalski župan Janko Kos je v ponedeljek, 6. marca, pri-

pravil sprejem za smučarskega skakalca Tima Zajca iz 
Hramš.

Tim Zajc, ki bo aprila dopolnil sedemnajst let, je na Olim-
pijskem festivalu evropske mladine v turškem Erzurumu 
osvojil tri zlate medalje. Zlat je postal v posamični konku-
renci, v ekipni tekmi in mešani ekipni tekmi. Tim je član 
Smučarsko-skakalnega kluba Ljubno in mladinske repre-
zentance Slovenije. Je lanski državni prvak do šestnajst let.

TT

Župan Janko Kos je Timu Zajcu podelil priložnostno darilo.
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Mdance blestel tudi
v Zagrebu

Plesalci plesne šole Mdan-
ce so se s tekmovalnima eki-
pama M-crew in Respect 
udeležili mednarodnega 
tekmovanja Dancestar v Za-
grebu, kjer so se plesalci iz 
celega sveta borili za mesto 
v fi nalu tekmovanja, ki bo 
konec maja v Poreču.

Tekmovanje je bilo odlično 
organizirano, vzdušje v dvo-
rani fenomenalno, občutki 

na odru pa so bili več kot 
fantastični. Mlajša ekipa, v 
kateri pleše šest deklet, starih 
od devet do dvanajst let, je 
odlično odplesala koreografi -
jo Illusionists in si tako že na 
svojem drugem tekmovanju 
priplesala drugo mesto. Sta-
rejša ekipa s sedmimi dekleti 
in z dvema fantoma, starimi 
od trinajst do dvajset let, pa 
si je kljub hudi konkurenci 

uspela s koreografi jo Prison 
priboriti prve stopničke v 
sezoni in se je zavihtela na 
tretje mesto. Polni vtisov in 
doživetij so se vrnili v Vele-
nje, kjer bodo še naprej pri-
dno trenirali in se pripravljali 
na tekmovanja, ki jih čakajo 
še aprila in maja. Uvrstili so 
se tudi na fi nalno tekmova-
nje v Poreč.

AP

Strelci SD bratov Dobrotinškov 
odlični v Doliču

V četrtek, 23. februarja, smo strelci Strel-
skega društva bratov Dobrotinškov Vojnik 
sodelovali v fi nalu dopisne lige sosednjih 
društev. Pet kol smo streljali na domačem 
strelišču, zaključno, šesto kolo za skupinsko 
uvrstitev pa v Doliču. Osvojili smo ekipno 
prvo mesto.

Za uvrstitev posamezno smo prvič tekmovali 
po pravilih na državnem prvenstvu. Predhodni 
rezultati niso bili pomembni, le toliko, da je 
prvih osem najboljših strelcev iz vsake katego-
rije streljalo na izločitev. To pomeni še dodaten 
pritisk, ker moraš vsak strel sprožiti po navo-
dilih in v časovnih omejitvah. Zelo zanimiva 
izkušnja, če bomo kdaj nastopili na državnem 
prvenstvu.

Ekipo so na prvo mesto povedli Matjaž Žgaj-
ner, Janez Pintar, Saška Nerat in rezerva Jernej 

Obad. Slednji je vskočil v fi nalu, ker Matjaž 
Žgajner ni mogel nastopiti.

Posamezno v kategoriji strelcev do šestdeset 
let je prvo mesto osvojil Janez Pintar, v kate-
goriji nad šestdeset let je osvojil tretje mesto 
Dušan Ravnikar. Med strelkami je prvo mesto 
osvojila Saška Nerat.

Čestitke vsem in vsakemu posebej za doseže-
ne rezultate in hvala za sodelovanje na tekmah, 
čeprav štartnino plačujemo iz svojih denarnic, 
kar ni zanemarljivo, če pomislimo, da je za vsa-
ko treba odšteti petnajst evrov. Večja društva to 
poravnajo iz društvenega denarja, mi pa nima-
mo sponzorjev, ker ni pravega zanimanja za 
naše delovanje in vedno boljše rezultate.

Če kdo meni, da bi prispeval za naše dru-
štvo, je vabljen, da kakorkoli pomaga.

FRANC LEBIČ, foto: DUŠAN RAVNIKAR
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Tri kajuhovke 
v matematični 
olimpijski ekipi

Dijakinje I. gimnazije v Celju – prvošolka Ana Opalič, 
drugošolka Špela Polak in maturantka Klara Drofenik – so 
se uvrstile v štiričlansko slovensko ekipo za evropsko de-
kliško matematično olimpijado, ki bo letos aprila v Švici.

Začetek letošnjega leta je bil za mlade matematike izje-
mno uspešen, saj sta se Luka Horjak in David Opalič pred 
tem uvrstila na mednarodno matematično tekmovanje v 
Romuniji.

NP, foto: JOŽE PETRAK ZAJC

Štirje srebrni v 
nemščini

Dijaki I. gimnazije v Celju – tretješolci Jure Goršek, Jan 
Kopinič, Nik Globočnik in drugošolec Juš Jošt – so na dr-
žavnem tekmovanju iz nemščine, ki je bilo na Jesenicah, 
osvojili srebrna priznanja.

Najboljši rezultat je dosegel Jure Goršek, ki sta mu do 
zlatega priznanja zmanjkali le dve točki.

NP
Foto: JOŽE PETRAK ZAJC

Barve ljubezni
»Nekaj je v zraku. / Lepega. Nežnega. / Mimobe-

žnega. / Nekaj je v zraku.« Pesem Toneta Pavčka 
lepo opisuje Valentinov večer, ko so v Glasbeni šoli 
Celje pripravili tematski večer oddelka brenkal z 
naslovom Barve ljubezni.

Poslušalci so tako uživali ob skladbah Have you 
ever loved a woman, Ruža crvena, What a wonder-
ful world, Can you feel the love tonight in drugih, 
čudovite fotografije pa so na diaprojekciji spremljale 
romantične melodije na temo ljubezni. Skladbe so 
vzeli iz risank, filmov in vsakdanjega življenja ter jih 
opremili z najlepšimi verzi o ljubezni. Mentorje Ma-
tjaža Brežnika, Suzano Hebar Čamer, Eriko Frantar, 
Nika Lovšeta, Žarka Ignjatovića, Lucijo Šorn, Vida 
Turico, Marka Zorca, Neli Zidar Kos ter vseh 32 na-
stopajočih učencev in dijakov so poslušalci nagradili z 
glasnim aplavzom ter obeski v obliki srčkov različnih 
barv izpod rok Petre Rems.
 EF

Z leve Ana Opalič, Klara Drofenik in Špela Polak
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Tudi trava potrebuje 
skrb in nego
Poskrbimo za zračnost tal in gnoje-
nje – Znebimo se mahu v travi

Če se tudi vi v mislih že sončite na domači ze-
lenici ali komaj čakate, da boste lahko z otroki 
ob lepem vremenu več časa preživeli na zunanji 
zeleni preprogi, je zdaj najbolj primeren čas, da 
poskrbite za travo.

Prezračevanje je prvi in neobhoden korak. »To 
lahko opravimo z električnim prezračevalnikom, s 
posebnimi grabljami, ki imajo rezila, ali s posebnimi 
vilami,« pravi Matej Zagoričnik, vodja Vrtnega centra 
Kalia Celje. Dodaja, da je ob zračenju dobro poskrbeti 
za peskanje oziroma dodajanje kremenovega peska, 
s čimer povečamo zračnost korenin. »Čez leto, ko 
veliko hodimo po njej, je bolj zbita in so korenine 
zadušene. To slabša rast trave. Ko pesek vnesemo v 
območje korenin, je trava bolj zračna.«

Izberimo gnojilo, namenjeno travi
Po prezračevanju je priporočljivo dognojevanje. Za-

goričnik pravi, da za prvo gnojenje poskrbimo zdaj, v 
pomladnih dneh, ko začne trava rasti, in drugič med 
rastno dobo, v maju, najkasneje do sredine junija. 
»Izberite gnojila, namenjena travnati ruši. Na trgu 

Prvo 
pomladno 
čiščenje

In se je začelo. Pomladno 
čiščenje namreč. A ne tisto 
v stanovanju in ne tisto v 
telesu, temveč tisto pravo 
»okoli vogalov«. Na krasen 
sončen, a še vedno zimski 
dan smo se člani razšir-
jene družine odločili, da 
bomo letošnjo pomlad po-
rezali, izkopali, pograbili, 
zagrebli, odpeljali vso tisto 
odvečno drevje in grmovje, 
ki se je leta nabiralo okoli 
naših hiš in nikoli ni bilo 
časa, da bi ga odstranili. 
Krasno nas je bilo vi-
deti zjutraj vse na-
debudne vsakega 
s svojim orodjem, 
ko smo prihajali 
na zbirno me-
sto. Nasmeja-
ni smo čakali 
navodila.

Da ne bi 
vsak skočil na 
svoj grm ali 
drevo, je vodja 
očiščevalne ak-
cije določil, kdo 
bo kaj delal. Kot 
nežnejši del ekipe 
sem seveda dobila laž-
ja dela, kot so rezanje vej, 
grabljenje in krajše vožnje s 
samokolnico. Kljub zgodnji 
uri smo željni sprememb 
planili na delo. Kot ljubite-
ljica svežega zraka in sploh 
del na soncu sem uživala 
ob lažjih opravilih. Manjše 
veje na prikolico, večji deli 
dreves in sekanci v drvarni-
co. Otroci so predvsem uži-
vali ob manjših opravilih z 
drevesi, najbolj pa seveda 
v vožnji s traktorjem, ki je 
požagane veje vozil na pri-
merna mesta za prvomajski 
kres. Bila je neka energija 
med nami, ki nas je vlekla 
k skupnemu cilju, da po-
spravimo, kar je odveč. Ob 
koncu delovne akcije smo 
utrujeni posedeli za mizo, 
uživali ob skupnem kosilu 
in se strinjali, da moramo 
skupne akcije ponoviti. V 
slogi je moč!

Ko danes pogledam skozi 
okno, vidim zaradi požaga-
nih neuporabnih dreves dlje 
in zdi se mi, kot da je trava 
v dveh dneh pozelenela. 
Kajti danes sem del kosila 
nabrala kar na trati pred 
hišo. Prvi regrat je namreč 
najboljši.

Pomlad je pogosto tudi 
čas za čiščenje telesa in 
duha. Po negovani trati in 
ožganih drevesih sem do-
bila idejo, da bi si omislila 
čiščenje svojega telesa. Od 
znotraj. Da bom ozelene-
la kot moja trata in bom 
imela več volje in energije 
za premagovanje napornih 
delovnih dni.

 16. ČE korenina do 11. ure, od 12. ure cvet

 17. PE cvet

 18. SO -----

 19. NE od 13. ure list

 20. PO list do 13. ure, od 14. ure plod

 21. TO plod 

 22. SR plod

Čas za presajanje je do 21. marca ob 6. uri.

Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorjev iz Setvenega priroč-
nika Marije Thun za leto 2017, ki ga v Sloveniji izdaja v ne-
skrajšani obliki Založba AJDA, Vrzdenec, tel. 01/754-07-43.

je poplava teh gnojil. Nekatera 
so takšna, da je dovolj gnoje-
nje zgolj enkrat letno, to so 
membranska gnojila, ki 
se počasi raztapljajo. 
Obstajajo še na primer 
trimesečna ali tekoča 
gnojila, ki delujejo 
takoj,« pestro po-
nudbo predstavlja 
Zagoričnik.

Kako 
ukrepamo 
ob mahu na 
travi?
Mah se pojavlja na 

travnikih, ki so v senci 
oziroma na zakisanih 
tleh, pravi sogovornik. 
»Do zakisanosti tal pride za-
radi več razlogov, eden od njih je 

gnojenje z mineralnimi gnojili, ki so kisla. Tako že 
ta zakisajo tla. Zato pri travi svetujemo uporabo na-
menskih gnojil za travo.« Mahu se lahko znebimo na 
več načinov. »Pozimi lahko trosimo kameno moko in 
s tem počasi izboljšujemo pH vrednosti tal. Lahko jo 
posujemo tudi po snegu ali takrat, ko je več padavin. 
Sicer pa uporabljamo kratkoročna sredstva za pre-

prečevanje mahu, kot je Mahovit, ki je izdelan na 
osnovi železa in vsebuje tudi gnojila. Ko 

pride mah v stik z železom, porjavi 
in se posuši. Potem mah samo 

še pograbimo. Res pa je, da 
tal dolgoročno na ta način 

ne izboljšamo, zato se 
mah najbrž spet poja-
vi,« pravi Matej Zago-
ričnik.

Opravimo z 
zaplatami slabe trave

Spomladi, ko sneg skopni in ko 
opravimo zračenje trave, se rade pojavijo 

zaplate slabe trave. »Takšno travo z železnimi gra-
bljami pregrabimo, jo odstranimo, potem posejemo 
novo seme. Pri dosetvi trave na praznih zaplatah 
uporabimo Valentin smart obliž za travo. Tega samo 
posujemo na zaplate, potlačimo in zalijemo. Lahko 
pa uporabimo tudi obloženo seme Pika ali Pika plus. 
Seme je obloženo z glinenim ovojem, ki ni zanimivo 
za ptice in ga ne pozobajo. Glineni ovoj ima vlogo 
absorbcije vode in s tem zagotavlja zadostno vlago 
semenu za kalitev. Pomembno je samo, da po setvi 
redno zalivamo in s tem zagotavljamo stalno vlažnost 
semena. Pika plus ima poleg glinenega ovoja še doda-
no gnojilo, ki zagotavlja trati zadostno količino hrane 
za začetno rast,« še zaključuje Zagoričnik.

MRL

Med travo so se 
pojavili pleveli in 
večje ter manjše 
zaplate praznega 

prostora, ki ga bo 
treba zasejati z no-

vim semenom.

»Če so tla peščena, 
je dobro urediti 
namakalni sistem, 
če so težka, pa je 
treba spomladi 
dobro prezračiti 
travo, da kasneje 
lepo raste.«

V Vrtnem centru Kalia imajo na voljo pestro izbiro meša-
nic okrasnih trav, ki so namenjena za sončne in senčne 
lege, za športna igrišča in parke.

Orodji, s katerima boste učinkovito in temeljito prezračili travo. (Foto: SHERPA)

Travo so v tem primeru že povsem 
»zadušili« pleveli in mah.
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Da ljubezen ne bi bila v pogubo
Tudi letos v Kozjanskem parku prenašajo čez cesto krastače in druge dvoživke, saj so vedno bolj ogrožene

Ob cesti, ki vodi mimo rib-
nika Trebče v Kozjanskem 
parku, je vsako pomlad po-
stavljena nizka ograja, ki je 
kljub temu dovolj visoka, 
da zadrži številne »zalju-
bljene« krastače in druge 
dvoživke, da ne končajo pod 
kolesi avtomobilov. Vsako 
leto v tem času namreč po-
tujejo živali po isti poti: iz 
zimskih prebivališč v bli-
žnjem gozdu se pomikajo 
proti ribniku, kjer odložijo 
jajčeca in poskrbijo za nov 
zarod. Pri tem morajo čez 
prometno cesto. Da bi bilo 
žrtev med njimi čim manj, 
se zaposleni Kozjanskega 
parka trudijo že sedemnaj-
sto leto in jih zato s pomočjo 
prostovoljcev prenašajo čez 
cesto. Dvoživke so namreč 
ena najbolj ogroženih vrst, 
a hkrati zelo koristne.

V času našega obiska so pri-
šli na pomoč šolarji iz Lesič-
nega in Kozjega. Dela je bilo 
več kot dovolj, prve toplejše 
in deževne noči so namreč že 
spodbudile najbolj neučakane 
ljubimce, da so se podali na 
pot. Samčki so ob cesti prvi. 
Na čistini čakajo samičke. In 
ko te pridejo, se samčki opri-
mejo prve, ki je na voljo. Bo-
gnedaj, da bi katerega hoteli 
sneti s precej bolj konkretne 
dame, kot je sam. Začne se je-
zno oglašati in se s sprednjima 
krakoma še bolj trdno oklene 
svoje izbranke. Ker je sam- 

Dušan Klenovšek: »Včasih se zgodi, da 
so vsi samčki tako ponoreli od hormonov, 
da se primejo vsega, kar se premika, celo 
močerada. Ker je več krastačjih samcev kot 
samic, se lahko ene prime tudi po deset 
›zaljubljencev‹. Ker nihče ne spusti svoje 
›punce‹, jo lahko zadušijo. Še en dokaz, 
da je ljubezen vsem v pogubo …«

Mateja Koprivc Polutnik: »Otrokom želimo 
približati svet dvoživk, saj so ogrožene in je 
treba zanje poskrbeti. Kot odrasli potem ne 
bodo tekmovali, kdo jih več povozi, in verje-
li v vraže, da te krastača ne sme polulati.«

čkov precej več kot samičk, se 
posamezniku lahko kaj hitro 
pridruži konkurent in tudi ta 
ne želi spustiti svoje ljubice. 
Uboga krastača nato nosi svo-
je osvajalce k vodi, da opravijo 
svojo vsakoletno nalogo.

Prijeti ali ne?
Ob plastični oviri se je 

tisto dopoldne, ko smo se 
pridružili prostovoljcem 
in po krajšem obotavljanju 
tudi sami prenesli nekaj 
parčkov, nabrala cela vrsta 

»zaljubljenih«, ki so iskali 
prehod proti vodi. Učiteljici 
Mateja Koprivc Polutnik 
iz OŠ Lesično in Lidija Če-
pin iz OŠ Kozje sta otrokom 
pojasnili, kako naj se lotijo 
dela: žabice je treba prije-
mati s čistimi in po možno-
sti z vlažnimi rokami, saj je 
njihova koža občutljiva. Ker 
so mnogi učenci to nalogo 
že opravljali, niso imeli po-
sebnih težav, ko je bilo treba 
prijeti žival in jo odložiti v 
vedro ter ga nato prenesti k 

vodi. A zaradi predsodkov, 
povezanih s krastačami, 
mnogi potrebujejo nekaj 
časa, da zberejo pogum in 
se lotijo dela. »Nazadnje jih 
to tako navduši, da se težko 
odpravijo domov,« je pove-
dal biolog iz Kozjanskega 
parka Dušan Klenovšek in 
za primer navedel gobarsko 
društvo s Kozjanskega, ki so-
deluje že nekaj let. Tudi za-
radi osveščanja in razbijanja 
predsodkov so takšne akcije 
pomembne.

Žabji podhod bi 
rešil težave

Ko sekulje, rosnice, kra-
stače, navadni in planinski 
pupki pridejo do ograje, jih 
zaposleni v parku sami ali 
s pomočjo šolarjev dvakrat 
dnevno ročno prenašajo 
čez cesto. Pri prenašanju 
dvoživke tudi preštevajo 
in podatki kažejo, da jih 
letno prenesejo od šest do 
osem tisoč. Klenovšek v 
šali pravi, da želijo vede-
ti, koliko so jih prenesli, 
da jim lahko nato izstavijo 
račun. A bistvo zgodbe je 
drugačno: dvoživke so za-
radi vedno večje kemizaci-

je voda in zaradi parazita, 
proti kateremu ne poznajo 
obrambe, vedno bolj ogro-
žene. O njihovi koristnosti 
pa ni dvoma, pravi Klenov-
šek in omenja, da krastače 
na primer jedo nadležne 
rjave polže, ki zadnja leta 
jezijo vrtičkarje. Zato lahko 
vsi, ki poznajo žabje cestne 
prehode, živalim pomagajo 
vsaj z bolj pazljivo vožnjo 
na teh odsekih. Takšnih čr-
nih točk je namreč v Slove-
niji več kot tisoč in le redke 
so ustrezno urejene s pod-
hodi za žabe. Teh si želijo 
tudi v Kozjanskem parku.

TATJANA CVIRN
Foto: SHERPA

Cestni odsek pri ribniku Trebče je v teh dneh usoden za številne krastače in druge dvoživke. Vozniki lahko 
pomagajo živalim tako, da so pozorni na cesti in da upočasnijo vožnjo.

Biolog iz Kozjanskega parka Dušan Klenovšek je otrokom pojasnil, zakaj je njihovo prenašanje žab po-
membno.

Učiteljica iz OŠ Lesično Mateja Koprivc Polutnik je pokazala, kako je treba pravilno pobirati krastače, še 
prej pa so si morali učenci umiti roke.

Učenci v akciji …  … in polno vedro krastač
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»Kaaaj? Nič ne slišim.«

Dekleta v »fantovskih« 
šolah – zakaj pa ne?

Prireditve ob kulturnem prazniku 
v strojni šoli ter šoli za rudarstvo 
in varstvo okolja

Stran Mladi za mlade
so pripravili dĳ aki in

profesorici Strojne šole 
Šolskega centra Velenje.

Bodoče strojnice ob CNC.

Priprave na poklicno maturo so že v »polnem teku«.

Izdelek najprej načrtujemo s pomočjo računalnikov.

Dijaki poskrbijo tudi za dobro glasbeno podlago.

»Uganiti, kdo sem, 
sploh ni tako eno-
stavno.«

V letošnjem šolskem letu 
se v naši šoli izobražuje kar 
nekaj deklet. Mogoče se zdi 
to nenavadno, saj velja stere-
otip, da je strojništvo moško 
področje, a dekleta trdijo 
drugače. Naša dekleta obi-
skujejo programa mehatro-
nik operater in avtoserviser, 
a največ jih je v programu 
strojni tehnik.

Lana se izobražuje v pro-
gramu mehatronik operater, 
medtem ko bodo Mojca, Pa-
tricija in Tjaša postale avto-
serviserke. Patricija pravi, da 
želi opravljati ta poklic, ker 

zelo uživa pri popravljanju 
avtomobilov, Mojca se že od 
nekdaj zanima za avtomobile, 
Tjašo je za to smer navdušila 
sestra, ki je prav tako obisko-
vala našo šolo. Vse so vedele, 
da bo v razredu večina dija-
kov fantov, na kar so se seveda 
morale navaditi. Treba je bilo 
premagati prvo tremo, zdaj 
pa so vse odlično vključene v 
fantovsko družbo, Tjaša pra-
vi, da je celo bolje, saj je manj 
prepirov in ljubosumja. Fantje 
včasih menijo, da so dekleta 
manj sposobna in ne morejo 
opravljati fi zično zahtevnega 

dela, a dekleta iz dneva v dan 
dokazujejo, da to ni res. In 
prihodnost? Dijakinje pravijo 
tako: »Mislim, da bo poklic 
avtoserviserja v prihodnosti 
zelo iskan, saj se avtomobil-
ska industrija iz leta v leto širi. 
Želim si lastno delavnico.« 
(Patricija) »Ženske se mora-
mo v moškem poklicu še bolj 
dokazovati in upam, da bo v 
prihodnosti čim manj pred-
sodkov ter bomo enako hitro 
kot moški tudi me dobile za-
poslitev.« (Mojca) »Trenutno 
se počutim fantastično, saj se 
učim, kar si želim. Računam, 

da bom dobila službo tu, kjer 
imam zdaj prakso. Nekateri 
moški že danes sprejemajo 
ženske v tem poklicu kot ne-
kaj normalnega.« (Tjaša)

Največ deklet bo končalo 
program za strojnega tehnika. 
Vseh pet prihaja iz Srbije in 
so prišle v Slovenijo v okviru 
programa Usposabljanje dija-
kov iz držav zahodnega Bal-
kana. Tudi Anastasija, Mina, 
Tamara, Katarina in Milica so 
se ob prihodu v razred fantov 
počutile neprijetno in je mo-
ralo miniti nekaj časa, da so 
se navadili drug na drugega – 

prisotna je bila tudi jezikovna 
ovira. Sošolci so spraševali, 
zakaj so se odločile za moški 
poklic, in to celo izven domo-
vine, a one si ne postavljajo 
meja. Anastasija pravi: »Slo-
venija mi je zelo všeč, v šoli 
je več praktičnega pouka, tu 
so odlični programi. Po srednji 
šoli se želim vpisati na strojno 
fakulteto v Mariboru in želim 
ustanoviti podjetje.« Mina 
napoveduje: »Mislim, da se 
ne bom vrnila v Srbijo. Stroj-
ništvo v Mariboru študira že 
moja sestra in tudi meni je ta 
stroka blizu.« Katarina opaža: 

»Menim, da mora biti enakost 
med moškimi in ženskami. 
Sem edino dekle v razredu, a 
imajo učitelji (tudi na praksi) 
do mene enak odnos kot do 
sošolcev, kar se mi zdi prav. 
Po študiju pričakujem dobro 
in stalno zaposlitev.«

Vsako dekle je zagotovo pri-
neslo nekaj svežine v fantovski 
razred in nekaj ženske miline 
v moški poklic. Prihodnost 
bo zagotovo prinesla še več 
podobnih primerov, kar je za 
družbo predvsem pozitivno.

POLONA GLOJEK, prof.
Foto: PETER ROZMAN

Pred nekaj leti se je učite-
ljici ob gledanju televizijske 
razvedrilne oddaje na sloven-
ski televiziji porodila ideja o 
malo drugačni prireditvi ob 
slovenskem kulturnem pra-
zniku. Ravnatelja obeh šol 
sta idejo z veseljem podprla 
in nastala je prireditev Moja 
dežela. Zaradi uspešnosti in 
dobre sprejetosti pri dijakih 
je postala tradicionalna. Le-
tos smo jo izvedli že četrtič.

Dijaki zelo radi sodelujejo, 
morda tudi zato, ker je na-
grada za sodelovanje precej 

zanimiva. Šli so si namreč 
ogledat snemanje oddaj Moja 
Slovenija in Vse je mogoče na 
RTV Slovenija, Znan obraz ima 
svoj glas na POP TV, letos pa 
smo si privoščili Muzej iluzij 
v Ljubljani.

Sodelujejo vsi dijaki obeh 
šol. Štirje dijaki iz vsake šole 
sestavljajo ekipo. Eden je kape-
tan, ki na čelu svoje ekipe skrbi 
za dobro voljo, ekipni duh in 
zagnanost sotekmovalcev. Na 
tribunah dijaki z odgovori, na-
sveti in spodbudo pomagajo 
ekipi, za katero navijajo. Tokrat 

lahko svobodno glasno priše-
petavajo in celo z dovoljenjem 
uporabljajo mobilne telefone 
za iskanje pravilnih odgovorov. 
Komisija si niti privoščiti ne 
sme, da bi spregledala kakšen 
pravilen odgovor … Dva dija-
ka sta voditelja in povezovalca 
prireditve, za sproščenost in 
vzdušje pa raztegnejo mehove 
svojih »frajtonaric« naši fantje, 
sicer člani različnih narodno-
zabavnih ansamblov in folklor-
nih skupin.

BARBARA ŠEGEL 
KUPLJEN, prof.

Strojniki
postavljajo 
Aljažev
stolp

Fotografi je: 
arhiv
šole

Potrebna je tudi hitrost, da lahko od-
govarjamo na postavljeno vprašanje
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Če se kaj 
zanimivega 
dogaja tudi 

v vašem 
vrtcu, v 
varstvu

Na tej strani Novega tednika
prostor najdejo pisane

aktivnosti predšolskih otrok.

pri babici
ali na igrišču
pred 
blokom, 
nam 
sporočite.

Z veseljem vas bomo obiskali.

Nekoč smo bili 
dojenčki …
Na obisku v Vrtcu Šentjur – enota Blagovna

»To sem bila jaz, ko sem 
se rodila. Ati me je držal, 
mamica pa počiva. Tu pa 
se kopam. Tega se sicer ne 
spomnim, ampak mami je 
rekla, da sem vedno zmoči-
la celo kopalnico. Ampak to 
naredim še zdaj,« je pripo-
vedovala ena od malih go-
stiteljic v vrtcu na Blagovni.

Te dni tam preučujejo svo-
je stare fotografi je, ustvarjajo 

najlepše družinske portrete 
in se pogovarjajo o tem, kaj 
vse je treba doma postoriti, 
da je dom lep in prijeten.

Nobena slikanica ni tako 
zanimiva, kot je lahko dru-
žinski album. Odrasli leta 
štejemo drugače. V letu, 
dveh ali treh dobimo mor-
da kakšen siv las in dodaten 
kilogram, drugače pa smo 
še vedno enaki. A da v tem 

času iz vreščečega dojenčka 
zraste že skoraj šolar, je res 
težko verjeti. Vseeno pa je 
lepo gledati, kako so malo 
štručko nekoč vsi po vrsti 
božali, objemali in nosili po 
rokah. Fotografi je so čudo-
vite, ker običajno zabeležijo 
samo najlepše trenutke. Na 
njih se bratci objemajo stru-
mno kot mušketirji, sestrice 
pa se ljubeče držijo za roke. 

A vsi vemo, da se v resničnem 
življenju bratci že naslednji 
trenutek lahko stepejo z meči 
in da si tudi sestrice včasih 
skočijo v lase.

Še raje pa se imajo družin-
ski člani na otroških portre-
tih. Ljudi ni ravno enostavno 
narisati. Če morajo biti po-
dobni mamicam, očkom ter 
bratcem in sestricam, je izziv 
še toliko večji. »Veliko ›člove-
kov‹ je težko narisati,« je za-
vzdihnil mali umetnik z veli-
ko družino, ki je svoji mamici 
ravno barval lase. Zagotovo 
bo to umetnino spravila na 
hladilnik, če ne v okvir. Čez 
veliko let bo tako dragocena 
kot najbolj uspele fotografi je 
iz družinskega albuma, da ne 
omenjamo umetnin velikih 
slikarjev od blizu in daleč.

StO
Foto: GrupA

Modrosti malih buck

Ko vas bodo naslednjič nasmejale vaše bučke, njihove 
velike misli delite z nami. Pišite nam na tednik@nt-rc.si 
s pripisom za Otroški vrtiljak.

Na dan mučenikov sedemletnik dregne dve leti 
starejšega brata:

»Mislim, da imava praznik …«
»A res? Kaj pa je?«
»Izgleda, da je danes dan žena
za moške …«
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje in če se bo tudi 
nam zdela smešna, jo bomo 
objavili.

REŠITEV SUDOKU 247

Povabilo bralcem
Na strani Razvedrila bomo objavljali zanimive fotografi je iz pre-

teklosti, ki sporočajo kaj zabavnega in so spomin na čase, običaje, 
ki jih ni več … Morda hranite v svojem arhivu kaj takšnega, kar 
bi radi delili z bralci? Pošljite nam fotografi jo s svojimi podatki in 
zraven seveda pripišite, zakaj je tako posebna, kaj prikazuje in 
kje je bila posneta. Najboljše bomo objavili in nagradili!

Fotografi je in podatke nam pošljite na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 
3000 Celje ali na spletni naslov tednik@nt-rc.si.

Vse slikovne šale vir: splet

Spomin na birmo
Staro fotografi jo v spomin na birmo nam je tokrat po-

slal Poldi Zupanc iz Šmartnega v Rožni dolini. Leta 
1938 se je v Dobju takole fotografi ral skupaj z botrom 
Alojzom Zupancem. »Moj boter z bridko sabljo je bil 
moj stric, ki je bil v Mariboru ofi cir v stari jugoslovan-
ski vojski,« je zapisal naš bralec, ki ga bomo nagradili 
s hišnim darilom.

Na vaša vprašanja odgovarja astrolog, numerolog in 
jasnovidec Srdjan Miladinović. Za osebno svetovanje se 
lahko naročite na številki 041-402-370.

Petra iz Šentjurja sprašuje, če bo imela še kaj otrok.
»Blokad, da ne bi imeli otrok, ne vidim. Odvisno je od 

vas. Če si jih želite, bodo tudi še otroci.«
Tina iz Laškega sprašuje, kako bo z ljubeznijo.
»V ljubezni imate kar nekaj smole. Trenutno razmišljate, 

ali je to sploh tisto, kar si želite. Če bi imel rojstni datum 
osebe, s katero ste, ali mislite, da vam je sojena, bi lažje 
opredelil razmerje. Ampak trenutno še ne vidim osebe, s 
katero naj bi delili resnično ljubezen. Vse je še pod vpra-
šajem. Sami še niste odločeni.«

Nino iz Vojnika zanimata ljubezen in posel.
»Malo ste obtičali na obeh področjih. Ljubezen sama ne 

bo prišla, če boste kar doma. In kolikor vidim, ste zapadli v 
neko čakanje brez volje in moči. Služba bo nekje v juniju, 
pri čemer se boste morali zelo potruditi. Najprej bo služba, 
potem šele prava ljubezen.«

Sabina iz Celja sprašuje, katerih je njenih srečnih 
šest številk.

»Spoštovana Sabina, številk ne dajem.«

Šalo nam je poslala Hele-
na Furman.

Deklamira
Huso in Haso sta se odlo-

čila, da bosta šla krast zelje. 
Huso straži, Haso gre na nji-
vo po zelje. Mimo pride poli-
cist in vpraša Husa, kaj dela.

Odvrne mu: »Nič, samo 
pesmi pišem.«

Policist mu ne verjame in 
mu reče, naj eno prebere.

Huso zdeklamira: »Modro 
nebo, zelena trava, beži, 
Haso, vidi se ti glava!«

Šalo nam je poslal Jože 
Jurc iz Slovenskih Konjic.

Viagra
Dedek je zaprosil vnuka, 

ki je delal v lekarni, naj mu 
nabavi viagro, a mu je vnuk 
povedal, da stane ena tableta 
deset evrov.

»Ti mi jo kar kupi in pošlji, 

jaz pa ti bom poslal deset 
evrov.«

Vnuk dedku pošlje eno ta-
bletko viagre, od dedka pa 
prejme sto deset evrov.

»Zakaj si mi pa poslal sto 
deset evrov, če je cena samo 
deset evrov?« ga po telefonu 
vpraša vnuk.

Dedek: »Veš, sto evrov je 
pa od babice!«

Šalo nam je poslal Nande 
Jakopič iz Laškega.

Ni strahu
V neki gostilni se ob kozarč-

ku pogovarjata Tone in Štefan. 
»Kam pelje ta prodaja naših 
podjetij? Kmalu ne bo imeli 
ničesar več!« pravi Štefan.

Tone ga takoj potolaži: 
»Odkar se na TV ne pojavlja 
več naša prva dama Melani-
ja, nekateri domnevajo, da 
se bo ločila. Veš, potem bo 
pa pol Amerike naše!«

Opolnoči je 
na dan prišla 
resnica

Tistega lepega popoldneva 
sem svojega dragega prepriča-
la, da me je spremljal v enega 
od nakupovalnih središč. No, 
ne ravno prepričala, temveč 
sem mu obljubila pico in pivo, 
potem ko bi postala lastnica 
nove čudovite torbice.

Nekoliko nejevoljen, a 
vdan v usodo je sedel v avto 
in naju zapeljal proti eni od 
mek strastnih zapravljivk. 
Čeprav sem svoj prihodnji 
modni dodatek imela že 
ogledan, sva se sprehodila 
mimo in skozi nekaj trgovin, 
da sem se v miru prepričala, 
da me ne čaka kje kakšna 
(še) lepša torbica. Kljub nje-
govemu vztrajanju, da še ene 
torbice zares ne potrebujem, 
sem svojo potrebo (ne le že-
ljo) spretno argumentirala in 
pojasnila, zakaj mi bo nova 
torbica spremenila življenje.

Po natančnem pregledu 
celotne ponudbe v vseh tr-
govinah, kjer prodajajo to 
vrsto modnih dodatkov, sem 
sklenila, da bom vzela tisto, 
ki sem si jo ogledala že pred 
mesecem in jo s poželenjem 
opazovala, ko sem naključ-
no zašla mimo tiste trgovine. 
Vznemirjanje je naraščalo, ko 
sem se bližala trgovini, kjer 
so imeli mojo bodočo in celo 
znižano ljubico. Natančno 
sem vedela, na katerem stolu 
imajo razstavljeno, in nisem 
niti slutila, da nanjo cilja več 
oboževalk. Še zadnjič je moj 
dragi preizkusil srečo z argu-
mentom o tem, kako varču-
jeva za najino gnezdece, a 
tokrat sem bila odločena!

Medtem ko sem na dolgo 
in široko razpravljala o razlo-
gih za nakup, sem vstopila 
v trgovino in opazila, da me 
vsi gledajo nekoliko čudno. 
Hitro sem preverila zadrgo 
na hlačah, se obrisala okoli 
ust in se nekoliko kislo na-
smehnila, ko sem ugotovila, 
da me zaprepadeno gleda-
jo zato, ker se pogovarjam 
sama s seboj – moj dečko se je 
namreč odločil in obstal pred 
trgovino. Nekoliko zmedena 
sem ga poiskala, poskušala 
zvleči v trgovino, a je na me-
stu mencal in iskal izgovore, 
zakaj ne bo vstopil in zakaj 
ta torbica ni zame. Že dolgo 
ni kakšen moj nakup iz njega 
izzval toliko komentarjev, a 
odločila sem se, da me to ne 
bo zmedlo – svojo misijo sem 
si zadala in cilj je bil jasen. 
Samozavestno sem še enkrat 
zakorakala v trgovino, šla 
naravnost proti omenjenemu 
stolu – ki je bil prazen. Žal, 
nekdo me je prehitel!

In ko je v nedeljo odbila pol-
noč in je s tem napočil moj roj-
stni dan, je fant izpod postelje 
privlekel mojo novo ljubezen. 
In trepetanje pred trgovino? 
»Draga moja, v trgovini je 
bila ista prodajalka, od kate-
re sem pred tem kupil torbico. 
Že tako sem komaj našel to 
zadevo – če bi me prepoznala, 
bi bilo presenečenje uničeno!«

In tako sem ugotovila, da 
moj dragi ni čudak, ki me pu-
šča, da se pogovarjam sama 
s sabo, temveč le moj dragi, 
ki me vedno znova presene-
ča – tudi s sicer nepomembno 
stvarjo, kot je nova torbica. 
Hvala.

STRASTNA 
NAKUPOVALKA

Prleški s 
prevodom

Ko mi ljudje rečejo, da 
sem se spremenil, bi jim 
najraje dal roko in rekel: 
»Tudi ti bi se lahko!«

Kaj mata skupnega stra-
nišče in pokopališče? Ko 
moraš iti, moraš iti.

Ko me doma kdo raz-
jezi, grem v shrambo in 
še bolj zategnem pokrove 
na kozarcih kumar, papri-
ke … Tako, zdaj jih pa od-
prite, če lahko!

Nikoli ne bom razumel 
smisla spovedi. Zakaj bi 
hodil v nek majhen sti-
snjen prostor in kritiziral 
samega sebe, če me že 
drugi dovolj?

Če se oženiš pri dvaj-
setih, je isto, kot če bi šel 
iz diskoteke domov ob 
devetih.

Poskusil sem kuhati z 
vinom. Po treh kozarcih 
sem pozabil, zakaj sem v 
kuhinji.

Več časa zdržim pod 
vodo kot doma.

Kako pravijo moškemu 
brez kondoma? Ata.

Včeraj zvečer sem spil 
toliko vodke, da sem se 
danes zbudil z ruskim 
naglasom.

Nikoli mi ne bo jasno: 
celo noč piješ, zjutraj pa 
si žejen kot zmaj!

Ko sem bil majhen, mi 
je bilo vseeno, kako sta 
se mama in ata oblekla. 
Ko zdaj gledam stare fo-
tografi je, vidim, da je bilo 
njima tudi.

Biti noro zaljubljen je, 
kot bi se polulal v hlače. 
Vsi vidijo, čutiš pa samo 
ti.
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Ona: S partnerjem se bosta 
odpravila na obisk k prijate-
ljem, kjer vaju čaka presene-
čenje, ki se ga bosta resnično 
razveselila. Zabavali se boste 
kot že dolgo ne in si tako privo-
ščili tudi malo manj običajne 
stvari.

On: Pripravite se na spre-
membe, ki bodo prinesle za-
nimive trenutke, predvsem 
pa bodo pregnale dolgčas. S 
prijatelji se boste odpravili na 
krajše potepanje po okolici in 
hitro boste spoznali cel kup 
novih obrazov.

Ona: Obeta se vam prije-
ten konec tedna, ki vam bo v 
prihodnosti še veliko pomenil 
tako poslovno kot tudi v pov-
sem zasebnih zadevah. Upora-
bili boste staro poznanstvo, ki 
vam bo omogočilo dokaj širok 
nabor ugodnih možnosti.

On: Upočasnite tempo, saj 
živite preveč nasilno. Jeste čez 
mero, pijete čez mero in vse to 
se vam utegne maščevati. Vaše 
trenutne možnosti so pred-
vsem v romantičnih odnosih, 
zato jih nikar ne zamudite.

Ona: V povezavi s poslovno 
platjo življenja boste spoznali 
osebo, ki vam bo hitro prirasla 
k srcu. Ravnajte tako, kot vam 
veleva srce, in videli boste, da 
bo simpatija povsem oboje-
stranska. Obeta se vam izredno 
zanimivo ljubezensko obdobje.

On: Kritično obdobje je sicer 
za vami, a še vedno ne kažete 
tiste sproščenosti, ki ste jo ne-
koč. Treba bo še veliko truda, če 
boste hoteli uresničiti vse načr-
te. Na srečo vam bo pomagala 
tudi morebitna partnerka.

Ona: Vsi strahovi in pomi-
sleki, ki vam že nekaj časa 
grenijo življenje, bodo prešli 
ob prijetnem presenečenju, ki 
se vam obeta. Načrte za veli-
ka dejanja raje preložite na 
kasnejše obdobje.

On: Prišel bo čas za porav-
navo starih računov z nekom, 
ki vas je nekoč pustil na cedilu, 
zdaj pa bo prišel k vam prosit 
za pomoč. Predvsem od vas je 
odvisno, kako se boste odločili.

Ona: Od dogovorjenega 
srečanja ne smete pričakovati 
preveč, še najbolje bo, da ne 
pričakujete ničesar in ste na 
koncu prijetno presenečeni. 
Prisluhnite partnerjevim te-
žavam, saj vas v tem trenutku 
resnično potrebuje.

On: Zaradi nepričakovane 
ljubezenske izjave boste spr-
va ogorčeni, nato vam bo vse 
skupaj začelo ugajati. Prijatelji 
bodo sicer začudeni, vendar si 
bodo hitro uspeli razjasniti no-
vonastalo situacijo.

Ona: Uživajte v družbi in ne 
bodite tako zelo zahtevni, saj 
so ravno enostavne stvari tudi 
najbolj prijetne. To bo znal ce-
niti tudi partner, kar vaju bo 
ponovno precej zbližalo.

On: Poslušajte kdaj pa kdaj 
tudi svoj razum in ne le par-
tnerkinih zahtev. Poskusite 
z majhnim ultimatom, saj 
je skrajni čas, da ji jasno in 
glasno poveste, naj se prene-
ha vmešavati v vaše službeno 
življenje. Bodite odločni.

Ona: Pričakovanja na lju-
bezenskem področju se vam 
sicer ne bodo povsem izpolni-
la, vendar bo za začetek kar 
dovolj. Zdaj je najbolje, da se 
poskusite nekoliko umiriti in si 
urediti viharno življenje.

On: Partnerka vas bo prije-
tno presenetila, vi pa ji boste 
vse skupaj vrnili z obrestmi, 
kar bo ugodno vplivalo na 
vajino intimno življenje, ki je 
zadnje čase precej opešalo. To 
je vaš srečen teden. Uživajte, 
kolikor le morete.

Ona: Nikar si tako ne jemlji-
te k srcu besed, ki jih je izrekel 
partner, saj se vam bo kmalu 
opravičil, in to na način, ki bo 
povsem pregnal jezo iz vašega 
srca. Je že tako, da je včasih 
tudi kakšen neroden teden.

On: Ljudje vam prevečkrat 
očitajo stvari, za katere niste 
popolnoma nič krivi. Povzdi-
gnite glas in se zavzemite zase, 
drugače vas bodo tekmeci do-
besedno pohodili. Je že tako, 
da je zdaj čas neusmiljene 
konkurence.

Ona: Prijeten konec tedna 
vam bo še dolgo ostal v spo-
minu, predvsem po zaslugi 
novice, ki vam bo resnično 
polepšala življenje. S prijatelji 
se boste dogovorili za posel, od 
katerega si veliko obetate.

On: Skrite cilje v oblakih 
boste lahko končno postavili 
na trdna tla. Toda brez resne-
ga dela ne bo šlo. Glede zdra-
vstvenega stanja pa si nikar ne 
delajte iluzij, ampak obiščite 
zdravnika.

Ona: Srečali boste popol-
nega neznanca, ki bo kmalu 
našel mesto v vašem zaseb-
nem življenju, saj vas bo pov-
sem očaral. Nenazadnje ste si 
to srečo tudi zaslužili, saj ste 
bili zadnje čase kar nekoliko 
prikrajšani.

On: Imate vso pravico do 
svojega življenja, toda ne za 
ceno, ki jo morajo za to plače-
vati drugi. Umirite se in posku-
site še kako drugače. Možnosti 
je več, treba se bo le odločiti in 
pravilno izbrati.

Ona: Izvedeli boste nadvse 
pomembno novico, ki vam bo 
pojasnila marsikatero partner-
jevo potezo v preteklosti. Nikar 
ne bodite preveč zamerljivi, 
ampak poglejte celotno zadevo 
na pošten način.

On: Zapletli se boste v manj-
ši prepir s partnerko, vendar 
se boste na koncu vendarle 
povsem pobotali. Vse, kar bo 
treba, bo le to, da bosta vsak 
s svoje strani malce popustila.

Ona: Ta teden je na splošno 
slab, zato bodite skrajno pre-
vidni in se nikakor ne spuščaj-
te v tvegane avanture, zaradi 
katerih bi se lahko znašli v 
velikih težavah. Izogibajte se 
tudi daljšim vožnjam z avto-
mobilom. Lahko se vam kaj 
zgodi.

On: Nekdo, ki ste ga sicer 
izbrisali iz spomina, se bo 
ponovno oglasil in vam pre-
dlagal konkreten posel. Raje 
dobro premislite in se nikar 
ne spuščajte v tvegane avan-
ture, saj se vam lahko to zelo 
maščuje.

Nagradna križanka

Udeleženec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje posredovanih podatkov skladno 
z veljavnim Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

Ime in priimek:

Naslov:

Kontaktna telefonska številka:

Obkrožite: a) sem naročnik b) občasni bralec Novega tednika

KUPON

Sodobne mehke 
kontaktne leče je 

leta 1959 izumil češki 
kemik Otto Wichterle.

Revija, ki vas skozi 
križanke in zanimivosti 

popelje v različne 
dežele sveta.

Kanaro d.o.o., Ljubljana

Nagradni razpis

Nagrade podarja Mestni salon lepote Relaksana, 
Avrelija Kompan, s. p., Gosposka ulica 30, Celje, 
telefon: 041 753-588

 

ETIOPIJA

ZAOBLJEN 
DEL ČESA

NEUMEN 
ČLOVEK 
(POG.)

ZADNJI  
DEL

MANJŠA 
VOJAŠKA 

ENOTA

GLAVNO 
MESTO 

ALBANIJE

IVO  
SVETINA

ZVEZNA 
DRŽAVA  

V ZDA  
(ORIG.)

OCVRTA, 
MOČNATA 

JED

VEZ

VZDEVEK 
JOSIPA 
BROZA

ČRKOVNA 
STOPNJA

STENOGRAF 
(ZASTAR.)

POLITIČNI 
VODITELJ

RIMSKA 15

PRSNI  
KOŠ

IN TAKO 
DALJE

PRIPADNIK 
TURŠKEGA 
LJUDSTVA
DELNICE

NEENOT-
NOST 

(REDKO)

KDOR 
ANKETIRA

AJNŠTAJNIJ

FIASKO

LETOVIŠČE  
V JV ISTRI

PEVKA 
DEŽMAN

NICOLAS 
CAGE

MEHIŠKA 
PASMA 
PSOV

LETOPIS
RISANI 

JUNAKI: ... 
ŽELVE

PREBIVALEC 
ANKARANA

KAREL 
ERJAVEC

SLOVENSKI 
PEVEC 

(STANE)
ZAPOREDNI 

ČRKI

SUHOTA 
(REDKO)

TURŠKO 
JEZERO
SNOV 

DOBLJENA Z 
VARJENJEM

ŽIVAL Z 
LOVKAMI

FLIRT

GEOMETRIJ-
SKO TELO
INDIJSKI 
HRAST

LINDA  
PURL

AMERIŠKA  
IGRALKA 
SPENCER

EMIL 
ADAMIČ

TERENSKO 
VOZILO

KORNER

RIMSKA 
BOGINJA 

JEZE
RASTLINA 
OVIJALKA

FRANCOSKO 
MESTO

PRE-
KAJEVAL-

NICA MESA

ČLOVEK S 
TELESNO 
OKVARO

OKONČINA

SLOVENSKI 
PISATELJ 

(IVAN)
VODNI VRE-

TENČARJI

SLABŠA 
ODEJA 
(POG.)

NOBELOV 
NAGRAJE-
NEC GORE

PODE-
ŽELSKO 
NASELJE

UDOBNOST

NAŠA IN 
TUJA ČRKA

DIURETIČNO 
SREDSTVO

VALOBRAN

POMOTA

ZNAMENJE PEVKA 
PUČELJ

TIP  
KOLESA

PRAVLJIČNA 
JUNAKINJA

MARKO 
VOZELJ

BERILIJ

PLESALKA 
MONTEZ

KILOKALO-
RIJA

NEMŠKO 
MESTO

SL. KLUB 
LJUBITELJEV 

RASTLIN
ŠKART

PESNIK 
MINATTI

ETIKETA
MASAKER

KRADLJIVEC

LITIJ

MREŽASTA 
TKANINA

GLINA

ČRNILO 
(POG.)
JANEZ 

MENART

DODATEK

URADNI  
LIST

KONEC TEK-
MOVANJA

IZLIV 
SEMENA IZ 
SPOLNEGA 

UDA

PRVI  
MOŠKI AVION

AMERIŠKI 
IGRALEC 

ARKIN

13

16

2

10

17

11

12

3

15

1

74

18

5

6

14

9

8

1 2 3 4 5 6 7 8

9 10 11 12 13 14 15 16

17 18

Pri žrebanju bomo upoštevali kupone s pravilnim ge-
slom, ki ga dobite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 21. 
marca.

Geslo iz številke 10: Obeležili smo dan žena.

Izid žrebanja
1. nagrado, srebrno ogrlico podjetja Adamas iz Celja, prej-

me: Anica Podgoršek iz Šmartnega v Rožni dolini.
2. nagrado, okrasno svečo podjetja Adamas iz Celja, prej-

me: Nevenka Korez s Kalobja.
3. nagrado, ahatno ploščo podjetja Adamas iz Celja, prej-

me: Valentina Škorjanc s Planine pri Sevnici.

Nagrajencem čestitamo. Potrdilo, s katerim bodo lahko 
prevzeli nagrado v trgovini Adamas na Ljubljanski cesti 
8 v Celju, bomo poslali po pošti.

1. nagrada: masaža obraza
in dekolteja ter maska

2. in 3. nagrada: piling ter
masaža obraza in dekolteja
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Svetnikov primanjkuje
Na Gomilskem je bilo v nedeljo slovesno somaševanje za 

beatifikacijo svetniških kandidatov celjske škofije. Res je, v 
današnjih časih ni več veliko svetnikov, je pa več takšnih, ki se 
zanje po svoje razglašajo na različnih področjih. Mogoče sta ob 
robu nedeljske slovesnosti razpravljala o tem tudi celjski škof 
dr. Stanislav Lipovšek in celjski kapucinski pater dr. Metod 
Benedik, dolgoletni profesor na ljubljanski teološki fakulteti. 
Benedik je namreč na čelu postopka razglasitve kandidatov za 
svetnike, vendar bo imel zadnjo besedo seveda Vatikan.

Foto: GrupA

Pred kratkim je bila v 
Domu ob Savinji slovesnost 
ob prazniku celjske Mestne 
četrti Kajuh. Ravnatelj Sre-
dnje šole za gostinstvo in tu-
rizem Celje Iztok Leskovar 
(drugi z leve) je v imenu dija-
škega doma, ki ga zadnja leta 
upravlja šola, prejel plaketo 
za dobro sodelovanje z me-
stno četrtjo. Pred tem je v mi-
slih verjetno prešteval število 
prijav za prihodnje šolsko 
leto in upal, da bo zasedenih 
čim več sob v domu in da se 
bo čim več mladih odločilo za 
vpis v njegovo šolo. Za I. gim-
nazijo v Celju – njeni dijaki so 
pripravili kulturi program – si 
to želi ravnatelj dr. Anton Še-
petavc (tretji z leve), medtem 
ko ima direktorica celjskega 
doma starejših Bojana Mazil 
Šolinc povsem drugačne te-
žave, saj je treba na sprejem 
še vedno čakati. Kdo ve, mor-
da bo nekoč vse drugače.

Foto: SHERPA

Enih premalo, drugih preveč

Poslovne ženske
Na nedavnih spomladanskih sejmih smo opazili kar nekaj znanih Celjank, ki so se pred-

stavljale s svojo ponudbo. Glede na to, da je bila na sejmih velika gneča, domnevamo, da 
so tudi one sklenile kar nekaj poslov.

Foto: SHERPA

Sestri Cepuš, Tjaša (levo) in Andreja, sta na sejmu skupaj predstavljali svoje programe za boljše življenje. 
Prva se je usmerila v sproščanje z zvokom in glasbo, druga je zasnovala svoj program, s katerim želi sou-
stvarjati novo kakovost življenja. Je širok nasmeh obeh dokaz, da zadeve res delujejo?

Na sejmu je bilo mogoče najti tudi kaj za zdravje naših ljubljenčkov. Kinologinja Majdi Kosi je pred časom 
zasnovala izdelek, ki ga psi menda obožujejo in jim poleg tega še koristi. Sicer pa so ga lahko poskusili tudi 
tisti na dveh nogah, saj so sestavine povsem »človeške«. Samo da se jim ne bo zdaj dlaka preveč svetila.

Turistično po 
domačih krajih

Skupina turističnih de-
lavcev iz občin Slovenske 
Konjice, Zreče, Vitanje in 
Oplotnica je na prvi brez-
plačni turistični ogled pova-
bila občinske svetnike, pred-
stavnike občin in društev, saj 
je po njenem mnenju treba 
poznati domače kraje, pre-
den jih lahko predstavljaš 
drugim. V naslednjih mese-
cih bodo organizirali še tri 
podobne izlete.

Foto: GrupA

Konjiški občinski svetnik Stanislav Frim je na izletu po domačem kraju obeležil tudi svoj rojstni dan. Vedno 
pozorna direktorica konjiške občinske uprave Breda Obrez Preskar je poskrbela za drobno pozornost, 
vsi ostali pa so zapeli rojstnodnevno voščilo.

Med vizionarji, ki se zavedajo, 
kako dobre karte imajo v rokah, 
ko gre za svetovno partijo turi-
stičnega pokra, sta tudi vodnica 
Ilona Stermecki (levo) in Tadeja 
Waldhuber iz konjiškega turistič-
noinformacijskega centra. O tem, 
da so okusi Rogle veliko več kot 
samo blagovna znamka, sta svoje 
goste prepričali že na prvem izle-
tu po občinah Slovenske Konjice, 
Zreče, Vitanje in Oplotnica.
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